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ИНТЕРВЮ ОБРАЗОВАНИЕ

Мария Пиргова
за изборите
и отношенията
между БСП и АБВ 1 1

289 българи
ще учат
безплатно
в Русия 5

БСП внася в НС закон за храните,
обяви вчера председателят на партия-
та Корнелия Нинова. Тя обясни, че с
документа търговските вериги се
задължават да изкупуват определено

количество българско производство в
определен район, където се намират
магазините им. Той е продължение на
промените в Закона за защита на кон-
куренцията, свързани с веригите, които

Искаме друго управление от сегашното и представяме
своята алтернатива, заяви Корнелия Нинова

ВЛОЖЕНИЯ

Фенове изгониха
шефове и треньори
от „Ботев” Пд

Валентина
Корчакова
и Марио Николов
в „Една нощ във
Венеция” в Бургас

НС прие по предложение на левицата.
Нинова подчерта, че без производство
и икономика няма път за България на-
пред. “БСП иска друго управление от
сегашното и представя своята алтерна-

тива. Предлагаме подкрепа на родното
производство, на държавната и общин-
ска собственост, на малкия и среден
бизнес и на българския потребител”,
категорична е Нинова. 3, 13
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БСП внася в парламента
закон за храните

С над 18% са
спаднали чуждите
инвестиции
в строителството
за година 6

2

Алпинисти събаряха вчера камъни в Кресненското дефиле край Симитли.
Укрепването на скалния скат се налага, тъй като е опасен

ТУРЯЙТЕ ПОВЕЧЕ БАРУТ
Човек гледа и слуша ри-

туалните встъпителни слова
на управляващите от ГЕРБ и
присъдружните им формации
за новия парламентарен се-
зон и остава с впечатлението,
че всичко е едно такова бла-
гичко, спокойничко, нормал-
ничко. Една такава “лекота на
битието” ги е обхванала, че ти
иде да задремеш. Заспала
история. Като изключим ля-
вата опозиция, никой друг
дори не се опита да покаже
някаква уплаха за това, кое-
то е надвиснало над страна-

та. Че имаме нужда от нова
икономическа и социална
политика е толкова самооче-
видно, че вече няма накъде.
Но сега на хоризонта се за-
дава заплаха, не само от юг,
която може да направи без-
предметни и несъществени
досегашните линии на пове-
дение на традиционните пар-
тии. Включително и на опо-
зиционните.

Дали фанфаронстващите
го осъзнават? Кое им позво-
лява в момент, когато може
би стоим на прага на върхово

изпитание за нашата
държавност, да се държат
така лежерно? Парите? Имо-
тите в чужбина? Това, че
много от тях имат “тихи убе-
жища”, където да се призе-
мят, ако България я запалят?
Сигурно всичко накуп плюс
щипка човешка глупост.

Иде време за избор. Не ги
жалете политиканите. Туряй-
те повече барут в топчетата и
пукайте срещу тях. Знайте, че
ако и този път пропуснете
мишената, вас ще ви отстре-
лят. Окончателно.

Георги
ГЕОРГИЕВ

НЯКОЛКО
ДУМИ

Снимка БГНЕС
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С краткият отговор “Да”

отговори вчера пред бТВ
ген. Румен Радев на въпро-
са дали може да победи
Бойко Борисов на избори-
те. В първата си телевизи-
онна изява като кандидат
за президент на БСП авиа-
торът обяви, че в България
липсва коректив и има
срастване на партията с
държавата. “За тези избо-
ри партията-държава не
издига кандидати, а издига
слогани”, обобщи той сво-
ята съпротива срещу се-
гашното управление.

Ген. Румен Радев изра-
зи съжалението си за раз-
рива между БСП и АБВ и

Близо 200 000 лв. е загубата на “Интендантско обслужване”
за първото полугодие. Тези данни изнесе военният министър
Николай Ненчев вчера в специално изявление. Загубата се
отчита на фона на поръчките, които Министерството на отбра-
ната започна да възлага на предприятието си.

Ненчев припомня, че загубата на “Интендантско обслужване”
за първата половина на 2015 г. възлиза на 326 000 лв. Просро-
чените задължения на фирмата на МО са в размер на 3 млн. лв.
Военният министър не уточнява каква сума от тях е погасена.

По повод изложеното от депутата от опозицията, че месеч-
ните възнаграждения на работниците на “Интендантско обслуж-
ване” - Калофер възлизат на 90-100 лв., а част от тях са били
принудени да излязат в неплатен отпуск, Ненчев коментира, че
осем служители са получили по 150 лв., а излизането в отпуск
било по желание на самите служители.

От думите на министъра става ясно още, че в клона на
предприятието в Калофер към средата на годината работят 135
души, което е с 11 по-малко от началото на 2016 г., като
напускането е станало по собствено желание.

Военният министър припомня, че новото ръководство на
“Интендантско обслужване” е подписало през април договор за
доставка на полеви облекла на стойност почти 1,7 млн. лв. В
началото на август е възложено изработването на други 150
комплекта облекла, които са необходими за мисии зад граница.
На 22 август е получена и втора заявка, която трябва да бъде
изпълнена до май месец 2017 г.

„47 усмивки“ се нарича изложбата, която привлича погледите на входа на Морската
градина във Варна. Организатори са фотографът Красимир Ламбов и съпругата му

Силвена Христова от Сдружение на родителите на деца със синдром на Даун

Премиерът Бойко Борисов запозна в
телефонен разговор председателя на Ев-
ропейския съвет Доналд Туск с разгово-
рите, които проведе в Истанбул с тур-
ския президент Реджеп Таийп Ердоган и
с премиера Бинали Йълдъръм, както и с
последвалата среща с германския канц-
лер Ангела Меркел. Инициативата за те-
лефонния разговор е била на Доналд
Туск, съобщи информационната служба
на Министерския съвет.

Двамата са обсъдили подготовката
на срещата на ръководителите на държа-
вите членки в Братислава на 16 септем-
ври, основна тема на която ще бъде

Лимитите на лечебните за-
ведения за болнична помощ
за 2015 г. са незаконни, съоб-
щиха вчера от Центъра за
защита на правата в здравео-
пазването (ЦЗПЗ). Решението
на НС на НЗОК от 27 януари
2015 година е нищожно в част-
та му за определяне на лими-
ти за болниците. Това поста-
нови състав на Администра-
тивния съд в София с предсе-
дател съдия Цветанка Пауно-
ва. Делото е образувано по

ГЕН. РУМЕН РАДЕВ:

Ще победя Бойко
Борисов на изборите
Големият залог на вота е да се намери коректив на срастването
на една партия с държавата, категоричен бе левият кандидат

посочи Инициативния ко-
митет, начело със Стефан
Данаилов, като “отворена
врата за АБВ”. По повод
твърденията на Татяна Дон-
чева, че Радев е кандидат
на оръжейното лоби,
свързано с Георги Първа-
нов, и че ДС стои зад кан-
дидатурата му, той заяви:
“Ярък пример на безотго-
ворността в политическото
говорене. Госпожа Донче-
ва свири на ненастроена
цигулка в момента”.

На въпрос, дали го ядо-
сва този род говорене,
Радев отговори “Забавля-
вам се” и допълни, че вина-
ги го е учудвало как “наши-

те политици можели да
хванат нещо от въздуха,
ако не могат да го хванат,
да си го измислят и да го
“изплющят” в обществено-
то пространство, без изоб-
що да им пука”.

За да говорим за пре-
зидента на България,
първо трябва да видим
каква е ситуацията в стра-
ната, каза Радев. “Няма
смисъл да обсъждаме как-
во е нивото на смъртност
- най-високо. Високо ниво
на безработица. Най-нисък
принос в ЕС. Влошаващи
се здравеопазване, обра-
зование - всичко това го
знаем и трябва да търсим

Имало заплати от 150 лева
в „Интендантско
обслужване” - Калофер

БОРИСОВ ИНФОРМИРА ДОНАЛД ТУСК
ЗА РАЗГОВОРИТЕ СИ С ЕРДОГАН И МЕРКЕЛ

кризата с мигрантите и търсенето на
единно европейско решение. Борисов е
представил и актуалната ситуация по
българските граници и действията на
страната за ограничаването на нелегал-
ните влизания в ЕС. Потвърдил е пози-
цията, че държавите от ЕС и Турция
трябва взаимно да разберат проблемите
си и заедно да положат усилия за поети-
те ангажименти, посочва правителстве-
ната пресслужба.

“Лично съм убеден в думите Ви и съм
готов да съдействам и помогна, за да се
постигнат практически резултати. За нас
България е важен партньор и разчитаме

на Вашата преценка като министър-пред-
седател”, е заявил от своя страна Туск.
Той е посочил, че на форума в Словакия
ще настоява да се стигне до обща пози-
ция за подкрепа на българската държа-
ва, която като външна граница на ЕС
предотвратява разрастването на мигрант-
ската криза. Предложил е на Борисов да
представи допълнителните искания на
страната за подпомагане с финансов,
човешки и технически ресурси.

Двамата са обсъдили и възможност-
та за посещение на Доналд Туск в Бълга-
рия, при което двамата да видят на място
ситуацията на границата.

ЛИМИТИТЕ ЗА БОЛНИЧНА ПОМОЩ
ЗА 2015 Г. СА НЕЗАКОННИ

жалба на адв. Щерева от
МБАЛ “Пулс” АД.

С решението си НС на
касата е определил парите за
болнична помощ за 2015 годи-
на да се разпределят за бол-
ниците, които обслужват спеш-
ни пациенти, 95% от получени-
те през 2014 г. пари, а за
останалите лечебни заведения
90%, уточняват от ЦЗПЗ.

В решението на съда се
посочва, че НС на НЗОК няма
материална компетентност да

определя парите, които се
разпределят за болнична по-
мощ, защото това е правомо-
щие на Народното събрание.
НС на НЗОК може единствено
да определи реда и условията
за разпределението на парите
между РЗОК и болниците, но
не и размера на средствата.
Липсата на материална компе-
тентност води до нищожност
на решението.

От ЦЗПЗ поясняват, че
прогласяването на нищожност

на административен акт на
правен език означава, че ре-
шението не е съществувало и
не може да поражда последи-
ци. Ако такива последици са
настъпили в периода от при-
емането му до прогласяването
на неговата нищожност, то те
също са нищожни. Решението
подлежи на обжалване пред
ВАС. Припомняме, че НЗОК
дължи около 60 млн. лв., като
потърпевши от това са над 300
лечебни заведения в страната.

причините за това”, посо-
чи Радев. Според него
първата голяма причина е,
че липсва ясна и дългос-
рочна визия за развитие
на страната.

“Нашите политици огра-
ничават своето стратегиче-
ско мислене в рамките на
своя мандат. Второ - няма
реален дебат, реален ана-
лиз за актуалните пробле-
ми на страната. Истината
се потулва в ъгъла, про-
блемите се замитат и се
крият зад напудрени отче-
ти. Липсва воля за разра-
ботване и налагане на
държавнически решения. В
преследване на макрорам-

ката и интересите на оли-
гархията се забравя най-
важното - интересите на
обикновения човек. Тези
причини се коренят в два
основни проблема - едини-
ят и най-важният е, че в
България липсва разделе-
ние на властите”, беше
категоричен Радев.

По думите му “в мо-
мента, една партия кон-
тролира напълно законо-
дателната власт, изпълни-
телната власт, където се
взимат решенията, има си
своето влияние в съдебна-
та власт, на всичко отгоре
президентската институ-
ция е на тази партия. Като

добавим и медийния ком-
форт, получаваме следна-
та картина - самодоволст-
во, оттам регрес, защото
няма коректив”.

На въпрос, че това гово-
рене прилича по-скоро за
кандидат за премиерски
пост, не за президент, Ра-
дев каза: “В българската
система на държавно уп-
равление в момента липсва
коректив на властта. Има-
ме срастване на партия с
държава”. И в това е голе-
мият залог на тези избори
- ще можем ли да наложим
президент, който да бъде
коректив и който да може
да казва “Не”, смята той.
Радев беше категоричен, че
няма никакви амбиции за
увеличаване на президент-
ските правомощия.

Снимка  БГНЕС

Правителството одобри доклад на
министър-председателя Бойко Бори-
сов, с който се предлагат промени в
националния механизъм за координа-
ция на подготовката и провеждането
на Българското председателство на
Съвета на Европейския съюз през
2018 г. Мотив за промяната е изтег-
лянето на Българското председател-
ство в първата половина на 2018 г. и
необходимостта от силен политичес-
ки ангажимент и ускоряване на под-
готовката.

За постигане на по-ефективна
координация при изпълнение на пред-
видените в Плана за подготовката
дейности и по-висока ангажираност
на членовете на правителството, се
предвижда министър-председателят
да поеме функциите на национален
координатор за подготовката и про-
веждането на Председателството.

Според експерти това решение
може да се разтълкува и като изоли-
ране на вицепремиерката Меглена
Кунева от процеса, защото доскоро
тя се занимаваше с Председателст-
вото.

ПРЕМИЕРЪТ
ПОЕМА ЛИЧНО
БЪЛГАРСКОТО
ПРЕДСЕДАТЕЛСТВО
НА ЕС
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ПЛОВДИВСКИЯТ СЪВЕТНИК ОТ РЕФОРМАТОРСКИЯ БЛОК АЙРИ МУРАД
ЗА БЕЗУСПЕШНИТЕ СИ ОПИТИ ДА ПОЛУЧИ СРЕДНО ОБРАЗОВАНИЕ

К

ародното събрание откри
вчера новия есенен поли-
тически сезон. В началото
на пленарното заседание
парламентарно представе-

ните партии традиционно излязоха с
декларации, с които очертаха при-
оритетите си. ГЕРБ и премиерът Бо-
рисов се ползват с най-голямо дове-
рие, когато става въпрос за нацио-
нална сигурност и защитеност на
гражданите. похвали се председате-
лят на ПГ на ГЕРБ Цветан Цветанов.
Той открои реформата в съдебната
система като най-важна за ГЕРБ.

“За БСП новата парламентарна се-
сия е на алтернативата в действие.
През нея ще покажем възможния друг
път за развитие на България в дейст-
вия, а не на думи”, обърна се към де-
путатите председателят на левицата
Корнелия Нинова. Тя изброи приори-
тетните икономически и социални за-
кони на БСП, които ще бъдат предо-
ставени още днес на народните из-
браници. По отношение на външната
политика тя заяви, че българските со-
циалисти са за европейското бъдеще
на България като член на голямото
европейско семейство. (Пълният текст
на декларацията - на стр. 13)

Стабилно политическо мнозинство

Депутатите от мнозинст-
вото отхвърлиха предло-
жението на БСП ЛЯВА
БЪЛГАРИЯ премиерът
Бойко Борисов да бъде
изслушан в пленарната
зала за посещението си
в Турция. Според
социалистите министър-
председателят трябва
да обясни в НС какви
въпроси са обсъждани
на проведените срещи и
какви позиции е заела

ПРЕЗ НОВИЯ ПОЛИТИЧЕСКИ СЕЗОН

БСП ще покаже
алтернативата пред България
Социалистите сме за европейското бъдеще на страната като член на ЕС, заяви Корнелия Нинова
Юлия КУЛИНСКА начин другият съпредседател Найден

Зеленогорски не получи думата.
България има нужда от реално

действащ закон за борба с корупция-
та, а не от извинителна бележка пред
европейските ни партньори, подчерта
съпредседателят на ПГ на “БДЦ-На-
роден съюз” Румен Йончев. Според
него честото сезиране на Конституци-
онния съд за различни нормативни
актове не говори добре за качеството
на работата на парламента.

Патриотите и “Атака” използваха
първия пленарен ден от новата сесия
да представят кандидатпрезидентска-
та си двойка и настояха по-скоро да
видят опонентите си. Волен Сидеров
пък похвали Борисов, че правителст-
вото втвърдило тона за бежанската
вълна. Той изрази притеснението си
от евентуален военен конфликт в Ев-
ропа, който бил прогнозиран от
Джордж Фридмън. Емил Димитров от
ПФ си навлече гнева на Цецка Цаче-
ва, след като в пленарната зала за-
почна да подарява чаши с лика на
кандидат-президентите от патриотич-
ната коалиция. Парламентарната
шефка обаче смъмри Ревизоро, че
разсейва депутатите.

Хората на Първанов предупреди-
ха, че нямало да бъдат деструктивна
опозиция, и отново обвиниха БСП за
провала на президентската коалиция.

в рамките на този парламент не може
да бъде постигнато, категорични са
от ДПС. Първостепенната ни полити-
ческа цел в настоящия политически
сезон е предсрочни парламентарни
избори след президентските, заяви
председателят на партията Мустафа

Карадайъ.
Лидерът на ДСБ Радан Кънев не-

глижира колегите си от РБ, след като
премълча за приоритетите на групата
през новия политически сезон. Той
беше обявен, че ще говори като
съпредседател на блока, и по този

Законът за военната по-
лиция е крачка към установя-
ване на безконтролност и по-
сегателство над демокрация-
та. Не си позволявайте да
създавате структура, овласте-
на да нарушава граждански
права, и това да произтича
от данни, информационни
потоци или улики, достояние
само на така наречената
“Военна полиция”, която е
извън обществен контрол.
Това заяви депутатът от БСП
ЛЯВА БЪЛГАРИЯ и член на
ИБ Красимир Янков в НС по
време на първото четене на
промените в Закона за воен-
ната полиция. По думите му
изключително тревожно е, че
именно министърът на
вътрешните работи внася

Кандидатстващите за
достъп до класифицирана
информация ще деклари-
рат принадлежност към
тайни общества и нефор-
мални организации. Това
решиха депутатите вчера,
които приеха на второ
четене промените в
Закона за класифицира-
ната информация. Канди-
датите за длъжности или
за изпълнение на кон-
кретно възложени задачи,
които налагат работа с
класифицирана информа-
ция, маркирана с гриф за
сигурност “Секретно”, ще
попълват въпросник, в
който ще отговарят в
какви организации члену-
ват и дали са били част
от службите за разузна-

БСП иска друго управление от сегашното и представя своята алтернатива,
категорични са социалистите

Н
Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

Мнозинството отказа изслушване на Борисов за посещението му в Турция
Юлия ВУТОВА

КРАСИМИР ЯНКОВ:

Промените в закона за военната полиция
са посегателство над демокрацията

СЕКРЕТНИ ДАННИ
САМО АКО НЕ СИ ЧЛЕН
НА ТАЙНО ОБЩЕСТВО

ване и сигурност на
България.
По време на дебатите
социалистът Таско Ермен-
ков предупреди, че с
промените се дават
основания за “лов на
вещици”. По отношение
на въпросника, който
трябва да бъде попълван,
той заяви, че старият
текст е бил по-добър и по-
точен, защото е включвал
задължението организаци-
ите да бъдат изброени.
В реплика към Ерменков
Методи Андреев от ГЕРБ
го обвини в конфликт на
интереси. Според него
дали ще се “ловят вещи-
ците” зависи от волята на
държавата, но те трябва
да бъдат локализирани.

Юлия ИВАНОВА промените, но в основата на
промените, в основата на
стратегията за трансформа-
ция на неприсъщи за МО
дейности, игнорирайки МВР,
стои Бойко Борисов, подчер-
та Янков. “Военна полиция”
ще упражнява контрол върху
всеки гражданин и търговско
дружество, а от друга страна,
случващото се в параметри-
те на ведомството ще е под
контрол и всякакъв род дей-
ствия само на тази служба на
МО. Набирането на добро-
волни сътрудници, разследва-
нето, задържането, употреба-
та на сила, използването на
помощни средства и оръжие,
прилагането на СРС под ни-
каква форма не могат да са в
обхвата на военното ведом-
ство с приложение към граж-
даните, категоричен е социа-

листът.
Янков цитира скандална

формулировка, записана в
мотивите към промените, ко-
ято гласи, че се регламенти-
ра дейността по изготвянето
на експертизи и експертни
справки и становища от ква-
лифицирани и определени за
това служители, каквато е
била практиката до настоя-
щия момент, без пълната рег-
ламентация за това. “С този
текст управляващите призна-
ват, че към момента има дей-
ности, превърнали се в прак-
тики, без да са законово ре-
гулирани. Кой носи отговор-
ност за това?”, попита Янков.

В крайна сметка депута-
тите гласуваха законопроек-
та с 90 гласа “за”. Против
беше един, въздържали се
нямаше.

страната ни по тях.
Миналия петък в Истан-
бул Борисов се ангажи-
ра да предаде на
европейските лидери
исканията за отпадане
на визите за пътуване
на турски граждани в
шенгенското простран-
ство, които Турция
постави като условия
да продължи да
задържа мигранти след
октомври. Той дори взе
карти на конфликтните
точки, които да занесе

на германския канцлер
Ангела Меркел.
“Има две предизвика-
телства пред страната и
това са рискът от
неконтролируемо
нахлуване на бежанци
на българската терито-
рия и неспособността
на Европейския съюз
да формира обща
позиция по темата.
Българският министър-
председател създаде
впечатлението, че той
се ангажира с позиция-

та на Турция: “Или
визи, или бежанци”, и
че е своеобразен
куриер на турската
страна”, заяви от
трибуната на НС зам.-
председателят на
парламентарната група
на БСП ЛЯВА БЪЛГА-
РИЯ Ангел Найденов.
Предложението обаче
бе подкрепено само от
44 депутати, сред които
бяха социалистите и
част от Патриотичния
фронт. “Против” гласу-

ваха 78 народни пред-
ставители, а 30 се
въздържаха. След
гласуването Найденов
помоли шефа на парла-
мента Цецка Цачева
все пак да покани
Борисов да обясни
българските позиции в
пленарната зала. Тя
пък обеща да помоли
премиера да говори
пред депутатите. Очак-
ва се той да се яви на
блиц контрол в парла-
мента следващата

сряда. Междувременно
вицепремиерът и
министър на образова-
нието Меглена Кунева
защити Борисов за
визитата му в Турция.
Тя обясни, че разгово-
рите там са били много
важни за двустранните
отношения. Тя опреде-
ли като “злобни” и
“неверни” твърденията,
че Борисов е приел
куриерски функции.

Коментар
на стр. 12
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ОБЩИНА ГЕНЕРАЛ ТОШЕВО

СЪЮЗ НА БЪЛГАРСКИТЕ ПИСАТЕЛИ
ИЗДАТЕЛСТВО “ЗАХАРИЙ СТОЯНОВ”

СЛАВЯНСКА ЛИТЕРАТУРНА И АРТИСТИЧНА
АКАДЕМИЯ - ВАРНА

и НЧ “ДОРА ГАБЕ - 1940” с. ДЪБОВИК
обявяват

ХII НАЦИОНАЛЕН
КОНКУРС ЗА ПОЕТЕСИ

 “ДОРА ГАБЕ”

Право на участие в конкурса имат млади поетеси
от цялата страна.

Няма ограничения в тематиката, формата и разме-
ра на творбите.

Конкурсът е явен. Всеки автор има право да уча-
ства с 5 поетични творби, които представя в три ек-
земпляра.

Стиховете ще бъдат оценявани от професионално
жури.

Ще бъдат присъдени I, II, III и поощрителни награ-
ди на община Генерал Тошево и две специални награ-
ди: на Славянска литературна и артистична академия
- Варна, и на Издателство “Захарий Стоянов”.

Наградите ще бъдат обявени и връчени в края на
октомври 2016 г. в гр. Генерал Тошево и родното място
на поетесата - с. Дъбовик.

Пътните разходи са за сметка на организаторите.
Отличените творби ще бъдат отпечатани във в.

“Словото днес”, сп. “Знаци” и сп. “Антимовски хан”.

Творби на участничките ще се приемат
до 7.10.2016 г. на адрес:

СЪЮЗ НА БЪЛГАРСКИТЕ ПИСАТЕЛИ
ЗА КОНКУРСА “ДОРА ГАБЕ”
БУЛ. “ШЕСТИ СЕПТЕМВРИ” 35
СОФИЯ 1000
Ел. адрес: sbgp@abv.bg
Творбите трябва да бъдат придружени от име,

адрес и координати за връзка.
За контакти и допълнителна информация:
Община Генерал Тошево,
Отдел “Култура”, тел. 0889 954 880, 0885 604151
Ел. адрес: kultura@toshevo.org

Заради последните проме-
ни в Закона за съдебната
власт има сериозен риск за
блокиране работата на най-
големия районен съд. За про-
блемите, пред които е изпра-
вен не само Софийският рай-
онен съд, а и останалите
съдилища в страната, алар-
мира шефът на СРС Методи
Лалов. Пред “Медиапул” той
предупреди, че има сериозен
риск от отлагане на дела и
формиране на незаконни
съдебни състави заради
тежък проблем със съдебни-
те заседатели, предизвикан
от законовите промени.

До 9 август тази година
съдебните заседатели тряб-

Проектът “Твоят час” бе старти-
ран официално от днес с предста-
вяне от Министерството на образо-
ванието и науката.

В първата фаза на проекта на
всички държавни и общински учи-
лища ще бъдат предоставени 140
млн. лв. за извънкласни дейности
по интереси и извънкласни дейно-
сти за компенсиране на образова-
телни затруднения. Планирано е
дейностите по “Твоят час” да стиг-
нат до най-малко 320 000 деца от
I до XII клас във всичките близо
2500 училища в страната. Проектът
ще продължи 29 месеца. На година
в училищата ще се влеят 58 млн.
лева, като 46 млн. от тях ще отидат
за възнаграждения. Очакванията са

рима души бяха задържани
за големия горски пожар, кой-
то избухна в община Тополов-
град. Огънят е тръгнал от по-
чистване на пасище и гори в

опасна близост до село Българска по-
ляна. Беше обявено извънредно поло-
жение, а хората от последните къщи на
селото бяха евакуирани.

Тримата задържани са фермер и
двама работници. Фермерът е същият,
от чието пасище през миналата седми-
ца тръгна големият пожар между села-
та Изворово и Дрипчево. Мъжете бяха
отведени в полицейското управление в

Незаконна автоморга бе разкрита от столични
криминалисти. Моргата се намирала в квартал “Ор-
ландовци”, а полицаите са направили проверката й
вчера. Автоморгата се намирала в частен имот.

Там полицаите установили на място паркирани
множество крадени автомобили - различни марки -
“Мазда”, “Опел”, “Ситроен”, “БМВ” и др, произведени
2015-2016 година. Намерени са части от автомобили,

Бившият зам.-кмет на Карно-
бат Жельо Георгиев стана подсъ-
дим, след като бе арестуван да
шофира в нетрезво състояние.
Кръвният тест е установил 1,24
промила, а първоначалната про-
верка с дрегер - 1,65 промила
алкохол в кръвта. Бившият зам.-
кмет на Карнобат Жельо Георги-
ев може да получи от 1 до 3 го-
дини затвор и глоба, ако бъде
признат за виновен.

Софийският районен съд
е пред блокиране
Проблеми с разпределението на съдебните заседатели затрудняват работата на институцията

ваше да се избират чрез
жребий за всеки съдебен
състав. По новите правила за-
седателите трябва да се из-
бират със случайно разпре-
деление за всяко отделно
дело. Ако един съдия досега
можеше да гледа няколко
дела в един ден с едни и
същи заседатели, то сега
няма да може. След проме-
ните за всяко отделно дело
за деня се сменят заседате-
лите, което води до множест-
во тежки неуредици. “Няма
специален софтуер, който от-
разява новите реалности за
разпределението на заседа-
телите. Няма пари в бюджета
на съдебната власт да им се

плати за заседанията. Най-го-
лемият проблем обаче е, че
съдебните заседатели няма
как да планират графика си.
Резултатът от това е, че мно-
го от тях ще се откажат, а без
достатъчно хора няма как да
се обезпечи разглеждането
на делата в разумен срок”,
обясняват запознатите с ка-
зуса.

Софийският районен съд е
най-големият и натоварен
съд в държавата - в него се
разглеждат над 30% от всич-
ки дела на районно ниво.
Това е и причината про-
блемът със заседателите да
се отразява най-силно на
него.

“Свиках среща със съдеб-
ните заседатели. От 228, кои-
то положиха клетва в края на
м. г., дойдоха 104. От тях 22
обявиха, че напускат. От на-
пусналите петима са педаго-
зи, които са много ценни за
съда, защото участват по
дела срещу непълнолетни.
Със сигурност очаквам още
напускащи”, заяви Лалов. При
новите условия на работа на
районния съд ще му трябват
около 600 съдебни заседате-
ли, а има право на 250.
Шефът на СРС прогнозира,
че натовареността на заседа-
телите може да доведе до
хаос, а той - до нови напуска-
щи заседатели.

Промените в съдебния за-
кон предвиждат увеличение
на парите за заседателите за
участие в съдебни заседания.
При случайното разпределе-
ние по делата много повече
заседатели ще са ангажира-
ни всеки ден в съда, което
ще увеличи разходите, а пари
в бюджета на съдебната
власт не са предвидени.

“Няма създаден и специа-
лен софтуер, който да може
да обхване новото положе-
ние и всеки съд ще се опра-
вя, както намери за добре.
Проблемът е, че съдебните
заседатели ще могат да се
сменят без следа”, алармира
Лалов.

Тополовград за разпит.
Пожарът обхвана около 8000 дека-

ра. Той гори между селата Главан, Че-
репово и Българска поляна, като е до-
стигнал на около 200 м от последното
село. Теренът е трудно достъпен и гасе-
нето е почти невъзможно.

За 50-те души, евакуирани от с.
Българска поляна, бе осигурен транспорт
до болницата в Тополовград, където да
прекарат нощта, но повечето са отказа-
ли. На място останаха 15 екипа на по-
жарната и горските. Пътищата между
Тополовград и Харманли и между Топо-
ловград и Главан бяха затворени.

Снимка БГНЕС 15 екипа на пожарната и
горското се бориха през

нощта с огнената стихия

Задържаха трима души
за пожара в с. Българска поляна

Със 140 млн. лв. и хоби привличат отново
изоставащите деца в училище

40 млн. лева да са за учителите в
самите училища.

Следващата седмица ще зара-
боти електронна платформа, в коя-
то в рамките на един месец ще се
регистрират както училищата, така
и всички физически и юридически
лица, които искат да предлагат об-
разователни услуги - треньори по
различни спортове, инструктори по
танци, преподаватели по музикал-
ни инструменти, школи по езици,
читалища и т.н.

До края на септември ученици-
те трябва да посочат в платформа-
та своите интереси,  а всяко учили-
ще да изготви “карта” на ученици-
те, които имат нужда от допълни-
телна подкрепа и извънкласни за-

нимания, които да компенсират
затрудненията им. До края на ок-
томври трябва да бъдат изготвени
училищните програми и да започ-
нат извънкласните дейности. Кри-
териите за определяне на затруд-
ненията на учениците са повтаряне
на класа, ниските образователни
резултати и слаби оценки, социал-
ните фактори, преустановеното из-
плащане на месечни помощи за
дете, слабите резултати на външно-
то оценяване и големият брой не-
извинени отсъствия.

Целта на проекта е тези деца да
бъдат идентифицирани и да се отго-
вори на нуждите им извън учебното
време, така че те да бъдат стимули-
рани да участват в учебния процес.

В автоморга полицаи откриха крадени автомобили
които също са били крадени, както и регистрационни
табели от обявени за издирване МПС-та. Иззети са
устройства за заглушаване на алармени системи и за
привеждане на моторните превозни средства в дви-
жение. За 24 часа в полицейския арест е задържан
ползвателят на имота - 43-годишен мъж с инициали
А.Н. от София - криминално проявен и регистриран за
аналогични престъпления.

БИВШ ЗАМ.-КМЕТ НА КАРНОБАТ
Е ПОДСЪДИМ ЗА ШОФИРАНЕ С АЛКОХОЛ

Георгиев бе хванат на 30 юли,
около 17:50 часа на карнобатска
улица, докато управлявал лека
кола с алкохол в кръвта. След ус-
тановяване на самоличността на
шофьора и извършена проверка
на документите на автомобила,
служителите на полицията се
усъмнили, че водачът е употре-
бил алкохол и решили да
извършат проверка с техническо
средство. При проверката с дре-

гер били отчетени 1,65 промила.
Служителите на реда съставили
акт на Георгиев за това, че уп-
равлява МПС след употреба на
алкохол. После му издали талон
за медицинско изследване, като
го уведомили, че може да даде
проба кръв за изследване. След
тази случка Георгиев е подал ос-
тавката си, която е приета. Дело-
то е насрочено за 21 септември
2016 година.

Т
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На основание чл. 35, ал. 1 от ЗОС, чл. 46, ал. 1
и чл. 101, ал. 1 от Наредбата за реда за придоби-
ване, управление и разпореждане с общинско иму-
щество и в изпълнение на Решение №164/29.07.2016
г. на общинския съвет - град Брацигово

О Б Я В Я В А
Публичен търг с явно наддаване за продажба

на поземлен имот с номер 018018 по картата на
възстановена собственост на землище Козарско,
местност „Лъката„ с площ 7.699 дка, трайно пред-
назначение на територията – земеделска, начин на
трайно ползване – нива, категория на земята при
неполивни условия - четвърта; актуван с акт №27/
08.02.2005 г.за частна общинска собственост. На-
чална тръжна продажна цена в размер на 7699.00
(седем хиляди шестстотин деветдесет и девет) лева.

Търгът ще се проведе на 17.09.2016 г. от 10.00
часа в сградата на Младежкия дом в град Брациго-
во, ул. ”Христо Смирненски„ №1.

Тръжната документация се закупува от касата
на фронт–офиса на общинската администрация -
град Брацигово, срещу сумата от 100.00 лв. до 16.00
часа на 16.09.2016 г.

Депозит за участие в търга в размер на 10% от
обявената начална тръжна продажна цена се внася
по сметка IBAN  BG88 SOMB 91303332969601, BIC
SOMBBGSF, при Общинска банка АД Пещера до
16.30 часа на 16.09.2016 г.

Молби за участие в търга с необходимите до-
кументи, описани в тръжната документацияq се
подават на фронт–офиса при общинската админи-
страция - град Брацигово, до 16.45 часа на
16.09.2016 г.

Оглед на имота може да се направи в рамките
на работното време на администрацията на кметст-
во Козарско след предварителна заявка в кметство-
то и след представяне на документ за закупена
тръжна документация до 15.00 часа на 16.09.2016 г.

В случай, че за описания имот търг не се прове-
де, последващи търгове да се провеждат през пет-
надесет дни до окончателната продажба на имота.

За допълнителна информация: общинска ад-
министрация - град Брацигово, тел. 03552/20-65,
вътр. 116, или кметство Козарско, тел. 03554/23-53

ПЕТКО ПЕТКОВ
Кмет на община Брацигово

О Б Щ И Н С К А   А Д М И Н И С Т Р А Ц И Я  –
Б Р А Ц И Г О В О

О Б Щ И Н С К А   А Д М И Н И С Т Р А Ц И Я  –  Б Р А Ц И Г О В О

На основание чл. 35, ал. 1 и чл. 8, ал. 9   от ЗОС и чл. 46, ал. 1 от Наредбата за реда за придобиване, управление и разпореждане
с общинско имущество и в изпълнение на Решения с номера 159; 160; 161; 162 и 163  от 29.07.2016 г. на общинския съвет - град
Брацигово

О Б Я В Я В А
Публичен търг с явно наддаване за продажба на недвижими имоти, частна общинска собственост, находящи се в село Жребичко,

ул. „Четвърта”, както следват:

Търгът ще се проведе на 16.09.2016 г. от 10.00 часа в сградата на Младежкия дом в  град Брацигово, ул. „Христо Смирненски„
№1.

Тръжната документация за всеки един от имотите се закупува от касата на фронт–офиса на общинската администрация - град
Брацигово, до 16.00 часа на 15.09.2016 г. срещу сумата от 100.00 лв.

Депозитът за участие в търга за всеки един от имотите е в размер на 10% от началната тръжна продажна цена и се внася
по сметка IBAN BG 88 SOMB 91303332969601, BIC SOMB BG SF, при Общинска банка АД Пещера, или в брой в касата на община
Брацигово до 16.30 часа на 15.09.2016 г.

Молби за участие в търга с необходимите документи, описани в тръжната документация, се подават на фронт–офиса при
общинската администрация - град Брацигово, до 16.45 часа на 15.09.2016 г.

Оглед на имотите кандидатите могат да  направят в присъствието на кметския наместник на село Жребичко след предварителна
заявка и представяне на документ за закупена тръжна документация за имота, за който ще участват, до 15.00 часа на 15.09.2016
г.

За повече информация: общинска администрация – Брацигово, Тел.3552/20-65, вътр.116, 110, GSM 0898476785 – кметски
наместник на с. Жребичко

ПЕТКО ПЕТКОВ
Кмет на община Брацигово

Шефът на фирма “Агромах” Методи
Бачев ще съди сайта pirinsko.com за
пуснат клип с негово участие. Това ста-
ва ясно от негово изявление пред еле-
ктронна агенция. Преди два дни в ин-
тернет се появи клип с участието на
Бачев, в който той говори с грозни думи
за премиера Бойко Борисов.  Бизнес-
менът твърди, че е невинен и е станал
жертва на “незнайни анонимни медии”,
които опитват да се хранят с подобни
скандали на гърба на популярни лич-
ности. “Опитват се да ме ползват за
храна, това са олигофрени, как да ги
коментирам? Аз съм сериозен човек и
ако имам да кажа нещо важно, ще
ползвам национални и уважавани ме-
дии. А и който ме познава, знае, че не
ме е страх и мога да кажа всичко,
което поискам, директно”, заяви още
Бачев. Той обясни, че видеото съмни-
телно се е появило две седмици след
сбора в Черниче, на който е присъ-
ствал. “Дали е истинско, дали е мон-
таж, съдът ще реши”, отсече Бачев.

289 българи ще учат
безплатно в Русия
Интересът към обучението на руски все повече се увеличава,
заяви ръководителят на Россътрудничество у нас

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

289 млади българи за-
минават за Русия, за да се
обучават в различни фор-
ми и специалности във во-
дещи yнивepcитeти за
сметка на федералния бю-
джет на страната, съобщи
ръководителят на предста-
вителството на Россътруд-
ничество в България и ди-
ректор на Руския културно-
информационен център
Павел Владимирович Жу-
равльов на срещата във
вторник, на която присъ-
стваха бивши, настоящи и
бъдещи руски възпитани-
ци.   За първи път от 22
години има медицинска
специалност, има интерес
към психологията, ИТ дис-
циплините, изкуствата.

Надежда УШЕВА

Още одобрените ще изучават икономи-
ка, физика и астрономия, ядрена енерге-
тика, история и археология, туризъм, по-
литология, авиационна и ракетно-косми-
ческа техника и др. Миналата година кво-
тата за България бе 150 бакалаври, ма-
гистри, докторанти и стажанти, тази е
увеличена на 190.

Интересът към обучението на руски
език е  изключително голям, от 120 стра-
ни се приемат нови студенти между 15 и
16 хиляди. Това е 4 пъти повече от пре-
дишни години, подчерта Константин
Пеев, ръководител на отдел “Наука и
образование” в РКИЦ.

Руската школа е уникална, отноше-
нието на преподавателите към студенти-
те е изключително топло и внимателно,
каза Снежана Тодорова, председател на
СБЖ, която е завършила руски език и
литература в Ленинградския държавен
университет. Образованието в бившия
Съветски съюз много ми помага досега.
Знанието на руски е красиво и ценно
богатство, голям пропуск е, че в момента
младите го пренебрегват, допълни Тодо-
рова.  Маргарита Стойнева е приета ма-
гистратура по туризъм в Руския универ-
ситет дружбы народов (РУДН) в Москва.
Ива Луканова също заминава за руската

столица, за да изучава избраната от нея
специалност устойчиво развитие на ико-
номиката.

“Москва е световен икономически и
културен център, а руският все повече се
налага. Разбрахме за програмите от обя-
ва в РКИЦ и решихме да кандидатства-
ме”, споделиха пред ДУМА новоприети-
те студентки, на които им предстои 3-
годишно обучение в Русия.

На обучаващите се се предлага об-
щежитие за  сумата, която заплащат
руски студенти по държавна поръчка.
Приетите получават и безплатна студент-
ска виза и стипендия.

ШЕФЪТ НА
„АГРОМАХ” ЩЕ
СЪДИ  САЙТ ЗА
СКАНДАЛЕН КЛИП

Коментар на стр. 12

50 медсести търси да назначи
смолянската болница “Д-р Братан
Шукеров”. Това обяви вчера главната
медицинска сестра в лечебното за-
ведение Мария Коцева. По думите й
250 специалисти по здравни грижи
работят в него, като от тях 30 са аку-
шерки, 19 са лаборантите, 10 реха-
билитатори и около 120 медицински
сестри, които работят в отделенията.
Медицинските кадри не достигат не
само в Смолянско, а и в цялата стра-
на, а средната възраст на медсестри-
те в България отдавна е минала 50
години, припомни Коцева.

50 МЕДСЕСТРИ
ТЪРСИ
СМОЛЯНСКАТА
БОЛНИЦА

Бивши и бъдещи руски възпитаници споделиха вълненията си от предстоящото заминаване в
Русия на специална среща в РКИЦ
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43% от тазгодишната
пшеница става за хляб

От МЗХ отчетоха най-високото производство на зърно от
1980 г., цената обаче е с 15% по-ниска спрямо миналата година
та е по-добро от минало-
годишното. 43% от общия
добив в България е с
много добри хлебопекар-
ни качества. Заедно с
преходния остатък от
миналогодишната рекол-
та България влиза в тази
маркетингова година с
наличност от 6,6 млн.
пшеница.

За вътрешно потреб-
ление отиват по-малко от
2 млн. тона от тази ре-
колта. Останалото коли-
чество от реколтата -
което е близо 69%, Бълга-
рия го изнася. Към днеш-
на дата са изнесени 1,1
млн. тона, а над 3 млн.
тона остават за търговия
до следваща реколтна
година.

Танева отчете, че на
фона на тези изключител-

но добри показатели,
единственият по-лош по-
казател, е този на сред-
ната цена, която по ана-
лиза за юли е средно с
15% по-ниска от юли 2015
г. Положителното е, че
спрямо тенденциите по
международните борси, е
за покачване към края на
годината, добави тя.

Отчетените резултати
на съвета са обективни, а
притеснителното е това,
че цените са по-ниски,
каза председателят на
консултативния съвет
Венцислав Върбанов.
“Всички трябва да сме
наясно, че България е
една малка част от об-
щия пазар и цените не се
формират от страната, а
са борсови. Хубавото е,
че България се връща на

някои пазари и отново
изнася хлебна пшеница.
Надеждите ни са, че й
цената на хлебната пше-
ница ще се повиши”, ко-
ментира Върбанов. Спо-
ред Мартин Русев от
Асоциацията на българ-
ските износители на
зърно цените в момента
са под голям натиск, тъй
като има рекордно висо-
ки реколти на царевица и
пшеница в световен ма-
щаб.

Добивите на зърно са
добри, но бяха съчетани
с много производствени
разходи. В момента
българският зърнопроиз-
водител не реализира
печалба във всяко едно
стопанство на територия-
та на страната, съобщи
председателят на Нацио-

налната  асоциация на
зърнопроизводителите
Светослав Русалов. Той
посочи, че през послед-
ните 2 месеца сушата
също е оказала негатив-
ното си влияние и върху
пролетниците, като напри-
мер слънчогледът в мо-
мента е с около 30-40%
по-малки добиви спрямо
миналата година.

Хлебна криза няма да
има, прогнозира предсе-
дателят на Националния
браншови съюз на хлеба-
рите и сладкарите Мари-
ана Кукушева. Нашите
действия ще бъдат насо-
чени към намаляване на
потребителската цена на
хляба през една-единст-
вена възможна мярка –
диференцирана ДДС став-
ка на хляба, каза тя.

тативния съвет по зърно-
то. През миналата година
са произведени 5,011 млн.
тона. Средният добив за
страната е 494 кг от дка.
Най-висок среден добив
е отчетен в област Сили-
стра – 568 кг от дка.
Качеството на пшеница-

Преките чуждестранни инвестиции
през 2015 година в сектора на строител-
ството са в размер на 751 млн. евро,
или с 18,1% по-малко в сравнение с
2014 година. Това показват
предварителните данни на НСИ
за преките чуждестранни инве-
стиции за миналата година.

Според данните на НСИ
преките чуждестранни инвес-
тиции в нефинансовия сектор
на България към 31 декември
2015 година възлизат на 23,127
млрд. евро, като това представлява тяхно повишение със 7,2%
в сравнение с година по-рано.

Най-голяма е стойността на преките чуждестранни инвести-
ции, направени в промишлеността - за 9,852 млрд. евро, след-
вана от сектора на услугите - за 5,607 млрд. евро, като тези две
дейности формират 66,8% от общия обем ПЧИ за миналата
година, а относителният им дял нараства с 2,3% спрямо 2014
година.

НСИ също така отчита нарастване с 5,3% на годишна база
до 21,183 млрд. лева на разходите за придобиване на дълготрай-
ни материални активи (ДМА). Най-голям обем инвестиции в ДМА
са вложени в промишления сектор - за 5,968 млрд. лева, следван
от сектора на услугите - за 5,155 млрд. лева, като тези два
важни сектора на икономиката формират 52,5% от общия обем
разходи за дълготрайни материални активи. В същото време
инвестициите за ДМА в сектор “Строителство” са били в размер
на 1,517 млрд. лева, или с 20,3% по-малко в сравнение с 2014
година, посочва НСИ.

Застрахователните компа-
нии отчитат печалба от 44 млн.
лв. през 2015 година, докато
пенсионноосигурителните дру-
жества са спечелили 48 млн.
лв., показват предварителни-
те данни на НСИ за миналата
година.

55 лицензирани застрахова-
тели с балансова стойност на
активите към 31 декември 2015
г. от 3,9 млрд. лв. и реализиран
оборот по текущи цени от 2,025
млрд. лв. са представили го-
дишните си отчети в национал-
ната статистика. През 2015 г.
застрахователите отчитат по-

емонтът на тунел “Витиня”, който
трябваше да приключи през декември,
се удължава и оскъпява. Причината е,
че било необходимо да се свърши
повече работа, отколкото е планирано.
Това е установила проверка на ми-
нистъра на регионалното развитие
Лиляна Павлова и на шефа на агенция
“Пътна инфраструктура” Лазар Лазаров,
съобщиха от агенцията. Очаква се
ремонтът да продължи до пролетта на
2017 г. и да са нужни допълнително 4-
6 млн. лв. До приключване на строи-
телните работи преминаването през
съоръжението ще се осъществява
двупосочно в тръбата за София.

Производството на лаван-
дула у нас през последните
години се увеличава и дори се
наблюдава тенденция на
свръхпроизводство и трудност
при намирането на пазари за
количествата произвеждано
лавандулово масло. Това съоб-
щи в интервю за БНР Весели-
на Ралчева от УС на Българ-
ската асоциация за биопродук-
ти. По думите й задържалите
се вече няколко години високи
цени на лавандулата са напра-
вили производството й много
рентабилно. Освен в планин-
ските райони, за които е била

Застрахователите спечелили 44 млн. лв.,
пенсионните дружества - 48 млн. лв.

Ремонтът на тунел „Витиня” щял
да бъде по-скъп с до 6 млн. лв.

ложителен финансов резултат
от дейността си в размер на 44
млн. лв. От данните става ясно,
че в животозастраховането е
реализирана печалба от 21 млн.
лв., а в общото застраховане -
23 млн. лв.

През 2015 г. дейност са
развивали 9 пенсионноосигу-
рителни дружества с балансо-
ва стойност на активите към
края на 2015 г. от 287 млн. лв.
Оборотът на тези дружества
по текущи цени достига 140
млн. лв., а реализираната пе-
чалба е в размер на 48 млн.
лв. В НСИ отчет за дейността

си през 2015 г. са представили
лицензираните 28 пенсионни
фонда, от които 18 по задължи-
телното пенсионно осигурява-
не (9 универсални и 9 профе-
сионални) и 10 доброволни.
Балансовата стойност на ак-
тивите им към 31 декември
2015 г. е 9,394 млрд. лв., а
инвестициите достигат 8,536
млрд. лв. Общият брой на оси-
гурените лица в пенсионните
фондове към края на миналата
година е 4 386 635 души, а
брутните постъпления от оси-
гурителни вноски достигат
1,238 млрд. лв.

ЗА ГОДИНА

С над 18% са спаднали
чуждите инвестиции
в строителството

Имало свръхпроизводство
на лавандула, търсенето
на масло - слабо

традиционна, лавандулата раз-
ширява географското си присъ-
ствие с големи насаждения в
Северна България и Добруджа,
посочи още Ралчева.

В момента има много непро-
дадено масло и търсенето е срав-
нително слабо, а търговците из-
чакват и търсят най-доброто.
Първите сделки са на нива поне
20 на сто по-ниски от миналого-
дишните. Основни дестинации за
износ са както доскорошният
дългогодишен лидер в производ-
ството на лавандула Франция,
така и Германия, Швейцария, Ав-
стрия, САЩ и Япония.

РРРРР
Тунелът е най-дългият у нас - 1195

м. В експлоатация е от 1984 г. Ре-
монтът, започнал на 27 юни, включва
възстановяване и усилване на тунелна-
та облицовка, хидроизолация, обновя-
ване на пътната настилка, на електри-
ческата и вентилационната инсталация,
ново LED осветление, системи за
видеонаблюдение и пожароизвестява-
не. Досега в тръбата са демонтирани
носещата стоманена конструкция,
осветителните тела, захранващите ел.
кабели. Предстои разрушаването на
720 м третична облицовка, хидроблас-
тиране на разкритата постоянна обли-
цовка на тунела, изкоп за шахти в

отводнителните
галерии. Ще
бъдат направени
наклонени
дренажни сонда-
жи за подобря-
ване на отвод-
няването, пред-
стои обработка
на армировката
с антикорозион-
но покритие.
Ремонтните
дейности се
изпълняват от
“Автомагистра-
ли” ЕАД по
договора за
текущо
поддържане на
автомагистрал-
ния участък.

ББългария отчита най-
високото си производст-
во на пшеница от 1980 г.
насам в размер на 5,64
млн. тона. Това заяви
вчера министърът на зе-
меделието и храните Де-
сислава Танева след края
на заседание на консул-
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„ЮРОБАНК БЪЛГАРИЯ” АД като заложен кредитор
по особен залог върху търговското предприятие на „АДО-
НАЙ” АД с ЕИК 175092490, продава от свое име и за
сметка на залогодателя „АДОНАЙ” АД недвижими имоти
като съвкупност, находящи се в жилищна група „Перла-
та”, състояща се от четири основни и две допълващи
сгради, построена в УПИ I-571, 572, 573 в кв. 43а, по плана
на гр. София, местността „Витоша ВЕЦ Симеоново”, район
Лозенец, както следва: в сграда №1, вх. А: ателие №4 с
площ от 81,78 кв.м с мазе №4, ателие №9 с площ от 81,78
кв.м с мазе №9, ателие №14 с площ от 81,78 кв.м; вх. Б:
гараж №11 с площ от 25,07 кв.м, гараж №13 с площ от
18,35 кв.м; в сграда №2, вх. Б: апартамент №3 с площ от
83,83 кв.м с мазе №3, апартамент №4 с площ от 98,7 кв.м
с мазе №4, апартамент №5 с площ от 83,72 кв.м с мазе
№5, апартамент №11 с площ от 83,83 кв.м с мазе №11,
апартамент №13 с площ от 83,41 кв.м с мазе №13, гараж
№1 с площ от 16,58 кв.м; В сграда №3: гараж №12 с площ
от 19,46 кв.м, гараж №13 с площ от 17,96 кв.м, гараж №15
с площ от 35,45 кв.м, гараж №19 с площ от 16,81 кв.м,
гараж №24 с площ от 20,63 кв.м, гараж №25 с площ от
19,6 кв.м, гараж №26 с площ от 26,82 кв.м, гараж №27 с
площ от 17,57 кв.м, гараж №30 с площ от 28,22 кв.м,
гараж №34 с площ от 28 кв.м, гараж №35 с площ от 16,8
кв.м; в сграда №4: магазин №2 с площ от 55,23 кв.м;
магазин №3 с площ от 40,06 кв.м, магазин №4 с площ от
33,3 кв.м, гараж №14 с площ от 27,9 кв.м, гараж №25 с
площ от 23,04 кв.м.; Гараж № 30 с площ от 16,38 кв.м,
гараж №34 с площ от 32,16 кв.м, гараж №35 с площ от
17,49 кв.м, гараж №36 с площ от 18,32 кв.м; срещу мини-
мална обща цена от 1 191 863.24 лева с вкл. ДДС.

Продажбата се извършва само срещу заплащане на
пълния размер на цената на депозитаря - Мариана Тодо-
рова Димитрова, по банкова сметка с IBAN:
BG25BPBI79425078047509. Писмени предложения за за-
купуване на посоченото имущество ще се приемат на
адреса на управление на „ЮРОБАНК БЪЛГАРИЯ” АД - гр.
София, бул. „Околовръстен път” 260, до 17.00 ч. на
16.09.2016 г. Ако договор за продажба във формата на
нотариален акт не бъде сключен в срок до 1 месец от
депозиране на писмено предложение/я, страните няма да
се считат за обвързани от офертата, съответно от пред-
ложението/приемането.

Особеният залог върху търговското предприятие на
„АДОНАЙ” АД е вписан в ТР с №20130703095938 и в
ЦРОЗ с №2013080601016 и по него е вписано пристъпва-
не към изпълнение. Информация относно продажбата
може да получите на телефон: 02/8166794 – лице за кон-
такт Камелия Мирчева, email: KMircheva@postbank.bg

Банките са основен клиент
на събирачите на борчове
53% от необслужените кредити, които търсят
колекторските фирми, са на банковите институции
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Бързите и потребителските кредити са основният продукт,
който използват длъжниците, обясниха представителите на

колекторските фирми

Асоциацията отчита 11% ръст на необслужваните
задължения в домакинствата за първите шест месеца
на годината. От януари до юни възложените на колек-
торските компании дългове са общо 1,111 млрд. лв., а
за същия период на миналата година те са възлизали
на 997 млн. лв., съобщи председателят на АКАБ Райна
Миткова. За първите шест месеца на 2016 г. средно
дължимите суми на домакинство възлизат на 1104 лева,
което е с 42 на сто повече в сравнение с миналата
година, когато средните задължения на домакинствата
са били 775 лева. Въпреки това обаче броят на възло-
жените случаи за първото полугодие на тази година
намалява с близо 300 хиляди. До юни 2016 година те
са били общо 1 милион, а за същия период на миналата
година - 1,287 млн.

Лошите дългове на физическите лица, подадени на
колекторските агенции, са нараснали почти три пъти за
първото полугодие на 2016 г. и възлизат общо на 609
млн. лв. спрямо 221 млн. лв. за същия период на мина-
лата година. Според Райна Миткова увеличението е
следствие на активността на банките, които продават
все по-често дълговете на клиентите си на колектор-
ските компании. Според нея по този начин банките из-
чистват проблемните дългове от балансите си и ще
могат да се фокусират върху отпускането на кредити.

11% ръст на необслужените
задължения на домакинствата

Б
анките са най-го-
лям клиент на ко-
лекторските аген-
ции, стана ясно
вчера на прескон-

ференция на Асоциацията на
колекторските агенции в
България (АКАБ). Прогнозите
на асоциацията за тази годи-
на са да се запази тенденци-
ята банките и финансовите ин-
ституции да бъдат основен
възложител за събиране на
дълговете. 53 на сто от общи-
ят обем на необслужените
кредити, подадени за събира-
не, са задължения към банко-
вите институции. Телекомуни-
кационните и фирмите, предо-
ставящи най-различни кому-
нални услуги, също са голям
възложител на колекторските
фирми за събиране на дълго-
ве, съответно с 16 на сто и
15% от общите задължения,
възложени на АКАБ.

Най-голямо раздвижване
се забелязва в застрахова-
телния сектор. Тъй като там
се готвят за стрес тестове,
подобни на тези при банки-
те, в момента се опитват да
изчистят лошите си портфей-
ли, съобщи още Райна Мит-
кова. През отчетения период
на 2016 г. те са близо 7 на
сто от всички подадени за
събиране дългове, като до-
сега те рядко са надхвърля-
ли 1%.

Колекторските агенции ра-

Ася ГАРДЕЛИ

ботят, като изкупуват или
събират дълга от компания
или банкова институция, като
в единия от двата варианта
кредиторът остава същият.
При първия случай длъжни-
ците биват уведомявани с
писмо за смяната на креди-
тора, а при втория колектор-
ските фирми пристъпват ди-
ректно към събирането на
дълга. Обикновено профилът
на лош платец е млад мъж
на около 30 години, без по-

стоянен трудов договор, чес-
то на сезонна работна. Бързи-
те и потребителските креди-
ти са основният продукт, кой-
то използват длъжниците.
Това са хора с ниска култура,
като по-голямата част от не-
коректните платци са мъже,
припомниха още от АКАБ.

При междуфирмените взе-
мания от асоциацията отчи-
тат 20% ръст при общ обем
за първото полугодие от 89
млн. лева, като за същия пе-

риод на миналата година те
са възлизали на 74 млн. лева.
Задлъжнялостта на фирмите
остава висока - в размер на
210%, въпреки че има спад
от 8% на обявените в несъ-
стоятелност фирми, съобщи
Милена Виденова, зам.-пред-
седател на АКАБ. 25 на сто
от най-засегнатите фирми са
тези от сектора на търговия-
та, а строителните фирми и
компаниите за недвижими
имоти заемат 15 на сто от

всички случаи на несъстоя-
телност. Основните причини
според нея са големите
дългове, лошото управление
на ликвидността, както и по-
малкото възможности за фи-
нансиране. Като добри сек-
тори тя посочи тези от сфе-
рата на фармацевтичните
компании, производството на
машини и оборудване, соци-
алните дейности, както и
събиране, пречистване и до-
ставка на води.

Правителството осво-
боди Стефан Цанков
като председател на
Държавната агенция за
метрологичен и техниче-
ски надзор и назначи на
негово място Александър
Манолев. Промяната се
прави по предложение
на министъра на иконо-
миката Божидар Лукар-
ски, съобщиха от прави-
телствената пресслужба.
Манолев в момента е за-
местник-министър на ту-
ризма. От пресцентъра на
Николина Ангелкова са
заявили пред “Дневник”,
че премиерът издавал
заповедите, но досега ви-
наги е имало двама за-
местник-министри, а за-
сега остава само един -

Зам.-министър на туризма пое
агенцията за метрологичен надзор

Ирена Георгиева.
Манолев пое замест-

ник-министерския пост
през ноември 2015 г. -
няколко месеца след като
премиерът Бойко Бори-
сов освободи от този пост
Надя Маринова, след
като в социалните мрежи
се появиха нейни снимки
в пияно състояние. Тя от
своя страна бе назначе-
на на поста, след като ми-
нистър Ангелкова поиска
оставката на Бранимир
Ботев, което беше под-
крепено и от туристичес-
кия бранш.

Според официалната
информация Александър
Манолев е завършил
висшето си икономичес-
ко образование във Ве-

ликобритания, специали-
зирал е в Будапеща и
Лондон в сферата на
инвестициите и управле-
нието на европейски
проекти. Има дългогоди-
шен професионален
опит в областта на мар-
кетинга.

По информация на
“Медиапул” 38-годишни-
ят Манолев е син на пре-
дишния кмет на петрич-
кото село Кулата Ди-
митър Манолев. В село
Кулата се намира един
от най-големите ГКПП на
България.

През 2004 и 2005 е
бил директор “Интегра-
ция и развитие” в застра-
хователното дружество
“Булстрад Виена ин-

шурънс груп”, после ста-
ва изпълнителен дирек-
тор и член на съвета на
директорите на “Булстрад
Здравно осигуряване”
АД. От декември 2006 г.
до декември месец 2009
г. Манолев работи като
ръководител дирекция в
“Мобилтел” ЕАД. След
това става председател
на съвета на директори-
те и търговски директор
на “Булгартабак холдинг”
АД. Съдружник и собст-
веник е в редица фирми.

Председателят на
Държавната агенция за
метрологичен и техниче-
ски надзор е второстепе-
нен разпоредител с бю-
джет към министъра на
икономиката.

П
Парите в Сребърния фонд ще продължат да

се управляват консервативно, както и досега, е
записано в приетата от правителството вчера
Дългосрочна инвестиционна политика на
Държавния фонд за гарантиране на устойчи-
вост на държавната пенсионна система (т.нар.
“Сребърен фонд”) и Средносрочна стратегия за
инвестиране на средствата на фонда за перио-
да 2017-2019 г. Сега всичките средства, натру-
пани от 2006 г. до края на юли 2016 г. в общ
размер от 2,65 млрд. лв., са внесени в БНБ при
нулева лихва.

Двата документа са одобрени от членовете

Сребърният фонд няма да търси
доходност поне до 2019 г.

на Управителния съвет на фонда и предвиждат
запазване на прилагания досега консервативен
подход - активите на фонда да се управляват
при спазване на принципите на надеждност,
ликвидност и прозрачност, се казва в съобще-
ние на Министерския съвет. Настоящите пазарни
условия не предполагат реализирането на висо-
ка доходност при желаните ниски нива на инве-
стиционен риск, поради което най-добрата ал-
тернатива за инвестиране на средствата на фон-
да ще продължи да бъде под формата на депо-
зит в Централната банка или други инструменти,
които тя предлага, са мотивите за решението.
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ШЕСТИМА
ТИЙНЕЙДЖЪРИ
ПРЕБИХА ДО
СМЪРТ ПОЛЯК
КРАЙ ЛОНДОН

Част от терминал 1 на най-голямото летище в Германия беше евакуирана заради бомбена заплаха. По време на
проверката на една от пътничките се включила алармата, тъй като по раницата й имало следи

от взривни вещества. Заподозряната жена с две малки деца бе задържана

Снимка БГНЕС

Без втори референдум,
отсече Тереза Мей

Б
Британският премиер Тереза Мей

заяви на членовете на кабинета си,
че те трябва да осъществят “Брекзит”.
Тя изключи провеждането на втори
референдум, както и всякакъв опит за
оставане в Европейския съюз през
задната врата.

“Трябва да продължим да бъдем
много ясни, че “Брекзит” означава
“Брекзит” и ние ще го направим успе-
шен”, заяви Мей пред министрите си,
цитирана от Ройтерс. “Това означава,
че няма да има втори референдум по
въпроса и няма да има опити да ос-
таване в Европейския съюз през зад-
ната врата”, уточни тя.

Британският премиер подчерта, че
Великобритания е на много важна по-
вратна точка и че Албионът може да
играе нова положителна роля в света.

“Ще напомня на всички, че това е
наистина много важен момент за
нашата страна, тъй като гледаме на-
пред към следващите стъпки, които е
нужно да предприемем. Ние имаме
възможността да оформим нова по-
ложителна роля за Великобритания в

Няма да има опити за оставане в ЕС
през задната врата, категорична е
британският премиер

света, да гарантираме, че ние сме
правителство и държава, които рабо-
тят за всички, че всеки може да уча-
ства в просперитета на страната”,
отбеляза Мей.

Британският премиер допълни, че
кабинетът ще обсъжда социалната
реформа, икономиката и бъдещото
законодателство, както и “Брекзит”. Тя
потвърди своето намерение да вземе
крути мерки за безотговорното пове-
дение на едрия бизнес.

Преди дни британският вестник
“Дейли телеграф” допусна, че Тереза
Мей може да стартира преговорите
за излизане от ЕС без одобрението
на парламента, тъй като мнозинство-
то депутати са против. Изданието
уточни, че адвокати на правителство-
то са били категорични, че тя не се
нуждае от вота на депутатите, за да
бъде задействан член 50 от Лисабон-
ския договор.

От “Даунинг стрийт” опровергаха
истинността на публикацията. По-
рано кандидатът за лидер на Лейбъ-
ристката партия Оуен Смит обеща да

блокира старта на официалните пре-
говори за напускане на ЕС, докато
правителството не предложи втори
референдум или не свика общи избо-
ри. През октомври се очаква във
върховния съд да бъде внесена съдеб-
на процедура, с която се цели спира-
не на правителството от активиране
на член 50 от Лисабонския договор
без одобрението на парламента.

Настроенията в британските мини-
стерства са различни. Някои служи-
тели във външното ведомство искат
“колкото е възможно повече Европа”,
уточнява “Гардиън”. Във вътрешното
министерство пък не желаят да об-
мислят пълно членство в Европейска-
та икономическа зона или достъп до
единния пазар, тъй като приоритет за
тях е забраната на имиграцията.

Според финансовия министър Фи-
лип Хамънд Лондон трябва да сключи
споразумение с Брюксел, което да
позволи на Великобритания да оста-
не в европейския единен пазар. Сред
министрите съществува и разделение
по отношение на това каква отговор-
ност трябва да поемат съответните ми-
нистерства. Противоречията съществу-
ват най-вече между министрите на
външните работи, на външната търго-
вия и по въпросите на “Брекзит”.

Германия няма да изме-
ни на ценностите си зара-
ди миграционната криза и
проблемите с интеграцията
на бежанците. Това заявя-
ва канцлерът Ангела Мер-
кел в интервю за “Зюддой-
че цайтунг”.

“Германия ще си остане
Германия във всичко, което
е близко и скъпо за нас”,
казва тя. По думите й цен-
ностите и принципите, спо-
ред които живее страната,
няма да се променят. “Те
намират отражение в на-

Меркел: Германия няма да се промени
към лошо заради мигрантите

шата либералност, нашата
демокрация, нашата право-
ва държава и нашата все-
обхватна привързаност към
социалната пазарна иконо-
мика, която благодарение
на своята икономическа
сила подкрепя най-слаби-
те”, отбеляза тя.

Меркел признава пред
мюнхенския вестник, че
опасенията на германците
по този повод са “напълно
разбираеми”, но изразява
несъгласие с твърдението,
че мигрантите са внесли

терора във Федералната
република.

Германският канцлер
признава, че Германия е
подценявала прекалено
дълго проблема с миграци-
ята и е блокирала необхо-
димостта от намиране на
общоевропейско решение,
коментира Ройтерс. Според
агенцията този необичаен
самокритичен коментар ся-
каш е обвързан с първата
годишнина от нейната ста-
нала прочута впоследствие
фраза “ние можем да го

направим”, когато бе запи-
тана за вълната от бежан-
ци. По-нататък Меркел по-
сочва, че Германия, която
миналата година прие над
един милион мигранти, е
оставила Испания и други-
те гранични държави в ЕС
да се оправят сами с бе-
жанците. “Тогава ние
отхвърлихме пропорцио-
налното разпределение на
бежанците”, отбелязва тя и
добавя: “Ние не обхванах-
ме проблема по правилен
начин”.

кратки

Шестима тийнейджъри са били
арестувани във Великобритания и
след това освободени срещу гаран-
ция заради убийството на поляк, съоб-
щи полицията, която смята, че става
дума за престъпление от омраза,
предаде Ройтерс. Британските влас-
ти отчитат увеличаване на престъпле-
нията от омраза, откакто страната
гласува за напускане на Европейския
съюз след кампания, която според
критици е разпалила ксенофобия и
расизъм, отбелязва агенцията.

40-годишният полски работник
Арек Йозвик получил травми по гла-
вата при побой на улицата в събота в
Харлоу, на изток от Лондон. Той по-
чинал в болница. Още един мъж, на
43 години, е бил нападнат и приет в
болница с фрактури по ръцете и рани
в областта на стомаха. Пет момчета
на 15 години и едно на 16 са били
задържани за убийството на поляка.

Посланикът на Полша в Лондон
коментира през юни, че е шокиран и
дълбоко обезпокоен от съобщенията
за увеличаване на ксенофобските про-
яви по отношение на полската общ-
ност във Великобритания, наброяваща
около 850 000 души.

Путин и Обама няма
да преговарят в
кулоарите на Г-20

Формална среща между прези-
дентите на Русия и САЩ Владимир
Путин и Барак Обама на срещата
на Г-20 не е планирана, но те ще
преговарят „в рамките“ на среща-
та и ще обсъдят, включително,
сирийската проблематика, съобщи
прессекретарят на руския прези-
дент Дмитрий Песков. “Безусловно,
можем да предположим, че така или
иначе някакъв кратък или по-подро-
бен обмен може да се състои”, до-
бави прессекретарят на руския
президент.

Безработицата в
Унгария спадна до 5%

Броят на безработните в Унга-
рия намаля още в периода май-юли,
като в резултат безработицата в
страната спадна до 5%, пише
Portfolio. Включително заетите в
публичния сектор, общо 4,372 млн.
души са били заети в посочения
период. От тях 4,018 млн. са заети
на първичния трудов пазар, 236
хил. в публичния сектор. Освен тях
118 хил. унгарски граждани рабо-
тят в чужбина. В страната е имало
228 хил. безработни за периода май-
юли, което е спад от 78 хил. души
в годишно изражение. Отметката
от 5% безработица е рекордно
ниска за Унгария.

Aнкара може да спре
огъня в Сирия преди
Курбан байрама

Турският президент Реджеп
Ердоган обмисля временно прекра-
тяване на военните действия в
Сирия заради мюсюлманския праз-
ник Курбан байрам, който започва
на 12 септември. “По въпроса вече
се прави организация, а на пред-
стоящата в неделя среща на върха
на Г-20 Ердоган ще го постави на
обсъждане, заяви говорителят на
президента Ибрахим Калън, който
подчерта, че е недопустимо Алепо
да продължава да дава невинни
жертви.
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Напрежението в стоманодобивната компания “ТисенКруп” нараства. Близо 10 хиляди
работници в завода в Дуисбург демонстрираха заради слуховете за сливане с конкурента

“Тейт” поради финансови затруднения

Турският вицепремиер Мех-
мет Шимшек покани американ-
ската технологична корпорация
“Епъл” да премести междуна-
родната си дейност в Турция,
предаде “Хюриет”. Жестът му
идва ден след като Европей-
ската комисия настоя амери-
канската компания да върне 13
млрд. евро данъци в Ирландия.

“Епъл” трябва да се преме-
сти в Турция... Страната ще е
щастлива да предостави на
компанията по-щедри данъчни
облекчения... Няма да им се
налага да се разправят с бюро-

Ширещите се на Запад твърдения за заплаха от
Русия не отговарят на реалността, пише наблюдател-
ката на сп. “Крисчън сайънс монитор” Ан Гроуб.
“Мнозина аналитици, които от дълго време изучават
Русия, са на мнение, че надеждната военна мощ
винаги е играла важна роля за Москва, но действията
на Русия не трябва да предизвикват такова равнище
на загриженост, каквото демонстрират страните от
Запада”, пише журналистката, цитирана от РИА”Но-
вости”.

Водещата аналитичка от Центъра за стратегиче-
ски и международни изследвания във Вашингтон
Олга Оликър твърди, че руският президент Владимир
Путин даде ясно да се разбере, че няма намерение
да оспорва военни интереси там, където те не се
пресичат с интересите на Русия.

“Вместо това руснаците се опасяват от нашите
действия. Те се се възприемат като онези, които се
борят срещу американската хегемония в света, и те
наистина така мислят, това не е просто риторика. Ние
сме именно тези, с които те се борят”, твърди Оликър.
Тя обаче добавя, че само поради тази причина и само
за отбранителни цели в Русия протича модернизация
на военната техника и на въоръженията.

Освен това действията на Русия на международ-
ната арена са “внимателно прецизирани и регулира-
ни“, смятат генералът в оставка Дейвид Петреус,
бивш директор на ЦРУ, и Майкл О’Хенлън, военен
аналитик от Бруклинския институт. Това мнение те
изразиха в коментар за обвиненията срещу Москва
относно присъединяването на Крим през 2014 година.
“Крим в крайна сметка исторически е бил руски и е
населен основно с рускоезични хора, освен това в
него се намира единствената на Черно море руска
военноморска база”, пишат те. Двамата отбелязват
и добре обмислените действия на Москва в Русия.
“Путин вкара войска в Сирия едва след като се убеди,
че администрацията на Обама ще съхрани ограниче-
ния характер на собствената си военна намеса. При
това действията на Русия в Сирия не бяха жестоки
за една война”, пишат аналитиците.

В заключение Петреус и О’Хенлън твърдят, че
действията на Русия едва ли представляват някаква
непосредствена заплаха за интересите на НАТО,
затова разполагането на военен контингент в балтий-
ските държави не само не е нужно, но е и опасно,
защото може да провокира по-нататъшно изостряне
на отношенията между Москва и Вашингтон.

Средната заплата за
работещи на пълен рабо-
тен ден в Гърция е
1219,69 евро, съобщава
IKA. Среднодневната над-
ница в южната ни съсед-
ка е 52,52 евро. Работе-
щите на половин работен
ден в Гърция пък получа-
ват средно по 400 евро
на месец, или 23,58 евро

провинция Алепо е бил убит главният
стратег и говорител на джихадистката гру-
пировка “Ислямска държава” в Сирия Абу
Мухамад ал-Аднани, съобщи Би Би Си,
позовавайки се на медии, свързани с
терористите. Свързаната с джихадистите
агенция “Амак” предаде малко по-рано, че
той е загинал при въздушен удар. От
Пентагона уточняват, че е имало възду-
шен удар в град Ал Баб, чиято цел е бил
именно Аднани. Съобщенията за смъртта
му идват в момент, в който ИД търпи
серия военни неуспехи в Сирия и Ирак.

Говорителят на Пентагона Питър Кук
описва Аднани като “главен архитект” на
външните операции на ИД. Той се е гри-
жил за координацията на движението на

Турция покани „Епъл”
след санкциите на ЕС
Вашингтон предупреди, че икономическите отношения с Евросъюза са под заплаха

крацията на ЕС”, написа Шим-
шек в профила си в туитър.

След разследване Евроко-
мисията отсъди, че правител-
ството в Дъблин е предостави-
ло на “Епъл” данъчни преферен-
ция в размер на 13 млрд. евро.
От ЕК поясниха, че към амери-
канската компания е прилага-
но специално отношение. През
2003 г. корпоративният данък
за “Епъл” е бил 1 процент, а
през 2014 г. е възлизал на едва
0,005 процента.

От правителството в Дъблин
обявиха, че ще обжалват ре-

шението на Брюксел. То пре-
дизвика гневни реакции от стра-
на на администрацията на аме-
риканския президент Барак
Обама и законодателите в Кон-
греса, възраждайки отново
призивите за международна
данъчна реформа.

Американското финансово
министерство, което налага фе-
дералната данъчна политика,
предупреди, че икономическите
отношения между САЩ и ЕС
биха могли да бъдат засегнати от
решението на ЕК, отбеляза Рой-
терс, цитирана от investor.bg. Кри-

тиците в Конгреса осъдиха този
ход като недостойна и безприн-
ципна стъпка за придобиване на
пари. Не става ясно обаче какво
може да направи Вашингтон, за
да противодейства на решението
на регулаторния орган на ЕС.

Представител на американ-
ската държавна хазна преду-
преди, че решението “заплаш-
ва да подкопае чуждестранни-
те инвестиции, бизнес климата
в Европа, както и важния дух
на икономическото партньор-
ство между САЩ и ЕС”.

Председателят на Комисия-

та по финанси в американския
Сенат Орин Хач заяви, че де-
путатите ще разгледат реше-
нието на ЕС, но предупреди, че
то е в противоречие с между-
народните стандарти.

Глобата, която Брюксел на-
лага на “Епъл”, е рекордна. Тя е
40 пъти по-голяма от наложена-
та на “Амазон” - онлайн търговия
на дребно, и веригата за бързо
хранене “Макдоналдс”, които са
укривали данъци в Люксембург.
“Старбъкс” пък - верига кафене-
та, трябва да плати над 30 млн.
евро на Холандия.

АНАЛИТИЦИ ОТ САЩ:

Твърденията за руска
заплаха не са верни

НАЙ-НОВИ ДАННИ ЗА СРЕДНАТА ЗАПЛАТА
И НАДНИЦА В ГЪРЦИЯ

Ликвидираха говорителя на ИД в Сирия Абу Мухамад ал-Аднани

ВВВВВ

на ден. От данните на
фонда е видно, че гърци-
те работят средно 21,38
дни месечно. В сектора
на строителството работ-
ните дни обаче са едва
12,22.

Строителството е един
от най-тежко засегнатите
от кризата сектори в стра-
ната. Средната заплата

там е 41,19 евро на ден.
Това означава, че строи-
телите получават под 500
евро на месец.

Данните сочат още, че
заплатите на жените са
по-ниски от тези на мъже-
те. Работещите жени на
пълно работно време по-
лучават 84,5% от работ-
ната заплата на техните

колеги от мъжки пол. По
отношение на почасова-
та работа обаче разлика-
та не е толкова значима
- заплатите на жените са
95,1% от размера на за-
платите на мъжете.

Припомняме, че мини-
малната заплата в стра-
ната е фиксирана на 683
евро на месец.

бойците, пряко е насърчавал атаките на
самотни вълци срещу цивилни граждани и
активно наемал нови членове на джиха-
дистите, подчерта Кук.

За ИД загубата на Аднани е сериозен
удар. Той е притежавал ценна комбина-
ция от красноречие и военен опит, комен-
тира Би Би Си. Аднани е един от учреди-
телите на ИД. Роден е под името Таха
Соби Фалаха в северния сирийски град
Банаш през 1977 г. САЩ бяха обявили
награда за главата му от 5 млн. долара.
Именно Аднани обяви официално създа-
ването на халифат в някои части на Сирия
и Ирак под ръководството на Абу Бакр ал
Багдади през 2014 г., посочва още аген-
цията.

Снимка БГНЕС
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Много жители на предгра-

дията на американските гра-
дове са хванати в капана на
бедността. Основни причини
за това са ниските трудови
възнаграждения, скъпите на-
еми и високите разходи за
транспорт, които вкарват цели
семейства в дългова спирала,
пише Зоуи Томас от Би Би Си.
Градовете винаги са били
пренаселени места. Броят на
техните обитатели обаче е на
път да се удвои до 2050 г. до
3,5 милиарда души според
данни на ООН.

В САЩ 63% от населението
вече живеят в градовете. Това
подлага на изпитание тяхната
инфраструктура. Много хора
обаче живеят точно извън гра-
ниците на градовете и ежедне-
вието им е изпитание.

Сестри Соня Ъндъруд и Тоня
Пинкстън са запознати с про-
блема повече от добре. През
април жилищната стипендия, с
която Ъндъруд си плащала на-
ема, била спряна, след като тя
завършила курс по авиационен
мениджмънт. Заедно с трите си
деца тя била принудена да се
премести при Пинкстън. Стана-
лото седемчленно семейство
сега живее в двустайно жили-
ще в окръг Гуинет каунти, се-
верно предградие на Атланта.
“Не можем повече така”, казва
Пинкстън. “Трябва да си наме-
рим нещо друго, дори това да е
един от онези мотели, които
предлагат продължителен пре-
стой.”

Поскъпващи наеми

Намирането на място за
фамилията обаче се оказва
трудно. Пинкстън и майката на
двете сестри получават инва-
лидни пенсии, което превръ-
ща Ъндъруд в основен източ-
ник на доходи за семейство-
то. Малко места, които те мо-
гат да си позволят, са до-
статъчно големи, за да при-
ютят цялата рода. Дори семей-
ството да се раздели на две,
вариантите пред него са ог-
раничени.

Преди 100 години всеки пети жител
на Катар е бил роб. В столицата Доха
един музей дори напомня за тези мрач-
ни времена. И днес обаче животът на
много трудови мигранти там силно при-
лича на робство, пише Дойче веле. Му-
зеят на робството в Доха документира
историята на крепосничеството в емир-
ството. Той обаче не отделя внимание на
условията, в които са принудени да жи-

В пренаселените предградия на големите американски градове
животът, както се оказва, съвсем не е идиличен

Животът в предградията на САЩ поставя
пред тежки изпитания милиони жители на
„най-демократичната” страна в света

Наемите, дори в предгра-
дията, се увеличават и много
от най-добрите жилища в
предградията на Атланта, да-
вани под наем, са собстве-
ност на частни фирми.

Много от тези компании на-
хлуха на пазара по време на
рецесията, като купиха сложе-
ни под възбрана къщи и ги ре-
монтираха, за да ги дават под
наем. Тези квартири обикнове-
но са добре поддържани, но
наемите за тях са по-високи, а
кредитните изисквания - по-
строги. Това са стандарти, кои-
то мнозина в района не могат
да покрият. Някои били прину-
дени да наемат дългосрочно
стая в местни мотели, които не
проверят кредитния рейтинг, а
други - да живеят няколко поко-
ления под един покрив.

“Наемът се оказва тежко
бреме за семейния бюджет и
аз зная, че ще трябва да пъту-
вам до работа”, казва
Ъндъруд. Пътуването означа-
ва, че тя ще трябва да плати
за кола и да разчита на сво-
ята сестра и майка им да гле-
дат децата, докато я няма.

Сестрите не искат да се
преместят в още по-евтино
предградие, например на юг
от Атланта, защото това ще
означава децата им да сме-
нят училището. И четирите
деца, включително най-малко-
то на Ъндъруд, което е аутист,
се чувстват много добре в
сегашните си класове. Семей-
ството обаче знае, че е в по-
тежко положение от съседи-
те. “Ние просто се опитваме
да си набавим най-необходи-
мите неща - добро чисто мяс-
то за живеене, прилична кола
за каране”, казва Пинкстън.

Национален проблем

Бедността в предградията
на Атланта се увеличи чувст-
вително. Между 2000 г. и 2012
г. тя е нараснала в района със
159%. Това обаче важи не само
за този регион. В Денвър, на-
пример, увеличението е от
131%, а в Портланд - 98%.

Близо 16,4 милиона души
в предградията в САЩ са оп-
ределяни като бедни и ако
сегашната тенденция се запа-
зи, то броят им може да на-
расне до 24,5 милиона до
2020 година.

Тази тенденция е започна-
ла преди финансовата криза,
но рецесията изостри много от
проблемите, а икономическо-
то възстановяване не ги реши.

“Този бърз ръст на бед-
ността през втората половина
на миналото десетилетие
спря, но положението не се е
подобрило, все още сме в
капана”, казва Елизабет Ний-
боун, изследовател от
Brookings Institution. Нейното
проучване посочва редица
фактори - стагнацията на тру-
довите възнаграждения, на-
маляване на добре платените
позиции на пълен работен
ден, липсата на достъпни
жилища и транспорт и лошо-
то образование и професио-
нална квалификация. Дори
онези, които са над прага на
бедността, са засегнати пора-
ди самия факт, че живеят в
беден район, например, от
престъпността и недофинан-
сираните училища.

Семействата, които пла-
щат над възможностите си, за
да се измъкнат от тези квар-
тали, могат да се окажат в
капан и евентуално да изпад-
нат в още по-голяма бедност.

“Сегашните собственици
на жилища са под водата”,
казва Джон О’Калаган, прези-
дент на Atlanta Neighbourhood
Development Partnership. “Те
са приели много неизгодни
условия по своите кредити, за
да запазят дома си, и сега са
в капан”. О’Калаган обяснява,
че това е довело до недостиг
на жилища в предградията на
Атланта. Собствениците не
могат да продадат своите до-
мове, защото ще загубят пари.
Повечето от тях освен това
нямат възможност да напра-
вят ремонт и някои къщи са
приютили големи семейства,
чиито членове нямат възмож-

ност да се отделят.

Добрият самарянин

В южните предградия на Ат-
ланта, Нкрума Мур помага на
фамилии, изпаднали точно в
такава ситуация. През послед-
ните осем години той купува
жилища и ги дава на бездомни
семейства безплатно за период
от три до шест месеца, докато
си стъпят на краката. Тези домо-
ве обикновено струват около 20
000 долара и, докато ги ремон-
тира и подготвя за даване под
наем, Мур позволява на местни
хора, които са бедни, да живеят
в тях. Той често дори ги наема в
своята компания за обща рабо-
та, с която финансира купуване-
то на въпросните жилища.

В Клейтън каунти, където
Мур живее, средният доход на
глава от населението през
2014 г. е бил 18 074 долара
според данни на Статистичес-
ката служба на САЩ. В Атлан-
та - 35 719 долара.

Мур започнал да пуска
хора да живеят безплатно в
неговите жилища по време
на рецесията, когато видял
толкова много празни домо-
ве и толкова много бездом-
ници. Той има сега седем
къщи. “Много хора се мъчат и
няма къде да отидат”, обяс-
нява Мур. “Приютите не са
предназначени за семейства
и мнозина губят своята рабо-
та, тъй като не могат да оти-
дат до нея с автобус.”

Необходимост от
кола

Лошият транспорт е осно-
вен проблем за голям брой

жители на бедните предгра-
дия. Някои хора пътуват с ча-
сове всеки ден, като сменят
няколко автобуса и влака, за
да отидат на работа. Други
пък губят своята работа, за-
щото не могат да стигнат до
нея без кола. Притежаването
на автомобил е поредното
бреме за бюджета на много
семейства. О’Калаган казва,
че доста хора си мислят, че
спестяват пари, като се пре-
местват по-далеч от града.
Допълнителните разходи за
транспорт и време за стигане
до работа обаче само изост-
рят проблемите им.

Но и намирането на ра-
бота по-близо до дома не ви-
наги е добър вариант. “В
предградията има работни
места в търговията на дреб-
но, промишлеността и строи-
телството, което също може
да не се изплаща като начи-
нание”, казва Нийбоун. “В
началото на икономическо-
то възстановяване ние бро-
яхме работните места, но
сега е ясно, че трябва да
отчитаме за какви работни
места става въпрос, колко
добри са те, каква е запла-
тата и къде се намират.”

Нито едно от тези безпо-
койства не важи само за
САЩ. В глобален план с пре-
местването на повече хора в
градовете други ще бъдат
прогонени оттам. И докато
вниманието ще бъде съсре-
доточено върху инфраструк-
турата за милиардите град-
ски жители, бедността в пред-
градията ще се превърне в
гнойна рана, ако тези хора
бъдат изолирани извън град-
ските стени.

Американската мечта - или как
се попада в капана на бедността
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се попада в капана на бедността
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Хиляди трудови мигранти, лишени от елементарни права и условия на живот
изграждат инфраструктурата за Световното първенство по футбол

през 2022 година в Катар

Новите роби на Катар

веят стотиците хиляди трудови мигранти,
които понастоящем изграждат инфраст-
руктурата за Световното първенство по
футбол през 2022 година.

Фахад ал Тюркие, куратор на излож-
бата, пояснява: “Ние не искаме да сочим
някого укорително с пръст или да се
ровим в една силно оспорвана история.
Искаме просто да обърнем внимание
върху темата за робството.”

Крепостничество ли е системата “Ке-
фала”? Чужденците, работещи в Катар,
са пристигнали в емирството добровол-
но. Никой не е продаден като роб. Про-
словутата катарска система “Кефала”
обаче обвързва всеки чуждестранен
наемен работник с работодателя, него-
вия т.нар. “спонсор”. Той решава кога
наемният работник може да напусне
страната, дали да си открие банкова
сметка или да изкара шофьорски курсо-
ве. “Споснорът” трябва да даде своето
разрешение и когато наемният работник
иска да напусне своя шеф. Одри Гоугън
от организацията “Амнести интер-
нешънъл” е разговаряла с много трудови
мигранти и обикновени хора в Катар. Тя
казва, че условията, при които живеят
тези хора, много често напомнят на при-
нудителен труд. “Работодателите са им
отнели паспортите и те не могат да на-
пускат страната. Или пък не смеят да се
завърнат в родината си, защото трябва
да плащат огромните си дългове”, доба-
вя Одри Гоугън. Дали нещо ще се проме-
ни? Предвижда се през декември в Ка-

тар да влезе в сила нов закон, който ще
реформира системата “Кефала” в полза
на наемните работници.

Подобна система съществува и в дру-
ги страни от Персийския залив. Напри-
мер в ОАЕ, където тя вече беше рефор-
мирана и където на работниците вече се
разрешава да сменят работодателя си
при определени условия. Като цяло стра-
ните от Персийския залив изпитват труд-
ности да реформират или пък да премах-
нат системата “Кефала”. Причината: ме-
стните жители в тези страни отдавна са
малцинство. В Катар и в ОАЕ пък те дори
представляват една съвсем малка част
от населението. За тях системата “Кефа-
ла” е единствената възможност да
държат здраво юздите, защото тя им га-
рантира последната дума в собствената
им страна. И все пак: Никлас МакГеън от
“Хюмън Райтс Уоч” смята, че в отделни
случаи може да се говори за нещо като
робство. “Пресилено е обаче да се твърди,
че всички трудови мигранти в емирства-
та са роби. Това просто не е вярно”, за-
ключава експертът.
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МАРИЯ ПИРГОВА:

Корнелия Нинова спечели
от отказа за коалиция с АБВ
Вицепрезидентът на БСП трябва да е добре подготвена партийна фигура, смята политологът

Интервю на
Павлета ДАВИДОВА

МАРИЯ ПИРГОВА е родена на 4 януари 1955 г. в
Пловдив. Завършила е Московския държавен
университет “М.В. Ломоносов”. Доктор по поли-
тология. Преподавател в Софийския универси-
тет “Св. Климент Охридски”. Автор на книги и
много научни публикации.

Снимка Мариета ТОМОВА

ÀÁÂ å ãðóïà, êîÿòî
áè èñêàëà äà ñå âúðíå
â ÁÑÏ, çà äà ñå îáëå÷å
ñ ïàðòèÿ îòíîâî

 Г-жо Пиргова, БСП за-
става зад ген. Румен Радев
в президентската надпре-
вара. Ще успее ли генерал-
ската фигура да активизи-
ра привържениците на пар-
тията и да привлече хора
извън ядрото на БСП?

- С този избор БСП отго-
варя на националната необ-
ходимост от възстановяване
на достойнството на Бълга-
рия и българските граждани
след влизането им в НАТО и
ЕС. Румен Радев е фигура,
която ще трябва да представ-
лява българската нация
след доста болезнен за нея
период, особено след пре-
зидентството на Росен Плев-
нелиев.

Фигурата на ген. Радев
ще привлече не само изби-
рателите на БСП, а и голямо
ядро от българи, които смя-
тат, че България трябва да
играе съществена роля в
НАТО и ЕС. Смятам, че ген.
Радев ще обедини българи-
те и ще възстанови тяхното
достойнство. Ще даде друго
разбиране за суверенитета
ни в рамките на новите
съюзни отношения.

 В момента, в който
Радев бе “осветен” като
кандидат за президент,
към него се посипаха
всевъзможни критики и
опити за компромати. На
какво се дължат тези опи-
ти за уронване на имиджа
му?

- За съжаление ще бъдем
свидетели на подобни опити
през цялата предизборна
кампания. Медийното прост-
ранство се владее от
върхушка, свързана с ГЕРБ,
с десни и леви клиентелист-
ки структури. Българските
медии не отразяват общест-
веното мнение, а изпълня-
ват поръчки на определени
кръгове. Атаката срещу Ра-
дев ще бъде много голяма,
за съжаление БСП няма
възможност да го подкрепи
сериозно в медийното про-
странство.

Все пак смятам, че ком-
проматите няма да подейст-
ват на хората. Българите
вече са усетили манипула-
циите, които вървят преди
избори, и имат опит.

 Към момента са малко
партиите, които разкриха
кандидатите си. ГЕРБ съ-
общиха само лозунга си. На
какво се дължи това изчак-
ване?

- Изчакването се дължи
точно на абсолютно мани-
пулируемата и несигурна
медийна среда, както и на
нестабилността на полити-
ческата система в България.
Партиите вече не боравят с
идеи, а най-вече с клиенте-
лата си - с купуване на гла-
сове, с административен на-
тиск и с всички методи,
въведени от ГЕРБ и Цветан
Цветанов през 2007 г. и при-
лагани досега. ГЕРБ смятат,
че ще спечелят с изчаква-
не, за да изглежда канди-
датът им “в бяло”. Смятам,

че хората няма да се хванат
на тази въдица. Ако се хва-
нат, това ще означава, че не
са си взели никаква поука.
Тогава просто ще ги напра-
вят свидетели на изборни ре-
зултати, които не са тяхната
воля.

 Очаквате ли генерал-
ска битка наесен?

- Не знам дали ще се слу-
чи генералска битка. Смятам,
че ген. Борисов много би
искал да се отърве от поста
на министър-председател,
особено сега. Времената ста-
ват изключително трудни и
започват да се виждат огром-
ните му пропуски и антина-
ционални решения. Видима е
разрухата на България, която
е следствие от двата мандата
на ГЕРБ. Борисов би искал
да избяга от изпълнителната
власт, но много се забави...
Хора от ГЕРБ в лицето на
Цветан Цветанов и кръгове
около него сякаш вече започ-
ват да натискат по посока Бо-
рисов да не бъде президент.

 Повече позитиви или
негативи получи Корнелия
Нинова след отказа да се
коалира с АБВ и “Движение
21”? Възможна ли беше по-
добна коалиция с хора, кои-
то вече веднъж са напусна-
ли БСП?

- Смятам, че идването на
Корнелия Нинова в БСП
беше свързано с основаване-
то на широка лява коалиция
с АБВ и може би и “Движе-
ние 21”. Но мисля, че АБВ
провалиха коалицията с БСП.

Не бих нарекла АБВ пар-
тия, така че не може да става
дума за коалиция между БСП
и АБВ. АБВ е отцепила се от
БСП клиентелистка структу-
ра. Подчертавам, АБВ е кли-
ентелистка структура, която
се стреми на всяка цена към
властта, и то с всички възмож-
ни средства. Корнелия Нино-
ва само спечели, и то много,
от това, че показа характер и
въпреки обкръжението си

отказа пагубната за БСП ко-
алиция със структура като
АБВ.

 А загуби ли АБВ с от-
мятането си от първона-
чалната подкрепа за ген.
Радев?

- АБВ губи, разбира се. Те
са група, която нарича себе
си партия, но няма около
какво да се конфигурира,
защото няма идеология. Кол-
кото и да припознаваме Ге-
орги Първанов като ляво
лице, той и политиката им
нямат нищо общо с лявото.
АБВ е група, която би искала
да се върне в БСП, за да се

облече с партия отново. От
решението на Нинова АБВ
губи, затова е и тази тяхна
нервност.

От този конфликт и от
първоначалното си съгласие
за коалиция губи и БСП -
като група с финансови и
други възможности АБВ ще
хвърли много сили срещу
БСП в президентските избо-
ри. Ще вложат много в ком-
прометирането на Корнелия

Нинова и на ген. Радев, как-
то и в провокирането на раз-
дор по места. Струва ми се,
че на медийно ниво кон-
фликтът между АБВ и БСП
ще се преекспонира, видях-
ме го през последната сед-
мица. От друга страна, струк-
турите на БСП най-вероятно
ще се мобилизират...

 От кого БСП може да
очаква реална подкрепа за
президентските избори?

- Може да я очаква от
целия си електорат. От хора-
та, които са силно разочаро-
вани от ГЕРБ, неприемащи
авторитарната власт на Бо-

рисов и разсипването на
държавата и на държавните
институции. Борисов успя да
разгради държавата и инсти-
туциите, назначи фигурант за
президент, с което ликвиди-
ра и президентската инсти-
туция. Не можем да кажем,
че Плевнелиев изпълнява
задълженията си на прези-
дент! Дори и в момента, в
толкова отговорно за Бълга-
рия време, него го няма. Той
вече абдикирал ли е, къде
е? Плевнелиев не взима ни-
какво отношение по много
актуални и важни за Бълга-
рия проблеми.

Всички тези обстоятелст-
ва ще накарат много хора да
се ориентират към ген. Ра-
дев, който има организацио-
нен и международен опит.
Той би могъл да влияе върху
изпълнителната власт, да
представлява България да-
леч по-достойно в отношени-
ята с НАТО, с ЕС, да има
мнение, на което ЕС може
да се опре.

 На какъв профил тряб-
ва да отговаря и бъдещи-
ят вицепрезидент, за да се
оформи печеливша двойка,
която да удовлетворява
както партийните, така и
националните интереси?

- Вицепрезидентът трябва
да бъде лице от БСП, профе-
сионално подготвено за
функциите да поддържа по-
литиката на президента. На-
последък вицепрезидентска-
та фигура е принизена зара-
ди конфликтите между пре-
зидент и вицепрезидент. Ви-
цепрезидентът има малко
пълномощия, но може да
даде ясни заявки, особено по
проблемите с бежанците,

българските общности в чуж-
бина и т.н. Добре е вицепре-
зидентът да бъде подкрепе-
но партийно лице. Струва ми
се обаче, че в това отноше-
ние БСП среща затруднения,
тъй като в социалистическа-
та партия има разлом.

 Смятате ли, че този
разлом може да бъде пре-
одолян?

- Трудно ще е. Разломът е
между едно клиентелистко
ядро, което по идея трябва-
ше да бъде оглавено от Кор-
нелия Нинова, и една много
по-голяма идеологизирана
маса, която бе предвождана
от бившия председател на
партията Михаил Миков. Ми-
ков тръгна към лявата идео-
логия, но ми се струва, че не
можа да я изпълни със
съдържание. Нинова се от-
каза да бъде представител
на клиентелисткото ядро в
партията. Сега е поставена
пред предизвикателството
да застане в центъра - тя
трябва да се яви като обеди-
нителен фактор, след като
вече прояви мъжеството да
скъса отношенията с АБВ.
Трябва да продължи по тази
линия и да отстоява лявата
политика.

 Ще има ли други труд-
ности пред новия предсе-
дател на БСП?

- Председателството на
Корнелия Нинова ще срещ-
не още едно затруднение -
тя дойде начело на БСП с
идеята за евентуална управ-
ленска коалиция с ГЕРБ след
президентските избори. Тази
голяма коалиция с ГЕРБ не е
отпаднала от дневния ред на
част от ръководството на
БСП и тук ми се струва, че
Корнелия Нинова ще има из-
ключително трудна и нацио-
нално отговорна задача за
бъдещето на страната. Тряб-
ва да се има предвид, че
международните условия се
менят изключително дина-
мично. Да се реши как ще се
подхожда към ГЕРБ, как ще
се върви към парламентарни
избори, които най-вероятно
ще се случат пролетта - до
лятото на 2017 г. - това са
задачи, които ръководството
на БСП и Корнелия Нинова
ще трябва да решават спо-
ред ситуацията и според ин-
тересите на лявото у нас.

Целта трябва да е възста-
новяването на икономиката
на България. Диалогът с ЕС
и със съседите ни трябва да
е по-отговорен, с много по-
сериозна стратегия за реша-
ване на евентуална бежан-
ска криза. Необходимо е да
се търси обръщане на поли-
тиката на България срещу
десни решения в ЕС, какво-
то е ТТИП и др. БСП трябва
да търси по-тясно сътрудни-
чество със синдикатите и т.н.

Има много за вършене на
фона на това, че ГЕРБ са се
отказали да правят полити-
ка, те само гласуват лобист-
ки закони. И в този, и в пред-
ния си мандат ГЕРБ не пра-
вят нищо - вече лъсва, че
политиката им е изпразнена
от съдържание, само се хар-
чат европейски пари. На този
фон на нищонеправене ля-
вото ще има много, много
национални задачи...

‘
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Бездействие с власт

ВАЛЕНТИН
ГЕОРГИЕВ

Богаташи и
олигофрени

АЛЕКСАНДЪР
СИМОВ

ДЕН НА ДВИЖЕНИЕТО НА НЕОБВЪРЗАНИ-
ТЕ СТРАНИ. Отбелязва се от 1981

г. На тази дата през 1961 г. в Бел-
град представители на 25 държави
от Африка, Азия и Европа участват
в Първата конференция на не-
обвързаните страни. Движението на
необвързаните страни е междуна-
родна организация, обединяваща
120 държави и 17 страни със статут
на наблюдатели (към 2012 г.), които
не са членки на военни блокове.

1858 - РАЖДА СЕ ТРАЙКО КИТАНЧЕВ, УЧИ-
ТЕЛ, ОБЩЕСТВЕНИК, РЕ-
ВОЛЮЦИОНЕР (УМИРА
1895 Г.). Пръв председател

на Върховния македоно-од-
рински комитет. Учил в бъл-
гарското училище в Цариград
(негов съученик е Димитър
Благоев, а техен учител е П.Р.
Славейков). Завършил Духов-
ната семинария в Киев. През
1884 г. става редовен член на
Българското книжовно дружество, народен
представител.

1898 - РАЖДА СЕ ДИМИТЪР ТАЛЕВ, ПИСА-
ТЕЛ (УМИРА 1966 Г.). Ав-

тор на тетралогията “Желез-
ният светилник”, “Преспан-
ските камбани”, “Илинден” и
“Гласовете ви чувам”. Мяс-
тото му в българската лите-
ратура се определя от огром-
ния му принос на романист
през 50-те и 60-те години на
миналия век. Творбите му са
преведени на 18 езика, а по
някои от произведенията му се осъществяват
успешни сценични реализации и до днес.

1923 - ГОЛЯМО ЗЕМЕТРЕСЕНИЕ В РАВНИ-
НАТА КАНТО, ЯПОНИЯ. Опустошен е районът

на Токио, жертвите
са над 140 000, а
бездомните - 2,5 ми-
лиона. Магнитудът
се оценява на 7,9-8,4
по скалата на Рихтер,
а епицентърът е в
залива Сагами. Ос-
вен Токио са разру-
шени пристанището
Йокохама и съседните префектури Чиба, Кана-
гава и Шидзуока. Предизвикано от земетресе-
нието цунами с височина на вълните до 10 м
нанася допълнителни щети по крайбрежието. Над
570 000 жилища са разрушени. Щетите на земе-
тресението се оценяват на около 1 млрд. щ.д. по
стойността им в началото на ХХI в.

1939 - НАЧАЛО НА ВТОРАТА СВЕТОВНА
ВОЙНА.

Г е р м а н и я
напада Пол-
ша и до 15
септември я
завладява.
Във Втората
с в е т о в н а
война взе-
мат участие
61 държави.
Военните действия се водят на териториите на
40 държави. Воюващи страни са държавите от
т.нар. Ос - Германия, Италия, Япония, Унгария,
Финландия, Румъния, България, Словакия,
Хърватско, Испания; и от другата страна - Ан-
глия, Франция, СССР, САЩ, Полша, Чехосло-
вакия и др. На тази дата се отбелязва Светов-
ният ден на мира. (На снимката - немски войни-
ци разбиват полска гранична бариера.)

2004 - ИЗВЪРШЕН Е ТЕРОРИСТИЧЕН АКТ В
БЕСЛАН, СЕВЕРНА ОСЕТИЯ. Въоръжени че-

ченски бунтовници
превземат местно
училище и задържат
като заложници най-
малко 1200 възрастни
и деца. След дву-
дневни преговори ру-
ски спецчасти щурму-
ват сградата. По вре-
ме на акта и спасител-
ната операция умират над 300 от заложниците.
Събитието е познато като “Трагедията в Беслан”.

Анатолий СТАНКУЛОВ

Като истински матро-
совци на амбразурата
депутатите от мнозинст-
вото вчера отхвърлиха
предложението на леви-
цата за изслушване в
пленарна зала на преми-
ера Борисов по повод
посещенията му в Турция
и Германия. Поводът за
искането е повече от
сериозен, като се има
предвид кризисната ситу-
ация с мигрантите, обтег-

натите отношения между
ЕС и Анкара и деликат-
ната ситуация, в която е
поставена страната ни.

Странно и наивно
обаче е да се очаква
обратното. Кога ли той е
зачитал Народното съ-
брание като върховен
орган? В БСП нима не
знаят, чe Борисов се от-
чита само пред Меркел,
Ердоган, Юнкер, Могери-
ни и т.н. Та той е на власт
от тяхно име и в техен
интерес. Какво общо има
тук някакъв български
парламент като предста-
вител на нацията?

Още по-жалка паро-
дия са депутатите му -
хем не искат да го изслу-
шат, хем идея си нямат
какво е преговарял в Тур-
ция, но го защитават.
Нищо, че самият Бори-
сов, преди да отиде да
открива моста в Истан-
бул, се появи уплашен
като никога, оплака се

как ситуацията била та-
кава и такава, и поиска
съвети какво да прави.
Обръщението му беше
към всички. Е, как да му
дават акъл хората, щом
ще мълчи за совалките?

И тъй като не е съвсем
ясно дали в близките дни
ГЕРБ отново няма да от-
клонят появата на Бори-
сов да говори, си струва
да зададем някои нели-
цеприятни въпросчета.
На първо място - не беше
ли редно той да бъде
оторизиран от парламен-
та за водене на такива
важни преговори, както и
за ролята си на “куриер”
на турската страна? Пи-
там риторично, защото в
премиерската ни репуб-
лика май няма място за
такива подробности.
Важното е как някои ме-
дии представиха визити-
те му - като на велик
политик, за когото скоро
цял ЕС ще говори като

за новия хан Тервел -
спасителя на Европа!

Подобно отношение,
което създаде впечатле-
нието за бягство от отго-
ворност, прояви преди
ден и Росен Плевнелиев
с отказа си да свика
КСНС, въпреки настоява-
нето на редица партии,
вкл. Патриотичния фронт,
който е във властта. Не
искал да “политизира”
КСНС и да бъде “използ-
ван за предизборни
цели”. Той щял да преце-
нява какви стъпки да
предприеме съобразно
правомощията си. Моля?
Това не е ли обикновено
бездействие с власт? Да
не позволява на работни
органи, които са създа-
дени за защита на
държавата ни от различ-
ни предизвикателства, да
не функционират по не-
гов кеф, защото според
него били “политически
инструмент”. Очевидно е,

че по-вреден и нацио-
нално безотговорен чо-
век от Плевнелиев наче-
ло на държавата не сме
имали. Да не говорим, че
по закон той е ДЛЪЖЕН
да свиква КСНС на все-
ки 3 месеца. Около нас
ври и кипи, а Плевнели-
ев си пасува. С което при-
знава собствената си ни-
каква роля в национал-
ната безопасност, къде-
то повече му приляга
прозвището “вредител”, а
не “обединител”.

Изводът от това по-
ведение на управлява-
щите може да бъде
само един - объркани
са и са обзети от страх.
Неистов страх, който ги
кара да експерименти-
рат и да правят грешка
след грешка. За какво
обединение тогава го-
вори Цветанов, когато
бягството от отговор-
ност се е превърнало в
тяхна визитна картичка.

Шефът на скандална-
та фирма “Агромах”, коя-
то е нещо като корпора-
тивен паразит, преял с
държавни поръчки, Ме-
тоди Бачев тези дни бе
записан как хвърля ци-
нични думи по адрес на
Бойко Борисов. Новина-
та мина през всички
сайтове, защото Бачев
е от хората, които стоят
най-близо до сегашна-
та власт и дължат про-
сперитета си на тази
близост. След като ви-
деото стана хит, бизне-
сменът се разлюти и обя-
ви, че ще съди сайта,
който го е пуснал. “Опит-
ват се да ме ползват за
храна, това са олигофре-
ни”, разпени се Бачев,

изживявайки се като
жертва на световна кон-
спирация.

Момент. Олигофрени
ли? Това е вторият биз-
несмен от кръга на Бори-
сов, който се нахвърля
върху журналисти с тези
думи. Преди около годи-
на Кирил Домусчиев,
друг костюмар от преми-
ерския вътрешен кръг, се
нахвърли върху спортен
журналист с крясъци:
“Махай се, не искам да
говоря с олигофрени.”

Очевидно мистериоз-
ната фигура на “олиго-
френа” е чудовището, ко-
ето тормози тези висши
корпоративни умове.
Олигофрените им пречат
да си харчат милионите с
кеф и им развалят съня с
някакви сардонични ко-
ментари за липсата на
култура, стил, интелект и
пр. дребни детайли, кои-
то не можеш да си купиш
от бутиците по “Витошка”
или от дизайнерските ма-
газини в Милано.

Лицето на едрия ка-
питал в България е зле
прикрита арогантност,
просташко поведение,

чалгарска екзалтация,
която не може да бъде
скрита от съпругите с по
няколко лифтинга, млади-
те любовници плеймейт-
ки и костюмите от по 5
хиляди евро.

В случая с изцепките
на Бачев има и голям
политически контекст,
въпреки циничния повод
за коментар. “Агромах” е
фирма, която влиза в но-
вините по много инте-
ресни поводи. Като на-
пример в началото на
годината, когато стана
ясно, че служителка на
фирмата се опита да из-
несе 1 милион евро под
носа на спецслужбите,
или когато откриха в
офисите им златни наки-
ти на стойност около 500
хиляди лева.

Скандалът не опира
единствено до разюзда-
ното поведение на един
бизнесмен, а до това как
любимците на властта
живеят с усещането за
всепозволеност. В случая
видяхме видео не само на
богаташ, който държи
циничен език, но и който
смята, че може да забав-

лява с долния си хумор
събралите се на събор
хора. Той узурпира мик-
рофона, ръси цинизми,
пее шумно чалга, но след
като махмурлукът му е
минал, изведнъж винов-
ни за всичко са аноним-
ните олигофрени, които
не са направили нищо
друго, освен да пуснат
камера, за да се види в
какво състояние е Бълга-
рия днес.

Едрият бизнес на-
всякъде е арогантен, но
у нас той съществува с
чалга-озвучение и пот-
ни физиономии, които
лепят пари по челата на
певците.

Дали уязвеният пре-
миер ще реагира? Дали
“Агромах” ще пострада в
тази буря? Интересно е
да видим. Да не се ока-
жат прави онези, които
твърдят, че щом костю-
марите на властта поч-
наха да се екзалтират от
обидите срещу нея, то
май ще се окаже, че
корабът върви към про-
паст. За което пак ще са
виновни олигофрените.
Бъдете убедени.
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ГЕРБ е статуквото,
ние сме промяната

Декларация на ПГ на БСП ЛЯВА БЪЛГАРИЯ при откриването
на есенната сесия на Народното събрание

Уважаема г-жо председател,
Дами и господа народни предста-

вители,
За нас от БСП тази сесия е сесия

на алтернативата, времето, в което да
покажем възможния друг път за раз-
витие на България. При това алтерна-
тива в действие, а не на думи във
вътрешен и в международен план.

Във вътрешен план, колеги, всички
разбираме, че без производство и
икономика няма път за България на-
пред. Само че вие, които управлявате
държавата, в момента смятате, че тя
няма място в тези процеси. За вас
приватизация, концесии, помагането
само на големи 5-6 фирми решават
проблемите. Мълчанието ви, когато
монополи, топлофикации, мобилни
оператори извиват ръцете на българ-
ските потребители, наричате пазарна
икономика.

БСП иска
друго управление
от сегашното и

представя
своята алтернатива

Ние предлагаме друго - защита на
държавната и общинска собственост
от разграбване, подкрепа на родното
българско производство, на малкия и
среден бизнес и на българския потре-
бител. От утре на вашите банки ще
имате алтернативата в действие: За-
кон за публичните предприятия, кой-
то защитава и развива държавната и
общинска собственост; Закон за хра-
ните, който задължава търговските
вериги да изкупуват определено ко-
личество българско производство в
определен район, където се намира
веригата; Закон за арендата, който
защитава дребния земеделски произ-
водител от едрите арендатори; Закон
за банката за развитие, който я
превръща най-накрая в онази държав-
на банка, която подпомага малкия и
средния бизнес, а не раздава кредити
само на 5-6 големи фирми на олигар-
си. Правим ви предложение за

преразглеждане
на концесионните

договори

Събрахме през лятото всички кон-
цесии в България, сериозен матери-
ал, придружен от доклад на БОРКОР
за кражбите на националното богат-
ство. Искаме да се преразгледат кон-
цесионните договори в посока увели-
чение на таксите. Искате алтернати-
ва, искате политики, колеги отдясно,
а не думи. Ето ви политики. От вас
зависи сега дали ще отговорите адек-
ватно на това предложение и дали
ще се погрижим за българската ико-
номика или ще продължавате да то-
лерирате монополи и близки до власт-
та фирми.

На второ място, господа управля-
ващи, вие зачеркнахте понятието со-
циална държава в Конституцията. На-
шата алтернатива - активна социална
държава в грижа за работниците, де-
цата, младите, възрастните хора и
борба с бедността. От утре ще имате
тази алтернатива пред вас и тя е:

нов закон
за гарантиране

вземанията
на работниците

20 000 души не си получиха спра-
ведливо изработените заплати и вие
приемате това мълчаливо. Във фонда
има стотици милиони левове, които не
стигат до тези хора, защото ги държи-

те в резерва, за да показвате високи
финансови резултати. С този закон
правим възможно хората да получат
парите си.

Ние ще предложим от утре нов
закон за младежта, нов закон за
възрастните хора, закон за ветерани-
те от войните, за семейните помощи
за деца, намален ДДС върху детските
стоки, отмяна на плоския данък. По
гласуването за тези конкретни алтер-
нативни политики ще разберем важ-
ни ли са тези българи за вас или са
втора ръка хора и са изоставени от
държавата.

На трето място - Бюджет 2017. Ще
представим нашето виждане за бюд-
жет с акценти: образование, здравео-
пазване, производство, общини и до-
ходи.

Четвърто - външна политика. В
една сложна и динамична междуна-
родна среда европейските лидери
нямат единно мнение как да се спра-
вим с проблемите, пред които сме
изправени. Ние, българските социали-
сти, сме за европейското бъдеще на
България като член на голямото евро-
пейско семейство, но Европа има нуж-
да от промяна и една от тези промени
е отчитането на националния интерес
на всяка държава членка.

Досега имахте началници
в Брюксел. Сега още един

в Анкара ли имаме?

Защити ли българското правител-
ство националния интерес във
външната политика? Категорично не.
Превърнахте я в куриерска фирма
между Анкара и Берлин. Нарушихте
международни споразумения, две ре-
шения на български съд при екстра-
диция на чужди граждани. Защо?
Досега имахте едни господари, начал-
ници в Брюксел. Сега има ли Бълга-
рия още един друг началник в Анка-
ра?

Вие апелирате за национално
съгласие по темата национална си-
гурност. Уважаеми колеги отдясно, на
25 септември 2015 г. имахте предло-
жение от БСП в 5 конкретни точки как

да стигнем до националното съгласие
по тези важни въпроси. Нито една от
тях не приехте. Искате общо решение
на парламентарните партии по важни
за българската национална сигурност
теми.

Защо скрихте днес
министър-председателя?

Защо не дойде тук и всички заед-
но, отчитайки сложността на ситуаци-
ята, да направим обща позиция, да
застанем зад нея в интерес на Бълга-
рия.

Кой сега е лицемер - политиците,
които обвинихте преди малко, или вие?
На думи - едно, а с действия - друго.
Българските граници не са защитени.
Проспахте две години. Фактът, че се
хващат по 2000 души в Сърбия, озна-
чава, че са преминали през България
абсолютно безпроблемно.

С какво отвоювахте националния
интерес в Европа по такива теми като
отмяната на санкциите срещу Русия.
Нашата алтернатива отново ще бъде
националният, българският интерес, а
той изисква тези санкции да паднат.
Ако отново не подкрепите това наше
предложение за решение, ще лъсне
истината за вашето отношение към
националната ни сигурност и нацио-
налния ни интерес.

Защо българското правителство
няма позиция по такава важна тема
като международното споразумение
със САЩ и Канада? Ние сме против
това споразумение, защото то отново
работи в полза на големите, на моно-
полите, в нарушение на правата на
обикновените европейски граждани и
на трудовите права на българските
работници. Къде е вашата позиция по
тези важни международни въпроси?
Такава няма!

Призовавате
за национално съгласие,

но на действие
го отхвърляте

И накрая - за президентските из-
бори. Очевидно ще трябва да вършим

много сериозна работа в условия на
избори. Ние имаме към вас апел за
три неща. Първо, всички политически
партии да дадат оценка за мандата
на ГЕРБ и президента Плевнелиев.
Ние, БСП ЛЯВА БЪЛГАРИЯ, сме
единствената партия, която даде та-
кава оценка, и тя е: пълен провал.
Вие от какво се срамувате да дадете
такава оценка - положителна или от-
рицателна, за да стъпим на нея и да
видим каква промяна търсим в прези-
дентската институция?

Второ, нека започнем разговора по
същество за ролята на президентска-
та институция в тази сложна междуна-
родна обстановка, по-скоро да започ-
не истинската кампания, състезание-
то на аргументи и на визия за разви-
тието на България.

Трето, призоваваме всички парла-
ментарно представени, извънпарла-
ментарно представени партии, граж-
данското общество за

общ фронт
срещу

фалшификациите
на изборите и

срещу купения вот

на който управляващите в момента са
царе. Нека се обединим, народът да
реши, да си даде волята и най-добри-
ят да победи.

Уважаеми дами и господа народ-
ни представители,

Тези 4 месеца, които ни предстоят,
ще бъдат сблъсък между визии за
развитието на България, за живота на
народа ни, за националната сигурност
на страната. Ние ще се противопоста-
вим остро на всички ваши действия,
които задържат развитието на Бълга-
рия, които я връщат назад, които не
държат сметка за живота на хората и
които са заплаха за националната
сигурност.

Време е за алтернатива, нашата
алтернатива в действие, ГЕРБ е ста-
туквото. БСП ЛЯВА БЪЛГАРИЯ е
промяната. Изборът между едното и
другото е в ръцете на българския
народ.
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ЧИТАТЕЛЯТ
ПРЕДИ ВСИЧКО

ÈÑÊÀÌ ÄÓÌÀÒÀ

Н

Пожар
Г

Гори в Сакар, в Хасковско,
гори в Югоизточна България, в
Западна, в Източна, изгоряха
Тютюневите складове в Плов-
див - как и защо? Горят треви,
храсти, горят иглолистни и ши-
роколистни гори, горят къщи,
животни, пищят птичи ята - след
тях пустош, овъглени дънери и
бяла пепел...

Една гора се възстановява
за 100 години!

Изгоряха и горят хиляди
декари...

Но защо свикнаха сетивата
ни с тази черна хроника? Как
се омъглихме като човеци - та
живеем ден за ден, пред очите
ни денонощно да се извършва
незаконна сеч, хиляди тонове
умъртвена гора с години наред
пътува към Турция и Гърция. А
какво беше някога, кой се ос-
меляваше да отсече дори едно
дърво? Днес зад горската ма-

ействително над страната ни
виси челен облак. Този облак
не се състои само от мигранти,
но и от съседната нам държава.

Защо свикнаха сетивата ни с тази черна хроника
фия, зад умишлените пожари
стои властта!

Колко изгоря, колко изсяко-
ха и колко посадихме? Ами тези
общински управи, дето  осво-
бождават терени за строеж на
молове, хотели, жилищни коо-
перации? Всяко посегателство
върху зелените площи в градо-
вете е също пожар, защото е
посегателство върху здравето
на хиляди хора, на потомства-
та, върху законния ред в държа-
вата.

Пожар! Тая дума е толкова
широка като понятие, има тол-
кова материални и духовни из-
мерения - войни, атентати, пре-
врати, и толкова метафорични
превъплъщения - ежедневни
катастрофи по въздух, суша и
вода, взривове по складове, по
влакове...

Пожар в синьо - разровиха
с булдозери дюните, бетонира-

ха плажните ивици, умъртвиха
тонове риба, десетки делфини,
вмирисаха морето и всичко
това се капитализира с пачки
в джобовете и банките. И шир-
наха се кичозните сергии,
плъзнаха татуирани мачовци,
писнаха чалгаджийки, сили-
конът набъбна в бърни и паз-
ви, наркобосове с мускулести
гардове пируват и царуват -
царе по-горе от бога, държащи
властта за носа и закона с
пищова. Там за обикновения
българин място няма!

Пожар! Защо ги няма онези
искри, та да лумнат в душите
ни пламъците на гняв и спра-
ведливост? И как гасим тоя
дипломатически димиляк, дето
ни натресе американският мо-
нопол върху ТЕЦ-овете, дето
срина енергетиката ни?

Пожар! В метафорите на
хиляди купени шофьорски книж-

ки, осребряван всекидневно
чрез кръв по магистралите и
изгарящата мъка и болка по
загиналите.

Пожар, който изгори в ду-
шите ни чувството за вина чрез
престъпното ни мълчание и
стъписване пред чудовищната
демагогия на Темида - крадци-
те, убийците, садистите на сво-
бода, на смешните пробации, а
невинните ни погубени деца
като виновни!

Бялата пепел в Сакар, по
обгорените бърда и поля кой
знае дали след век ще
възкръсне в зелени върхари,
бистри извори и птичи ята, в
животински видове, в наслада
и поминък за много хора.

Но ако в това нажежено до
най-високи градуси планетарно
съвремие не съхраним онези
тлеещи въглени на човешко
достолепие, на принадлежност
и отговорност към нацията ни,
към народ с хилядолетни коре-
ни и традиции и не отсеем в
политическата гмеж, преди да
пуснем бюлетините, онези люде
с мисия на месии, ще изгорим
като народ, като държава.

И колко благодатен би бил
ОНЯ ПОЖАР, който да разпали
жаравата на осветяването, на
обединяването ни и освети пътя
напред! Къде са факлоносците?

Донка БОТЕВА, Търговище

Апел

Призив

Д

Събуди се и мисли,
български народе

Бойко Борисов с животинския си ин-
стинкт усеща опасността, но не знае
какво да прави и е в паника. За това
положение той носи вина. Нито посла-
никът Гьокче беше изгонен, нито Мес-
тан си получи заслуженото за неговото
предателство, нито свободно разхожда-
щите се турски агенти, нито ислямистки-
те молли. В края на краищата беше уза-
конена партията ДОСТ, която е филиал
на партията на Ердоган в Турция. Той
мисли, че като превива гръб пред Ердо-
ган, ще постигне нещо. Така той залага
България. Той беше куриер на Давутог-
лу, а сега на новия ръководител на тур-
ското правителство. Той се мята ту към
ЕС, ту към Турция, ту прави мили очи на
Путин. На това му се казва “политическа
проституция”.

Каква е целта на Ердоган, който
неистово настоява Турция да стане член
на ЕС и турците да могат свободно да
се движат из Европа? Представете си
следното положение: ЕС взема такова
решение. Турция дава турски паспорти
на мигрантите и започва законно нахлу-
ване, както на турски граждани, така и

на милиони мигранти. На практика Ер-
доган завладява Европа. Тя е смачкана.
Изчезва като световен феномен. На
нейно место се появява ислямистки ха-
лифат със султан Ердоган. Така са ре-
шени едновременно двете задачи на
САЩ и на Ердоган. По този въпрос Бой-
ко Борисов изобщо не мисли. Отказът
му на Вишеградската четворка да при-
еме финансова и практическа помощ за
изграждане на солидни заграждения е
предателство срещу българския народ.
В интерес на истината тази заслуга не
е само на Борисов, а тук вината на дру-
гите предатели Плевнелиев, Митов,
Ненчев.  България е първата страна, в
която ще нахлуят турци, а не мигранти.
Отново падаме под турско робство, този
път без битки, а чрез предателството на
нашите “мили” управници. По тези въпро-
си преобладаващата част от населени-
ето не мисли, погълнато от овчедушие-
то и безразличието. Какво по-сериозно
събитие от това, което става, и това,
което се очертава, би събудило чувство-
то за дълг в българския народ, за да се
вдигне на борба за своето спасение и
спасението на нашата прекрасна Роди-
на - България?

Христо СОТИРОВ

Да изразим своята почит
и признателност!

На този въпрос,
отправен всъщност
към всички нас, как
ще отговори съвре-
менното ни общест-
во? Ще успее ли ня-
кой да намери как-
вото и да е разумно
обяснение за това,
че с настъпването
на “демокрацията”
хилядите загинали
антифашисти бяха
изхвърлени от исто-
рията на България,
паметниците, поста-
вени в чест на про-
явения от тях геро-
изъм и саможертва -
демонтирани, ули-

“Какво ще ни дадеш, историйо,
 от пожълтелите си страници?...
 Ще бъдеш ли поне признателна,
 че те нахранихме с събития
 и те напоихме богато
 с кръвта на хиляди убити.”

(Н.Вапцаров)

ците и градовете, носещи техните
имена - преименувани? Кому беше
нужно споменът за тях да бъде
напълно заличен?! Почтено ли
беше оцелелите ветерани антифа-
шисти, които не се отказаха от иде-
алите, на които са служили през
целия си живот и не се пребоядиса-
ха услужливо, за да се харесат на
новата власт, да бъдат наречени
“боклуци”?! Това ли беше награда-
та за усилията им да изградят едно
по-добро общество - с безплатни
образование и медицинска помощ,
с осигурена постоянна работа за
всеки и възможност за почивка на
допустими цени, със специално фи-
нансиране в областта на науката,
културата и спорта, с развити сел-
ско стопанство и  икономика?!
Може ли сегашната “демокрация”
да се похвали, че е постигнала ко-
ято и да е от тези възможности за
нашите деца?

Не се занимавам с политика и не
членувам в никоя партия, но смя-
там, че зачеркването на който и да
е период от нашата история е пре-
стъпление, за което носят отговор-
ност освен тези, които го из-
вършват, и всички останали, които с
мълчанието си го позволяват. Обръ-

щам се към потомците на антифа-
шистите в България - ако искаме па-
метта за предците ни да се съхра-
ни, не можем повече да си позволя-
ваме да стоим настрана. Все още на
2 юни и 9 септември  малцината,
останали живи участници в анти-

фашистката борба, независимо сво-
ята преклонна възраст, предано
извървяват пътя към братските мо-
гили, за да сведат побелелите си
глави в знак на уважение. Не е
невъзможно, стига човек да иска, да
се информира на кое точно място и
в колко часа в неговия град ще има
такова поклонение. Не е ли наш си-
новен дълг да подкрепим ветерани-
те, като застанем до тях в едноми-
нутно мълчание, притиснали до
гърдите си портретите на своите
деди, загинали в борбата срещу фа-
шизма и на починалите си родите-
ли, отдали целия си живот за из-
граждане бъдещето на страната ни,
които напуснаха този свят, огорче-
ни от неблагодарността на съвре-
менното ни общество? Не мислите
ли, че е крайно време и ние да
изразим публично своята почит и
признателност?! Само така ще по-
кажем на тези, които с лека ръка ги
зачеркнаха, че дълбоко ценим ге-
роизма и саможертвата на българ-
ските антифашисти и че никога няма
да допуснем да бъдат забравени!

Майя ОСТОИЧ -
внучка на Цвятко Радойнов

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА
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Н
- Световния фестивал на младежта и
студентите, състоял се в София, и
встъпването (това беше официалния
термин) на войски на пет страни от
Варшавския договор в Чехословакия.
Разбира се, авторът има своя позиция
и това е нормално: помпозната демонст-
рация на борещата се за светло бъдеще
световна прогресивна младеж и като
контрапункт - прекършването с военна
сила на стремежа на народите на Чехо-
словакия към политически промени, ста-
нали известни като “Пражка пролет”.
Претенцията е, че се борави с фактоло-
гия, а когато говорят фактите, както е
известно, и боговете мълчат.

Но фактите не винаги са достатъчни
за да бъде разбрана истината в цялата
й пълнота.

В кадрите, посветени на младежкия
фестивал в София, е показан тържест-
веният марш на делегациите на стади-
он “Васил Левски” при откриването.
Дикторският текст обявява, че присъст-
ващите приветстват представителите на
героичната виетнамска младеж.

За днешните млади хора, а и за
самия Найо Тицин това със сигурност
е една шаблонна фраза, без особено
съдържание. Найо Тицин е роден две
години след събитията в неговия филм.
Той, а дори и 5-6 години по-възрастните
от него, да не говорим за поколенията
след осемдесетте години, едва ли имат
и смътна представа за обстановката в
света по онова време въобще и за
войната във Виетнам в частност, която
беше горещото въплъщение на Студе-
ната война, противопоставяща Запада
и НАТО на социалистическия блок и
Варшавския договор.

Да поразкажем на Тицин и поколе-
нията след него това-онова за

американската намеса
във войната

която се води на виетнамска земя меж-
ду Севера и Юга. Тя започва през 1961
г. при президентството на Кенеди с
увеличаването на броя на американ-
ските военни “съветници” (те “съветват”
южнокорейския режим) от 3500 на 5576
в началото на 1962 г., 17 000 през
октомври същата година, вече 25 000
година по-късно. При наследника на Ке-
неди Линдън Джонсън започва т.нар.
ескалация на войната във Виетнам, като
именно някъде към 1968 г. броят на
американските войници от трите рода
войски достига 530 000, а общо във

Да беше питал, Найо!

Константин
ИВАНОВ

Филмът „Пражка пролет 68 софийско лято” доказва, че фактите невинаги
са достатъчни, за да бъде разбрана истината в цялата й пълнота
войната са участвали 6 милиона амери-
кански военни. От тях загиват над 50
000. Над Северен Виетнам са изсипани
15 милиона тона бомби, 100 000 тона
дефолианти, в резултат на което са

убити 3 милиона души

унищожени са 43% от обработваемите
земи, 44% от тропическите гори. Съпро-
тивата в САЩ срещу американската
намеса във Виетнам води до катастро-
фална загуба на демократите в прези-
дентските избори през 1968 г. Републи-
канското правителство на Никсън за-
почна деескалацията на военното уча-
стие на САЩ, за три години от половин
милион броят на американските военни
във Виетнам е свит до 20 000 и накрая
на 27 януари 1973 г. в Париж е подпи-
сано споразумение между САЩ и Де-
мократична република Виетнам за пре-
кратяване на огъня.

Ето затова на софийския фестивал
на младежта и студентите са така фре-
нетични аплодисментите за делегацията
на виетнамската младеж. Тогава това
беше израз на подкрепа и солидарност
с виетнамския народ, жертва на амери-

канската агресия. Вярно, шаблон беше,
че светът е разделен на два лагера -
лагера на империализма и социалисти-
ческия лагер, но това беше действител-
ността. Е, при тази действителност Праж-
ката пролет се възприемаше като от-
слабване на социалистическия лагер. По-
гледнете картата на Европа: Чехослова-
кия имаше обща граница със Съветския
съюз. Можеше ли Москва да допусне
този прозорец на нейната западна гра-
ница, който можеше да се превърне в
коридор за танковете на НАТО. Би мог-
ло впрочем да се търси известна анало-
гия със събитията сега в Украйна. НАТО
прави военни маневри в Черно море;
американски ракети се разполагат в не-
посредствена близост до руските грани-
ци. Те уж бяха насочени срещу Иран, но
и след последните американо-ирански
споразумения не бяха изтеглени. “Моск-
ва на сълзи не вярва”, както гласеше
знаменитата книга на Иля Еренбург.

Преди време бях писал в ДУМА, че
днес не е трудно дори за начинаещ
политолог, разполагащ със съвремен-
ния ценностен интструментариум, да
разобличи антидемократичността на
“доктрината Брежнев” за ограничения
суверенитет, довела до “встъпването
на братските армии за оказване на
интернационална помощ на братския
народ на Чехословакия”. Но можем ли
да не отчитаме, че в края на 60-те
години факт беше и военната надпрева-
ра, и желязната завеса, и разделение-
то на света на два лагера, и борбата за
сфери на влияние, а и не съвсем при-
зрачната заплаха от ядрена война! На-
чинаещият днешен политолог лесно ще
докаже несъстоятелността на опреде-
лянето като “контрареволюция” на опи-

та на Дубчек и неговия екип да счупят
калъпа на догматичния социализъм. Но
нима не се оказва нефелен пред реал-
ностите на съвременния свят инстру-
ментариумът за пророкуване на търже-
ството на мултикултурализма, на толе-
рантността, а във Франция, Франция!
вече се гаврят с напъните за “angelisme”,
май най-точно е да го преведем като
“ангелщина” спрямо отказа на имигрант-
ските орди да се съобразяват с евро-
пейските порядки!

Във филма на Тицин имаше специ-
ално посветени кадри на соцпропаган-
дата по онова време. Показваха се
заглавия на първите страници на вест-
ниците, които бяха естествено в духа
на “встъпването на братските армии за
оказване на интернационална помощ...”
Скука! Да беше се обадил Найо да го
пооткрехна по въпроса.

В средата на септември 1968 г. бях
на почивка в Международния дом на
журналистите във Варна, когато спеш-
но ме извикаха на плажа, търси ме
главният редактор на “Народна мла-
деж”. Вальо Караманчев ми нарежда с
първия самолет да се прибера в София,
за да отлетя за Прага. Почти месец
след събитията нашите партийни и
държавни ръководители се бяха подсе-
тили, или ги бяха подсетили, че трябва

медийно покритие
на събитията

в Чехословакия.
В рамките на два-три дни 5-6 прате-

ници на централните софийски всекид-
невници се събрахме в хотел “Париж” на
Вацлавския площад. Преди да тръгна,
питам Караманчев за инструкции. “Ти
луд ли си? Какви инструкции, пращаме
те там да гледаш и ти да осведомяваш
какво става”. Толкова за дирижираната
журналистика, господин Тицин. А ако,

драги Найо, ме беше попитал преди да
си правиш филма, щях да ти разкажа
далече по-занимателни неща за “дири-
жираната пропаганда” от показването на
първи страници на “Работническо дело”,
“Отечествен фронт”, “Народна младеж” с
еднотипни заглавия. Щях да ти разкажа,
че основен източник на “вдъхновение”,
сега биха го нарекли “опорни точки”, за
нас, новопристигналите български жур-
налисти беше една “Бяла книга за съби-
тията в Чехословакия”, издание на съвет-
ската Агенция по печата “Новости”. И
добре се котираше един дебелашки, оче-
видно милиционерски виц, заиграващ с
името на Александър Дубчек: “Мы дуба
будем резать, а ЧК (“чрезвичайная ко-
мисия” - една от абревиатурите на съвет-
ските тайни служби) останется” - “ние
дъба ще го сечем, а ЧК ще остане”.

Да беше питал, Найо, щях да те
открехна и как нас, журналистите, на
които предстоеше физическа близост с
участници в младежкия фестивал от
страни, в които върлува жълта треска,
малария и други тропически болести, ни
обработваха предварително агенти на
МНЗ (Министерство на народното здра-
ве), командировани в редакциите. Ре-
дяхме се на опашка (може ли да се мине
без опашка при комунизма) пред стаята
на отдел “Учащи”, където две такива
агентки, маскирани като медицински
сестри, ни слагаха ваксини. Идва наши-
ят ред с Евгений Станчев. В характер-
ния си закачлив стил Генчо подхвърля:
“Сестра, да знаете, че аз припадам от
инжекции”. “Нищо, ние знаем как да ви
свестим”. Сяда той на стола, запретва
ръкава, сестрата боцва с иглата, Евге-
ний избелва очите, едва го задържам да
не се срине на пода. Агентката-сестра
професионално му удря шамари, пръска
го с вода. “Ама другарю, какви са тия
номера?” “Аз ви предупредих, че припа-
дам от инжекции”.

Кадри от Прага, м. август,1968 г., когато войски на пет държави
от Варшавския договор встъпват в Чехословакия

София, 1968 г.
Откриване на Световния младежки фестивал

Ужасите на Виетнамската война

На 27 август БНТ
излъчи едночасовия
документален филм
“Пражка пролет 68
софийско лято” с ав-
тор Найо Тицин. Той
е създаден през
2008 г., изцяло по
архивни материали
от онова време -
снимки, кадри от ки-
норепортажи, отра-
зяващи две събития
от лятото на 1968 г.
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Подготви Христо ГЕОРГИЕВ

В последно време се развихриха едни политически алъш-
вериши около смъртта на Райко Алексиев - пишат се и се
говорят какви ли не измислици за това кои са неговите убийци,
макар засега да не са открити документи за случая. Той е
арестуван през септември 1944 г. за антисъветска и профаши-
стка пропаганда, загива в ареста при неизяснени докрай об-
стоятелства.

Райко Алексиев (1893-1944) е талантлив български худож-
ник и хуморист. Известен е  на широката публика със своите
карикатури и фейлетони, публикувани в 50-хиляден тираж в
списвания от него вестник “Щурец”, който е можел да се на-
мери по вестникарските будки в продължение на 12 години -
от 1932 г. до края на лятото на 1944 г. От днешна гледна точка
е абсурдно, че “Щурецът” е арестуван и го чака Шестия състав
на “комунистическия” Народен съд (осъден е посмъртно), пред
който са изправени и писатели, журналисти, учени, пропаган-
дирали фашистка идеология. Днешните демократи, които пре-
написват историята с политическа умисъл, “забравят”, че тези
хора са съдени не за талантливото им творчество в науката и
културата, а заради участието им в пропагандата на хитлеро-
фашизма у нас. А това е нещо, към което победителите във
Втората световна война - САЩ, Великобритания и СССР, про-
явяват изключителна нетърпимост. Съгласно Примирието, кое-
то България сключва с тях през октомври 1944 г., страната ни
е задължена да разгроми “фашистката реакция”, включително
в областта на духовната култура.

От предлаганите днес текстове читателите сами ще се ори-
ентират дали “щурецът” Райко Алексиев е пял в хора на Гьо-
белсовата пропаганда у нас, дали със средствата на фейлетона
е внушавал на обикновените хора каква огромна любов изпит-
ва народът ни към братята германци от Хитлеровия Райх, или
заради “червена завистчица” за неговия талант го е настигна-
ла трагичната съдба, както твърдят някои сега.

„Õàéäå ëàïàöèÿ ñ ìåí
çà Ðèñòîñ âîñêðåñå!”
Как цанковистът Райко Алексиев насажда
у българския народ любов към хитлеристите

ИЗ СПОМЕНИТЕ НА Пе Ке
ЧИНКОВ

“Сега ще чуете нашия ко-
ментатор”, 2001 г.

Но нека се върна към само-
то начало на моите коментари...
Още в третия или четвъртия си
коментар бях говорил против
проф. Ал. Цанков по повод ня-
какво негово изказване в На-
родното събрание. Бях говорил
искрено, по убеждение, но без
злоба.

По това време почти всеки
ден в българските вестници се
пишеше какво бил казал аме-
риканският радиокоментатор
Хърбърт. И ето, по повод на
моите нападки срещу проф. Ал.
Цанков, още в следващия брой
на своя хумористичен вестник
“Щурец” Райко Алексиев беше
написал една бележка, която
гласеше приблизително така:
“Според вестниците американ-
ският коментатор Хърбърт бил
казал това и това. Българският
радиокоментатор мистър
Дърддър казва пък, че... и пр.”
Бележката звучеше остроумно
и аз се смях от сърце на нея.
Лесно можех да разбера Райко
Алексиев, с когото бяхме в до-
бри отношения, но който като
върл цанковист не беше могъл
да се сдържи да не ме чукне
заради коментара ми, насочен
срещу Александър Цанков. Не
бях изненадан особено много,
защото Райко си беше изобщо
малко злобен.

Много изненадан бях обаче,
когато една седмица по-късно
той дойде при мене в дружество
“Стрела”, дето работех тогава, и
силно възмутен и нервиран поч-
на да ми се сърди, задето съм
бил накарал министър Габров-
ски да даде нареждане на цен-
зурата в бъдеще да не допуща
никакви нападки срещу комен-
татора на Радио София. Той бил
поискал, именно, в следния брой
на “Щурец” да напише нещо
срещу мене и едва тогава узнал
за инструкцията на министър Га-
бровски, за която аз нямах ни-
какъв хабер. Едва успях да успо-
коя Райко Алексиев и да го убе-
дя, че това е станало без мое
знание, че аз съм против такъв
начин на препречване на пътя

на критиката и веднага ще на-
стоя пред Габровски да отмени
инструкцията си...

Но да се върна отново във
фоайето на банкетната зала на
хотел “България”. Група журна-
листи бяха заобиколили ми-
нистър Габровски. Между тях
беше и Райко Алексиев... Кога-
то ме видя, Райко Алексиев се
отдели от групата, дойде при
мене, прегърна ме през рамо и
преди да разбера какво става,
отмъкна ме пред министър Габ-
ровски, на когото каза:

- Господин министре, вижте
сега радиокоментатора и “Щу-
рец” прегърнати!

Алюзията беше ясна. Сега
не говорех вече по вътрешната
политика, не нападах проф. Ал.
Цанков, в. “Щурец” нямаше
защо да се задиря с мене. Ми-
нистърът се усмихна и каза:

- Така е добре!

ИЗ НАУЧНОТО ИЗСЛЕДВА-
НЕ НА ст.н.с. АНИ ЗЛАТЕВА

“За обединена България”
(“Втората световна война,
България и следвоенния свят”
- Сборник доклади и научни
съобщения, изнесени на науч-
на конференция в София, 20
април 2005 г.)

Министерството за общест-
вено осведомяване и пропаган-
да, създадено от Хитлер през
1933 г., начело на което е на-
значен Гьобелс, изработва и
оформя матрицата за съществу-
ващите и бъдещите културни
институции на Германия, държа-
вите на Оста и техните сатели-
ти. Става дума за създаване на
културните камари и междуна-
родни федерации, базирайки се
на немския опит в областта на
пропагандата от Първата све-
товна война. В техния състав
като подразделения (секции)
влизат творческите съюзи, меж-
ду които и тези на професио-
налните журналисти...

Естествено е потокът от Рай-
ха към България да бъде много
по-мощен и активен. У нас се
разпространяват безплатно
немските списания “Нова Евро-
па”, “Сигнал” (за войската), “Ев-
ропейска литература” (на новия
писателски съюз) и в. Устрем”

за българския корпус в
Белград. Увеличават се
значително предаванията
за българските слушате-
ли, посветени на Хитле-
ровия райх. За целта гер-
манският пропаганден
институт инвестира пост-
рояването на нова модер-
на сграда на Радио Со-
фия, като в замяна стра-
ната ни се задължава да
увеличава часовия поток
на немски спецпредава-
ния...

През пролетта на 1941
г. по немски модел у нас е
организирана Дирекция на на-
ционалната пропаганда... Дирек-
цията започва планирана настъ-
пателна акция за отразяване на
събитията, свързани с “възкре-

Та като дойде германският Великден, и хоп
радиото рече, че разни граждани плюс семейст-
ва са поканили разни германци на гости с цел за
яйца и тоест ядене и почерпушка и аз се рекох
да се снабдя с германец в знак на душевност и
симпатия към пакта Берлин Рим Токио плюс Со-
фия и си тръгнах да си търся германец ама нема,
че всичката германска наличност капут свърши-
ха се, че я взели разни граждани и мен ми стана
жалко но факт, че си нямам германец и таман
щях да бия една телеграма до Оста Берлин Рим
Токио плюс София да пратят още количество, та
да има за всички, ето ти го едно германче си
марширува по улицата наверно с цел за югоиз-
точна Европа и аз хоп дръж за ръкава и му
рекох: - “Германски, хайде манджа и лапация с
мен за Ристос воскресе и той таман щеше да ме
разбере, ето ти го един келешин и той го хвана
за другата ръка и иска да ми го вземе в плен и
му рече: - Дойчо, комен зи мир. И аз му рекох,
мола мола назад, че германчето си е мое, че аз
пръв си го намерих и оня рече, че той е пръв и
аз му рекох марш бе, аз съм пръв и си размених-
ме разни пцувни и други изражения и задърпах-
ме германчето, та насмалко щехме да го разкъ-
саме на две и германчето гледаше на четири и
щеше насмалко да се хване за ножа, че сигур си
помисли че искаме да го пленяваме из засада и
мен ми хрумна в мозъка един пункт и рекох на
германчето че азъ гут булгарски, а оня никс гут
булгарски, а юда скарайотска и германчето опу-
ли очи и рече: - Юден? Никс арийски? И аз
рекох, никс арийски, а юден израилски и гер-
манчето го изгледа кръвнишки и му рече афи-
дерзейн и си дойде с мен.

Их, какъв пунт му погодих на оня, та да ме
познае кой съм и после си заведох германчето до
фурната, че нали кака 6еше казала, че и тя ще си
вземе у дома един германец, ама сигур нема да
си вземе, че се яви изчерпване и беше купила

сението на българския дух” в
т.нар. нови земи и утвърждаване
на НАЦИОНАЛНИЯ ДИАГОНАЛ
с двата исторически върха ПРЕ-
СЛАВ - ОХРИД, изграждан в

контекста на основните
теми - “Обединена Бълга-
рия” и “Българската армия
освободителка”, в които се
вплита и задължителният
мотив за “братството й с
Германия по оръжие и
съдба”. Темите са подкре-
пени и разработени и от
влиятелните водещи все-
кидневници “Зора”, “Утро”,
“Дневник”, “Слово”, “Днес”,
“Земеделска задруга”, ин-
формационните “Последна
поща”..., вестниците от
страната”Юг” - Пловдив,
“Северно ехо” - Плевен,

“Стремление” - Ловеч, “Светли-
на” - Дупница, или многохиляд-
ния “Щурец” на Райко Алексиев
и подгласникът му “Щука”, “Па-
пагал”, “Весел Българан”...

ГУНЬО ГЪСКОВ ГОСТОПРИЕМЕН
НА ГЕРМАНСКИЯ ВЕЛИКДЕН

едно ягне плюс главичката и го беше пратила на
фурната и аз рекох на фурнаджията бай Климе
пече ли се нашето агне и той рече опече се и го
извади от фурната и аз го взех и си го изкофтих
и не го занесох в къщи ами в една кръчма “Дебър”
с цел за частна консумация и си седнахме с гер-
манчето и си го изядохме за Ристос възкресе и аз
нали имах пет лева та таман влезох в преговори
с кръчмара да ни даде за пет лева лимонада да
се почерпим и той рече:

- Шо? Со лимонада ли ке тровиш ослободите-
лот на Македонията наша бре келеш? И аз му
рекох че толкоз ми са парите и той ми рече пари
не сакам, пиенето отъ мен и взе да ни налива
вино във водни чаши, той налива, ние шмъркаме,
ние шмъркаме, той налива и вика Ристос воскре-
се и Македония воскресе и също си шмърка са-
мостоятелно и изпихме цела кана вино и си изя-
дохме ягнето плюс главичката и се надухме като
балони вследствие на ядене и почерпушка.

И после се целувахме с кръчмара и той все
черпеше и ние все пиехме и най-после на дойчо
му се спука колана от зор, а на мен ми се завърте
глава и после си пехме Дойчлан юбербералез и
тирани чудо ще направим и кръчмара рева в
знак на умиление и викаше на германчето:

- Да си ми жив златен, кога се вратим во
Битола па ми дойдешъ там да те гостим со ох-
ридска пастърва, та да помниш кой е Иован Би-
толчанинот.

После се прегръщахме и се целувахме и
ревахме и пехме и си изпратихме германчето и
бай Иован му даде една луканка плюс цигари и
аз му подарих тавата, дето беше печено агнето,
та да му е за спомен.

Така си прекарах германския великден. Браво.
Хайде Ристос воскресе и по германски и по

български.
Твой Гуньо Гъсков

(От сборника “Гуньо Гъсков”,
фейлетони от в. “Щурец”)

Райко АЛЕКСИЕВ

Райко
Алексиев
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„КОТКИТЕ” НА УЕБЪР ПРИСТИГАТ
СЪС 7 КАМИОНА ДЕКОРИ И КОСТЮМИ кратки

Летният театър на Бургас
ще се превърне във Вене-
ция за една нощ на 2 сеп-
тември от 20 ч. с премиера-
та на прочутата оперета от
Йохан Щраус-син. Спек-
такълът е кулминация на
тазгодишните Бургаски му-
зикални празници “Емил
Чакъров”, научи ДУМА от
“Арт мюзик център”. Ще бъде
връчена и специалната на-
града на името на извест-
ния музикант за 2016 г.
Събитието по традиция
събира политическия и об-
ществения елит в Летния те-
атър на града и е обект на
интерес от многобройна
публика.

В главните роли на Хер-
цог Урбино и Анина госту-
ват звездите на българската
оперета - Марио Николов и
Валентина Корчакова. Бур-
гаската публика познава
блестящите им превъплъще-
ния в “Графиня Марица”, “Ци-
гански барон”, “Царицата на
чардаша”, с които екипът на
Бургаската опера обира
овациите не само в морския
град, но и в редица свои
гостувания из страната.

Харизматичният тенор
Марио Николов и очарова-
телното сопрано Валентина
Корчакова са чести гости
както на оперните сцени у
нас, така и на редица пре-
стижни сцени и оперетни
фестивали в чужбина. Гаст-
ролирали са в много държа-
ви, където изкуството им е
оценено с неспирни апло-
дисменти и редица отличия.

Книжовна премиера
в Столичната
библиотека

Дружество “Ва-
риант 5” и изда-
телство “Изток-
Запад”, Дружест-
вото за българо-
швейцарско при-
ятелство “Луи
Айер” - Лом, орга-
низират предста-
вянето на книга-
та “Трите живота
на Луи Айер” от
Зоя Апостолова, Марк Летау и
Светослав Стефанов. Премиера-
та е днес от 18 ч. в главното
фоайе на първия етаж на Сто-
личната библиотека, пл. “Славей-
ков” 4, информира Елисавета
Шапкарева, експерт “Връзки с
обществеността” на СБ.

„Артефир” ще
излъчва от “Аполония”

“Артефир” - програмната ли-
ния за култура на  “Христо Бо-
тев”, ще чества 25-годишен
юбилей. От първата година на
своето съществуване тя
излъчва и Празниците на изкуст-
вата в Созопол. Същата годиш-
нина отбелязва и фондация “Апо-
лония” -  създадена през 1991 г.
Партньорството между БНР и
“Аполония” тази година
продължава не само с живите
предавания и записи, чрез които
ще се пренесем в Созопол, но и
с участието в празниците на
творци и музиканти - част от
състава на Радиото, информира
Надежда Белчева. Всеки делни-
чен ден в предаването “Арте-
фир” ще гостуват  артисти,
поети и писатели, режисьори,
музиканти, художници - участни-
ци в тазгодишните празници на
изкуствата. Вечер програма
“Христо Ботев” ще излъчва на
живо и концертите от “Аполо-
ния”. Още днес БНР ще разполо-
жи своето открито “Арт сту-
дио” в близост с концертната и
театралната сцена. В него пред
публика ще се организират сре-
щи с участниците в спектакли,
изложби и концерти.

Изложбата
„47 усмивки” е
подредена във Варна

“47 усмивки” се нарича излож-
бата, която привлича погледите
на входа на Морската градина
във Варна, предаде кореспон-
дентът на БГНЕС в града. Орга-
низатори са фотографът Краси-
мир Ламбов и съпругата му Сил-
вена Христова от Сдружението
на родителите на деца със син-
дром на Даун. Мотивите излож-
бата да се озаглави тъкмо така
е както броят на хромозомите,
които всеки човек със синдром
на Даун притежава - 47, т.е. една
повече от всеки от нас, така и
фактът, че те са наричани
слънчевите хора. На всеки 700
родени деца едно е със синдром
на Даун, като честотата е ед-
наква във всички страни, при
всички раси и социални групи.
Годишно в България се раждат
около 100 бебета с генетичната
аномалия.

Юбилеят на Централния “Манеж”,
от чието изграждане през 2017 г. се
навършват 200 години, ще бъде от-
белязан с мащабна изложба и спе-
циално издание, разказва пред
ТАСС директорката на музейно-из-
ложбеното обединение “Манеж”
Ирина Толпина.

“За “Манежа” и неговия екип
2017 г. е знакова. Подготвяме голя-
мо юбилейно издание за тази дата,
ще бъдат създадени специални ху-
дожествени проекти, ще бъдат по-
ставени пърформанси и спектакли,
ще бъдат проведени научни изслед-
вания”, споделя Толпина.

Знаково събитие за юбилейната

„Åäíà íîù âúâ Âåíåöèÿ”
â Ëåòíèÿ òåàòúð â Áóðãàñ
Mарио Николов и Валентина Корчакова гостуват
в главните роли на прочутата оперета от Щраус-син

Валентина Корчакова и Марио Николов в “Графиня
Марица” в Летния театър в Бургас

Снимка “АРТ МЮЗИК ЦЕНТЪР”

В последните години почи-
тателите на оперетното из-
куство и в Букурещ, Кон-
станца, Киев се радват на
честите гостувания на
българските звезди в раз-
лични продукции и музикал-
ни фестивали. Името на
Марио Николов е популяр-
но и като постановчик на
няколко успешни заглавия
и оперетни гала спектакли
в северната ни съседка.
През 2015 г. националните

оперни театри и румънско-
то Министерство на култу-
рата присъждат престижна-
та си награда за оперетен
спектакъл на годината
именно за постановката му
на “Една нощ във Венеция”.
Отличието се връчва за
първи път на българин.

Първа бургаската публи-
ка ще се наслади на новата
постановъчна версия на по-
пулярната оперета от Йохан
Щраус-син “Една нощ във

Венеция”. Заедно с гостува-
щите изпълнители преми-
ерният спектакъл ще очаро-
ва публиката с музикалното
майсторство на диригента
Иван Кожухаров и участие-
то на солисти, балет, хор и
оркестър на Бургаската
опера. Сценограф е Иван
Токаджиев, хореографка -
Галина Калчева, костюми -
Анна Токаджиева. Дири-
гентка на хора е Невена
Михайлова.

200 години от изграждането на Централния
„Манеж” в Москва отбелязват през 2017 г.

година е изложбата “Манежът на 200
години”, в чиято експозиция ще вля-
зат както исторически артефакти и
изследвания, така и съвременни ра-
боти - от инсталации до обекти, мо-
делиращи виртуалната реалност. “Без
да забравяме за архитектурата, пред-
ставяща визуалния образ на сграда-
та, бихме искали да припомним исто-
рията, културата, изкуството и съби-
тията, живота и бита на гражданите,
свързани с Централната изложбена
зала”, подчертава директорката. По
подготовката на експозицията рабо-
тят специалисти от музейно-изложбе-
ното обединение съвместно с
държавните архиви, частни колекци-

онери, художници и архитекти.
“Манежът” е построен през 1817 г.

по проект на Августин Бетанкур по
повод петгодишнината от победата в
Отечествената война през 1812 г., по-
късно фасадата на зданието е прера-
ботена в стил ампир по проект на
Осип Бове. От средата на ХХ век
“Манежът” се използва за провежда-
нето на изложби и други публични
събития, в днешно време той влиза в
структурата на музейно-изложбеното
обединение “Манеж”.

В своята най-нова история сграда-
та преживя драматични събития - на
14 март 2004 г. в нея избухва голям
пожар, при който са унищожени зна-
чителна част от произведенията на
92-ма руски театрални художници,
изложени в експозиция. Пострадват
и творби на съвременни руски авто-
ри, подредени на първия етаж на
галерията. Основната реконструкция
и осъвременяване на обекта про-
дължава една година и на 18 април
2005 г. той отново е отворен за посе-
тители.

Тази година “Манежът” планира
да осъществи съвместно с музея на
Булгаков изложба в чест на юбилея
на писателя “Михаил Булгаков - две
биографии” (от 21 октомври 2016 г.
до 9 януари 2017 г.). В нея той ще
бъде представен като писател и като
театрален деец. Ще се проведат
кръгли маси и конференции, свърза-
ни с неговата личност и творчество.
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 Отдавна ли се роди идеята
за провеждането на Поетични са-
лони в Русия и в чужбина, Марина
Албертовна?

- Страх ме е да призная, че го
правя вече над 30 години. Идеята се
роди, когато започнах да препода-
вам в общообразователно училище.
Трябваше да намеря общ език с
децата, исках да общуваме. И започ-
нах да им чета стихотворения, съоб-
разявайки се с тяхната възраст. Уче-
ниците ми от четвърти клас присъ-
стваха на Поетични салони, запо-
знавах ги с творчеството на Анна Ах-
матова и Марина Цветаева... Тогава
още се притеснявах, не рецитирах
много собствена поезия. Залагах на
класически произведения, на Златен
век, на Сребърен век. Някои творби
децата ги разбираха, други - немно-
го, но душата им се е развивала, рас-
тяла е заедно с мислите - за живота,
за любовта, за самите тях... И вече в
шести клас заедно рецитирахме сти-
хотворения на сцената. И така през
целия си живот нося тази любов към
поезията. Вече 6 години моят Поети-
чен салон е с международен статус
- чета лирични произведения не само
в Русия, но и в чужбина. Освен че
имам педагогическо образование,
съм и дипломат. Именно заради това
съм на път, обичам да ходя при съна-
родниците ми, които са извън Русия
сега, но с такава огромна жажда ча-
кат руското поетично слово, че се
опивам от общуването с тях и се
радвам на желанието им да се пото-
пят в морето на лириката. Тя се усе-
ща и се чувства по особен начин зад
граница. Затова хората идват на
Поетичните салони със семействата
си, с приятелите си... Публиката е на
различна възраст и някои искрено
се учудват, че съществува подобен
вид изява и някой още чете стихо-
творения пред публика.

 Как обикновено реагират хо-
рата на това, което правите? На-
мирате ли отклик у залата?

- Усещам реакцията на публика-
та с всички фибри на душата си.
Именно откликът на залата ме вика
на път. Засега моите Поетични сало-

МАРИНА ВЕРНАЛИС:

МАРИНА ШКРОБОВА, чийто сценичен псевдоним е Верналис (от
лат. - Пролетна, но също така е и съкращение от първите
букви на Вера, Надежда, Любов и София), е известна в руските
творчески кръгове като поетеса, която е сред малцината,
посветили се на възраждането на светските Поетични салони,
популярни през ХIХ век. На такива вечери, изпълнени с лирика,
чувственост и хармония, Марина Верналис рецитира не само
свои стихотворения, но и произведения на известни и любими
на самата нея поети. Близо 20 години преподава история на
ученици от IV клас и нагоре. Кандидат е на педагогическите
науки. Завършва и Дипломатическата академия на МВнР в РФ.
Но смята поезията и запазването на традициите на руското
поетично слово за мисия на живота си. Марина Верналис госту-
ва в Руския културно-информационен център в София и подари
на публиката незабравима вечер със своя Поетичен салон.

Прекрасното не
може да е напразно
Хората разкриват душите си, споделят, че чутото
ги е разтърсило, сподели руската авторка, посветила
се на възраждането на Поетичните салони

Интервю на Альона НЕЙКОВА

ни съществуват без каквато и да било
спонсорска помощ. Всичко се крепи
на добрата ми воля да нося лирич-
ното изкуство на хората. И го правя
заради очите на зрителите - по-пре-
красна гледка трудно може да се
намери. Обичам да виждам лица,
изпълнени с щастие, със сълзи, с
цялата палитра на чувствата. Чувам
и думи на благодарност, хората раз-
криват душите си, споделят, че по-
езията ги е разтърсила. Вероятно
най-възрастната зрителка, присъ-
стваща на тазгодишната ми изява в
София, ми рече: “Пробудихте у мен
младостта.” След Поетичните вече-
ри някои казват, че ще се отнасят по
друг начин към стихотворенията.
Други изявяват желание отново да
прочетат някое произведение, защо-
то преди не са усетили някои впе-
чатлили ги благодарение на мен
нюанси. Изведнъж пред тях се е от-
крил неподозиран спектър от чувст-
ва и емоции, който сега искат сами
да открият. Знаете ли, отклик има
дори у тези, които не знаят езика. В
Германия, когато четях Ахматова в
оригинал и на немски, тийнейджъри
ме помолиха на бис да изрецитирам
някои стихотворения, но държаха да
са на руски. Те искаха да чуят музи-
ката на поезията. В Генуа и Неапол,
където също имах изяви, някои хора
разбираха руски на 30% или изобщо
не го знаеха. Но разбраха за моя
Поетичен салон от приятели, съседи
и дойдоха заедно със семействата
си да чуят руска реч просто защото
много им харесва как звучи нашата
лирика. А накрая, чрез преводач,
споделиха с мен, че всичко са раз-
брали, понеже са усетили как им
говоря със сърцето си. Убедена съм,

че има таен смисъл, който се улавя
не с разума, а със сърцето. В испан-
ския Университет Аликанте четох
стихотворения на Александър Блок
и Марина Цветаева, озвучени с ком-
позицията “Кармен”. Много дръзко ги
съединих, но се оказа, както в края
на вечерта ми разкриха от публика-
та, че именно тази симбиоза е из-
ключително въздействаща. Всички
усещат напрежението на чувствата
и интонацията, които не само са раз-
бираеми, но и остават в сърцето. Чрез
стихотворенията искам да предам на
другите някои ценни неща, красота-
та на руското слово, значимостта на
поезията, нейната роля в живота ни...

 Важно ли е какви хора идват
на вашите Поетични салони или за-
белязвате само очите, които ви
гледат от залата?

- Винаги е важен човекът! Всеки
човек! Защото представлява разли-
чен свят. Не просто съм на сцената,
а между нас върви диалог и обмяна
на ценности, имаме си доверие. За-
щото поезията може да звучи само
в атмосферата на доверие. Много
съм благодарна, че публиката идва
на моите Поетични салони с опре-
делен кредит на доверие. Ценя все-
ки, който е в залата. Искам да се
запознаем. Вглеждам се в лицата
на зрителите, опитвайки се да раз-
бера какво се крие зад видимото.
Много са ми скъпи хората, защото
зная: щом са в залата, значи нещо
ще се промени в живота им, при това
- към по-добро. Защото прекрасно-
то не може да е напразно.

 Как реагирате, когато чуе-
те някой да казва, че днес поезия-
та не е модерна, а хората искат
само зрелища?

- Плача! Боледувам! Много го
преживявам! Свивам се отвътре, ко-
гато чувам нещо подобно. Но разби-
рам, че не мога да се хвърля като на
амбразурата, да започна да изриг-
вам проклятия, укорително да
осъждам, за да се опитам да дока-
жа, че това не е вярно. Мога само да
стопля сърцата с поезия. По този
начин се опитвам да убедя, че не са
прави онези, които искат само зре-
лища и пренебрегват духовното.
Именно така правя. Не осъждам. Не
критикувам. Не се противопоставям.
А само фино и ненатрапчиво каня
поне веднъж да дойдат и да усетят
какво се случва на Поетичния салон.
И говоря. Със стихотворения. Най-
важното е за мен да го правя така,
че да ме чуят и да ми вярват.

 Кое е най-необичайното мяс-
то, където сте рецитирали стихо-
творения?

- Най-необичайното ли? Хм... Да,
има такова място. В Авиационния ко-
леж! Три години, забележете, цели
три години рецитирах стихотворения
на поетите от Сребърния век пред
момчетата на Авиационния колеж.
Срещите ми с тези деца бяха в библи-
отеката, но първоначално влизах при
тях като в клетка с хищници. Не само
че бяха изключително далеч от по-
езията, но и нямаха никаква мотива-
ция да се запознаят с някои гениални
произведения. Момчетата просто не
разбираха защо трябва да идват на
срещите с мен, които в програмата им
бяха отбелязани като задължителни
факултативни занимания по руска ли-
тература. Много добре помня първата
ни среща, когато трябваше да им ре-
цитирам стихотворения на Есенин. Бях
си нахвърлила сценарий, набелязах
някои акценти, но разбрах, че ако спра
да гледам момчетата в очите и дори с
крайчеца на окото надзърна в запис-
ките си, ще загубя безвъзвратно ауди-
торията си. И тогава, без да изпускам
децата от поглед, започнах да говоря
наизуст всичко онова, което помня за
Есенин. Разказвах им защо ме докос-
наха стихотворенията му, как реших
да им ги изрецитирам, каква е идеята
на Поетичните салони, които правя...
И трябва да ви призная: след 20 мину-
ти усетих как те започват да изпитват
уважение към мен само затова, че
всичко казвах, без да поглеждам към
моите “пищови”. Също така разбрах
за себе си, че когато чета стихотворе-
нието наизуст, все едно го присвоя-
вам, казвам го така, като че ли съм го
написала самата аз. И именно това
явно покори момчетата. Три години не
само им рецитирах поезия, но и бяхме
приятели. Много се гордея с това. С
такъв опит не бих могла да се сдобия,
ако бях завършила театрален вуз.

 Как успявате да запомните
наизуст толкова много текст? Си-
гурно е по-лесно със собствените
ви стихотворения?

- Напротив, най-трудно е с моите
текстове. Тях наистина се налага да
ги уча наизуст, като в училище. А
стихотворенията на любимите поети
от Сребърния век запомням много
бързо и лесно. Запомням ги не като
думи и срички, а като образи. Те се
отпечатват в сърцето и остават там
завинаги.

 Лично имах удоволствието да
се убедя, че оказвате невероятно
въздействие на публиката в зала-
та. Това явно е дарба...

- Няма как да не се сетя за Мари-
на Цветаева, която казва, че гениал-
ността е равна на талант плюс къртов-
ски труд. Боже опази да се наричам
гениална! Но вярвам, че имам дарба,
дадена ми от Господ. Способността
да говоря с хората благодарение на
поезията ме прави много признател-
на. Но наистина става дума за къртов-
ски труд, който на сцената изглежда
ефирно и прекрасно.

 Когато сте на сцената, това
образ ли е, определена роля, може
би различна всеки път, или сте вие
самата?

- Не е роля! Това съм аз! Едно-
значно! Никога не съм влизала в роля.
Това е моята душа, истинското аз.

 Какво ви вдъхновява и ви кара
не само да пишете, но и да пред-
ставяте поезия пред публика?

- Животът! Във всичките му про-
явления и събития, хора, срещи, пъти-
ща... И, разбира се, любовта!
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Обядвахме в чудесен семеен
ресторант! На всяка маса имаше
скандал...

Чл.-кор. проф. БОГДАН ПЕТРУНОВ,
алерголог, имунолог
ГРОЗДАН ИЛИЕВ,
конституционен съдия
ДАМЯН ОБРЕШКОВ, журналист
ДИМИТЪР ГОРОВ,
народен представител
ДИМИТЪР КУНОВ, политик
ЕМИЛ АНДРЕЕВ, писател, драматург
ЙОРДАН БАКАЛОВ, ръководител
на служба „Военна информация”
КАТЕРИНА ЕВРО, актриса
НЕЛИ ТОПАЛОВА, актриса
КИРИЛ ПАНОВ, директор на
Института по астрономия
КИРИЛ ТЕРЗИЕВ, борец
Акад. СТЕФАН ВОДЕНИЧАРОВ,
председател на БАН

РУТ КОЛЕВА ТРЪГВА
НА ТУРНЕ В ЯПОНИЯ

1
Начало на Църковната нова година.

Преп. Симеон Стълпник. Св. Марта
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София ще е първият град
в България, който се включ-
ва в световния формат за ку-
линарно изкуство “Ресторант
уийк” (“Седмица на ресто-
рантите”). Събитието ще за-
почне на 11 септември и ще
завърши в Деня на София -
17 септември. Основната
идея на проявата е на
достъпни цени всеки да има
възможност да опита каче-
ствена и разнообразна кух-
ня в доказали се с гастроно-
мически умения и отлично
обслужване места.

В първото издание на
“София ресторант уийк”  уча-
стват 25 заведения, в които
ще се предлага два вида
тристепенно меню на стой-
ност 25 лв. В критериите за

уският модерен “Флекс балет” основава първо-
то през този век руско училище по танци в
Шанхай, Китай, информира Елена Лозанова
от EventsJar Producer Company. Класическият
и модерният балет навлизат в Китай едва през

1954 г., когато е открита Академията за танци в
Пекин и начело е руският хореограф Пьотр Гусев.
Само две години по-късно започва работа подоб-
на школа и в Шанхай. Основният принос за поста-
вянето на класически пиеси е от Русия. От начало-
то на ХХI век започва силно влияние в съвремен-
ния танц, отново от Русия.

“Флекс балет” е новаторски и без аналог както
в Русия, така и в Китай и Европа. Неговата концеп-
ция не се движи в една линия, той “говори” на
много езици и спектаклите му са мултикултурни.
Това го прави изключително харесван и привет-
стван по цял свят. Балетът носи историята и съвре-
менния поглед на няколко култури. Изтокът и За-
падът стават едно в новото шоу на “Флекс балет”
“Елементи”, което, както ДУМА писа, ще представи
на 8 октомври от 19 ч. в зала 1 на НДК. Билети се
продават на касите на Билетния център в НДК, в
системата на Eventim.bg и др.

Над 100 изпълнения, много награди,
участници от цяла България, гости от Ита-
лия, Румъния, Казахстан, Узбекистан и Тони
Димитрова... всичко това в три дни, по слу-
чай петнадесетото юбилейно издание на
международния конкурс за изпълнители
“Речни ноти 2016” в Тутракан. Международ-
ното жури тази година бе председателства-
но от композитора Хайгашод Агасян, който
поздрави гостите с песента “Светът е хубав,
светът е чудесен...” Веднага след него
кметът на община Тутракан д-р Димитър
Стефанов официално откри конкурса.

Фестивалът започна повече от зрелищ-
но - под изпълнението на българската
представителка на “Детска Евровизия” Га-
бриела Йорданова излетяха над 100
гълъба, а фойерверки озариха небето.
След което гостите се насладиха на уни-
калните гласове на триото “АВА”, добило

Руският „Флекс балет” основава танцово училище в Китай
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Всеки ще може да опита френска, арменска, сръбска, италианска,
средиземноморска, българска, турска, японска и веганска кухня

подбора на участващите е
обърнато специално внима-
ние на уникалността на кух-
нята и интериора, вкусовите
качества на предлаганата
храна и отличното обслуж-
ване. Специално внимание е
отделено на различните ви-
дове национална и екзотич-
на кухня. Затова мотото-при-
зив на събитието е “Открий
вкусовете на София!”

В този фестивал всеки
ще може да вкуси френска,
арменска, сръбска, среди-
земноморска, италианска,
българска, турска, японска
и веганска кухня. Шефовете
на заведенията са подбра-
ли специално меню, най-
добре характеризиращо и
даващо целия облик на ре-

сторанта и типа кухня, кой-
то представя.

В началото бе...
Ню Йорк

Форматът “Ресторант
уийк” води началото си още
преди 24 години от Ню Йорк.
Всичко започва през 1992 г.
с отразяването на специал-
но политическо събитие, на
което присъстват 15 000 ре-
портери от цял свят. В об-
служването и изхранването
на журналистите се включ-
ват почти всички заведения
в града на една и съща пре-
ференциална цена. “Ресто-
рант уийк” бързо печели по-
пулярност в САЩ, а по-късно
покорява и Европа. В момен-

та този формат се провежда
в над 150 градове в света и
непрекъснато се развива.

По традиция в голяма
част от европейските столи-
ци тази феерия от вкусове
на достъпна цена се органи-
зира вече два пъти годишно.
Понякога една седмица не е
достатъчна и форматът може
да се провежда над 10 дни.
В Холандия тази седмица
вече е станала национална,
като само в Амстердам се
включват всяка година над
100 реномирани ресторанта.

Желаещите да участват в
“София ресторант уийк” може
да направят резервация през
мобилното приложение нa
www.sofiarestaurantweek.com
от днес нататък.

Хайго, Тони Димитрова и над 100 гълъба
откриха фестивала „Речни ноти”

популярност в “X Factor”.
Иван Гайдаров от Разград стана носи-

тел на Гран при. Той се представи с “Почти
забравена любов” на Васил Найденов по
текст на Петър Москов и песента “Nije Ljubav
Stvar”, с която Желько Йоксимович е пред-
ставил Сърбия в “Евровизия 2012”.

Със специалната награда - Сребърен
ключ сол, бе отличен Мартин Евгениев от
Силистра. Той получи и официална покана
от Арт център “Кърнолски” за участие в
музикален фестивал в Италия.

Конкурсът “Речни ноти” е включен в
календара на МОН в програмата за осъ-
ществяване на мерките за закрила на деца
с изявени дарби. Организатори са общин-
ската администрация и Общинският център
за извънучилищни дейности в Тутракан,
научи ДУМА от Premier Group
PR&Advertising.

Р

Осмият рожден ден съвпада с
най-специалния ден на Пловдив -
Деня на Съединението. На 6 сеп-
тември от 20 ч. в кафето ще започне
голямото празнично честване с му-
зика от унгарския диджей Emu
Plusminus. Той предизвика внимани-
ето с нестандартната си представа
за звучене. Селекцията му сплотява
разновидните му музикални интере-
си, чието проявление откриваме в
стилове като ню уейв, синт уейв, еле-
ктро, спейс-ейдж поп, краутрок, олд-
скул, космик/мютант диско.

Подаръците ще бъдат от рожде-
ника Artnewscafе, но решени от за-
ровете - всеки, който изкара сбор
осем, ще получи безплатно питие,
информира Стефка Цанева.

ЕЕмблематичното арт кафене
Artnewscafе в Пловдив чества осма-
та годишнина от създаването си.
Традиционното парти с гост-диджеи
ще се състои в Деня на Съeдинени-
ето и празник на града - 6 септем-
ври.

Както всяка година, в началото
на месеца Artnewscafе чества своя
рожден ден със специално парти.
Тази година цифрата е 8 - 8 години,
откакто Веселина и Катрин Сарие-
ви отварят заведението, което бързо
се превръща в място за срещи, кул-
турни събития и изложби, единстве-
ната в България библиотека с меж-
дународна арт преса, идеен хъб и
не на последно място - в ключово
парти пространство.

АРТНЮЗКАФЕ ЧЕСТВА 8 ГОДИНИ
С УЛИЧНО ПАРТИ В ПЛОВДИВ

Мащабна видеоинсталация от худож-
ника Бил Виола, показваща как Мария
носи тялото на Исус, ще бъде представена
в катедралата “Сейнт Пол” в Лондон, ин-
формира ArtPrice. Творбата ще стане вто-
рото произведение на Виола в храма след
“Мъченици (земя, въздух, огън, вода)”, кое-
то бе показано в катедралата през 2014 г.
Двете инсталации са първите движещи се
графични творби, които ще останат в кате-
драла във Великобритания. “Мария носи
тялото на Исус” ще бъде показана за първи
път на 8 септември, което съвпада с Рож-
дество на Пресвета Богородица.

НОВАТА ТВОРБА
НА БИЛ ВИОЛА
В „СЕЙНТ ПОЛ”
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нес над Западна България ще се развива
купеста и купесто-дъждовна облачност,
по-значителна след обяд над планински-
те райони. Главно там ще има кратко-

трайни валежи, придружени от гръмотевици. Над
Източна България времето ще се остане слънче-
во. Ще духа слаб, в Източните Родопи и Югоиз-
точна България умерен вятър от североизток.
Максималните температури ще са между 25 и 30
градуса, в София около 25 градуса. Атмосферно-
то налягане слабо ще се понижи и ще бъде
около средното за месец септември.

Петък и събота ще е слънчево, след обяд - сПетък и събота ще е слънчево, след обяд - сПетък и събота ще е слънчево, след обяд - сПетък и събота ще е слънчево, след обяд - сПетък и събота ще е слънчево, след обяд - с
развитие на купеста и купесто-дъждовна облач-развитие на купеста и купесто-дъждовна облач-развитие на купеста и купесто-дъждовна облач-развитие на купеста и купесто-дъждовна облач-развитие на купеста и купесто-дъждовна облач-
ност, в отделни райони ще прегърми. Вятърътност, в отделни райони ще прегърми. Вятърътност, в отделни райони ще прегърми. Вятърътност, в отделни райони ще прегърми. Вятърътност, в отделни райони ще прегърми. Вятърът
ще е слаб. Максималните температури ще са доще е слаб. Максималните температури ще са доще е слаб. Максималните температури ще са доще е слаб. Максималните температури ще са доще е слаб. Максималните температури ще са до
28 градуса.28 градуса.28 градуса.28 градуса.28 градуса.
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¬ÒË˜ÍÓ, ÍÓÂÚÓ ‚˙-
¯ËÚÂ, Úˇ·‚‡ ‰‡ Â
‡ÏÍËÚÂ Ì‡ Á‡ÍÓ-
Ì‡. ÕˇÍÓË ÓÚ ‚‡Ò
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ƒÌÂÒ ÒÂ ÓÚÍË‚‡Ú
‚˙ÁÏÓÊÌÓÒÚË Á‡
Ô˙ÚÛ‚‡ÌËˇ, Á‡ÌË-
Ï‡ÌËˇ Ò ‚ÁË‚ÌË

21 Ï‡Ú - 20 ‡ÔËÎ

21 ‡ÔËÎ - 21 Ï‡È
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“ˇ·‚‡ ‰‡ ÔÓÒ‚Â-
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ÎÂ˜ÂÚÂ ÒÂ ÓÚ ÒÎÓÊ-

22 Ï‡È - 21 ˛ÌË

–¿ 
—ËÎÂÌ Ë ÔÂÛÒÔˇ-
‚‡˘ Â ‰ÂÌˇÚ. –Â‡-
·ËÎËÚË‡Ú ‚Ë.
œ‡‚ËÚÂ „ÓÎÂÏËˇ

22 ˛ÌË - 23 ˛ÎË
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ƒ‡‚‡ÚÂ ÒË ÒÏÂÚ-
Í‡, ˜Â ‰ÌÂÒ ÌÂ Â
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ÂÚÂ ÓÚ ÔÓ·ÎÂÏË-

23 ˛ÎË - 23 ‡‚„ÛÒÚ
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ƒÌÂÒ Úˇ·‚‡ ‰‡
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24 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë - 23 ÓÍÚÓÏ‚Ë
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23 ÌÓÂÏ‚Ë - 21 ‰ÂÍÂÏ‚Ë

22 ‰ÂÍÂÏ‚Ë - 20 ˇÌÛ‡Ë
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ÒË ËÁˆˇÎÓ Á‡ ÌÓ‚Ë ÍÓÌÚ‡ÍÚË.
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¬˙ÁÏÓÊÌÓÒÚË Á‡ ‰‡ÎÂ˜ÂÌ Ô˙Ú.

¬ŒƒŒÀ≈…
ÃÌÓ„Ó ÂÏÓˆËÓ-
Ì‡ÎÌË, ÌÓ Ë ÔÂ˜Â-
ÎË‚¯Ë. ‘ËÌ‡ÌÒÓ-
‚Ó ÒÚÂ Ó·Î‡„Ó‰Â-

ÚÂÎÒÚ‚‡ÌË, ÌÓ ÌÂ ÔÓÁ‚ÓÎˇ‚‡È-
ÚÂ Ì‡ Ô‡ËÚÂ ‰‡ ËÁÚË˜‡Ú.

 Œ«»–Œ√
ÕÂ ÒË ÔÓÁ‚ÓÎˇ‚‡È-
ÚÂ ‰ÌÂÒ ‰‡ Á‡ÂÏÂ-
ÚÂ ÌÂ˜Ë  ̌ÔÓÁËˆË .̌
“Ó‚‡ ̆ Â ‚Ë ÍÓÒÚ‚‡

˘Â ‚ÁÂÏ‡Ú ‚‡ÊÌÓ Â¯ÂÌËÂ.
ÿ‡ÌÒÓ‚Â ‚ Ú˙„Ó‚ËˇÚ‡.

ÍÓÌÍÂÚÌÓ. »Ï‡ÚÂ ÌÂÓ·ıÓ‰Ë-
ÏÓÒÚ ÓÚ ÒÚ‡·ËÎËÁË‡ÌÂ.

‡·ÓÚ‡Ú‡ ÒË. ƒ˙ÊÚÂ ÔÓ‚Â˜Â Ì‡
‡Ì„‡ÊËÏÂÌÚËÚÂ ÒË ‚ ·˙‰Â˘Â.

‚Â˘ÂÒÚ‚‡, ÓÚÓ‚Ë Ë ‰. œ‡ÁÂÚÂ
ÒÂ ÓÚ ÌÂÍÓÂÍÚÌË Ò‰ÂÎÍË.

ÌËÚÂ ÒË ÔÓ·ÎÂÏË. ŸÂ ÔÓÎÛ˜Ë-
ÚÂ ÏÌÓ„Ó ‚‡ÊÌÓ Ò˙Ó·˘ÂÌËÂ.

Д Изгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи за

06.20 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ,
‚ÍÛÒÌÓ Â-
ˆÂÔÚ‡ Ì‡
‰ÂÌˇ/Ô/

06.30 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜-
‚‡ —ÛÚÂ¯ÂÌ

05.30 ì«ÂÏˇ Ì‡
˜ÂÒÚÚ‡î /
Ô./- ÒÂ-
Ë‡Î

06.30 ìÃˇÒÚÓÚÓ.BGî - ÚÛËÒÚË-
˜ÂÒÍÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ

07.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-
Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘Ë Ã‡Ëˇ ÷˙Ìˆ‡Ó-
‚‡, ¡ËÎˇÌ‡ √‡‚‡ÁÓ‚‡ Ë
—ÚÓˇÌ √ÂÓ„ËÂ‚

09.30 Õ‡È-‰Ó·ÓÚÓ ÓÚ ìœÂ‰Ë
Ó·Â‰î - ÚÓÍ¯ÓÛ Ò ‚Ó‰Â-
˘Ë ƒÂÒËÒÎ‡‚‡ —ÚÓˇÌÓ‚‡
Ë ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙  ‡‰ËÂ‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî /Ô./ -
‚Â˜ÂÌÓ ÚÓÍ¯ÓÛ

13.30 ì—Â‚Â ˛„î - ÒÂË‡Î, Ò.
1, ÂÔ. 69

14.30 ì—ËˇÈÌ‡ ÎÛÌ‡î - ÒÂË‡Î,
ÂÔ. 136,137

15.30 ì—‚ÂÚÎËÌ‡Ú‡ Ì‡ ÏÓˇ ÊË-
‚ÓÚî - ÂÔ. 1372-1374

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìƒÓÏ‡¯ÂÌ ‡ÂÒÚî - ÒÂ-

Ë‡Î, ÂÔ. 14
18.00 Õ‡È-‰Ó·ÓÚÓ ÓÚ ìÃ‡Ï‡

„ÓÚ‚Ë ÔÓ-‰Ó·Âî - ÒÂ-
ÏÂÈÌÓ Ò˙ÒÚÂÁ‡ÌËÂ

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ‡Î-
Ì‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 ì ‚‡Ú‡Î˙Ú Ì‡ ·Ó„‡ÚËÚÂî
- ÒÂË‡Î, Ò.2 ,ÂÔ. 42

21.30 ì—Ú‡ÒÚË ‚ “ÓÒÍ‡Ì‡î -
ÒÂË‡Î, Ò.3, ÂÔ. 7

22.30 ìÃ˙Ú‚‡ ÚÓ˜Í‡î - ÒÂË‡Î
, Ò.1, ÂÔ.14

23.30 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

00.10 ìÕËÍËÚ‡: ŒÚÏ˙˘ÂÌËÂÚÓî
- ÒÂË‡Î, Ò. 3, ÂÔ.13

01.00 ì«ÂÏˇ Ì‡ ˜ÂÒÚÚ‡î /Ô./ -
ÒÂË‡Î, ÂÔ. 156

02.00 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î/Ô./ - ÚÓÍ-
¯ÓÛ Ò ‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒËÒÎ‡-
‚‡ —ÚÓˇÌÓ‚‡ Ë ¿ÎÂÍ-
Ò‡Ì‰˙  ‡‰ËÂ‚

03.50 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ /Ô./
04.20 ì—‚ÂÚÎËÌ‡Ú‡ Ì‡ ÏÓˇ ÊË-

‚ÓÚî /Ô./ - ÒÂË‡Î

06.00 ìœÓ‰ÎË Í‡-
ÏÂËÂÍËî
- ÒÂËÂÌ
ÙËÎÏ /Ô/

07.00 ì«‰‡‚ÂÈ,

05.00 ÕÓ‚ËÌË

05.05 ìÃÓ‰Ì‡

ÔËÒ˙‰‡î

¡˙Î„‡Ëˇî - ÒÛÚÂ¯ÂÌ
·ÎÓÍ

09.30 ì”·ËÈÒÚ‚‡ ‚ ÃË‰Ò˙Ï˙î
(ÔÂÏËÂ‡)- ÒÂËÂÌ
ÙËÎÏ, 18 ÒÂÁÓÌ

11.30 ì¡ÓÌ ¿ÔÂÚËî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
12.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ NOVA
12.30 ìœÓ‰ÎË Í‡ÏÂËÂÍËî -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 2 ÒÂÁÓÌ
13.30 ìÃÓˇÚ‡ Í‡Ï‡î - ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ
14.30 ìœÓÒÚË ÏËî - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
16.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ NOVA
16.30 ìÃ‡ÎÍ‡Ú‡ ·ÛÎÍ‡î - ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ
17.55 ì“Â„ÎÂÌÂ Ì‡ ÀÓÚÓ 5 ÓÚ 35

- ì«Î‡ÚÌ‡Ú‡ ÚÓÔÍ‡î
18.00 ì—˙‰Â·ÂÌ ÒÔÓî - ÔÂ‰‡-

‚‡ÌÂ
19.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ NOVA - ˆÂÌ-

Ú‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.00 ì—˙‰·Ë Ì‡ Í˙ÒÚÓÔ˙Úî -

ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
21.00 ì’‡‚‡È 5-0î (ÔÂÏËÂ‡) -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 6 ÒÂÁÓÌ
22.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ NOVA
22.30 ì—ÓÙËˇ - ƒÂÌ Ë ÕÓ˘î

(ÔÂÏËÂ‡) - e‡ÎËÚË ÒÂ-
Ë‡Î

23.00 ì”ÎË˜ÂÌ ·ÓÈî - Ò Û˜. Ì‡
◊‡ÌËÌ„ “ÂÈÚ˙Ï, “Â˙ÌÒ
’‡Û˙‰, ¡‡ˇÌ ”‡ÈÚ, ÀÛËÒ
√ÛÒÏ‡Ì, Ã‡ÈÍ˙Î –Ë‚Â‡
Ë ‰.

01.10 ì¬˙ÚÂ¯ÂÌ „Î‡Òî - ÒÂËÂÌ
ÙËÎÏ

02.00 ì”·ËÈÒÚ‚‡ ‚ ÃË‰Ò˙Ï˙î -
ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 18 ÒÂÁÓÌ /
Ô/

03.30 ì–ËÚ˙Ï˙Ú Ì‡ ÏÂ˜ÚËÚÂî -
ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ

04.30 ìœÓÒÚË ÏËî - ÒÂËÂÌ
ÙËÎÏ /Ô/

06.00 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

09.00 ÕÓ‚ËÌË

09.10 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

09.25 ì ÓÌÚÓÎÌ‡ ÔÓÍÛÔÍ‡î

09.55 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚Ó!î

10.55 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î

12.00 ÕÓ‚ËÌË

12.15 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî

13.20 ì“‡·ÎÂÚÍ‡î

13.55 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî

15.00 ÕÓ‚ËÌË

15.15 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî

16.00 ìÃ˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓî

17.00 ìÕ‡Ò‡ÏÂ Ò ‚ÒË˜ÍËî

18.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË

18.50 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî

19.55 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî

21.00 ¬ÂÏÂ

21.35 —ÂË‡Î: ìƒ‡ Ì‡‰Û¯Ë¯

ÔÂÒÚ˙ÔÎÂÌËÂî

23.30 »„‡ÎÂÌ ÙËÎÏ

01.15 ìÕ‡Ò‡ÏÂ Ò ‚ÒË˜ÍËî

02.05 ìÃ˙ÊÍÓ/ΔÂÌÒÍÓî

02.50 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî

03.40 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî

04.35 ì ÓÌÚÓÎÌ‡ ÔÓÍÛÔÍ‡î

ÏÌÓ„Ó, ÓÒÓ·ÂÌÓ ‚ ·˙‰Â˘ËÚÂ
ÓÚÌÓ¯ÂÌË  ̌‚ ·ËÁÌÂÒ‡.

ÂàðíàÂàðíàÂàðíàÂàðíàÂàðíà
28

ÁóðãàñÁóðãàñÁóðãàñÁóðãàñÁóðãàñ
28

ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ ·ÎÓÍ
09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.15 ÕÓ‚ËÚÂ ÔËÍÎ˛˜ÂÌËˇ Ì‡

„ÓÏËÚËÚÂ ‡ÌËÏ‡ˆËÓÌÂÌ
ÙËÎÏ /26, ÔÓÒÎÂ‰ÂÌ ÂÔ./

09.40 ÕÓ‚‡Ú‡ ÍÓÎ‡ Ì‡ Ú‡ÚÍÓ ‰ÂÚ-
ÒÍË Ú‚ ÙËÎÏ /¡˙Î„‡Ëˇ,
2005„./

10.05 œ‡ÚËÎ‡ÌÒÍÓ ˆ‡ÒÚ‚Ó Ú‚
ÙËÎÏ /19 ÂÔËÁÓ‰/

10.20 »ÒÚÓËˇ.bg ÕÂÔÓÁÌ‡ÚËˇÚ
√ÂÓ„Ë Ã‡ÍÓ‚/Ô/

11.20 ƒ˙ÁÓÒÚ Ë Í‡ÒÓÚ‡ Ú‚ ÙËÎÏ
/3797 ÂÔËÁÓ‰/

11.40 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.30 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ Â-

ˆÂÔÚ‡ Ì‡ ‰ÂÌˇ/Ô/
12.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.00 Ã‡ÎÍ‡Ú‡ ƒÓËÚ Ú‚ ÙËÎÏ /

4, ÔÓÒÎÂ‰Ì‡ ˜‡ÒÚ/
14.25 —Î‡ÏÂÌÓ ÒË‡˜Â Ú‚ ÙËÎÏ

/4 ÒÂËˇ/
14.55 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
15.10 —‚ÂÚËˆËÚÂ /110 ÂÔËÁÓ‰/
16.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
16.10 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
16.25 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
16.40 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË /Ô/
16.55  ‡ÒËÏ Ú‚ ÙËÎÏ /4, ÔÓÒÎÂ-

‰ÂÌ ÂÔËÁÓ‰/
17.50 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ /Ô/
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.30 œÂÁ ÍÓË‰ÓËÚÂ Ì‡ ‚Â-

ÏÂÚÓ ‰ÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
/7 ÂÔËÁÓ‰/

19.15 “Â„ÎÂÌÂ ÚË‡ÊËÚÂ Ì‡ “Œ“Œ
2 Ë ¬ÚÓË “Œ“Œ ¯‡ÌÒ

19.50 ÀÂÍ‡ ÌÓ˘, ‰Âˆ‡! Ã‡ÎÍËÚÂ
˜Â‚ÂÈ˜ÂÚ‡

20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.30 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
20.45 ΔÂÌ‡Ú‡, ÍÓˇÚÓ ÒÂ Á‡‚˙-

˘‡ Ú‚ ÙËÎÏ /4, ÔÓÒÎÂ‰ÂÌ
ÂÔËÁÓ‰/

22.25 —‚ÂÚ˙Ú Ì‡ ÊË‚Ó ¬ÂÎËÍËÚÂ
ÒËÎË /¿‚ÒÚËˇ, —ÎÓ‚Â-
ÌËˇ, √ÂÏ‡ÌËˇ /Ô/

23.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.30 œÓ‰ ÔËÍËÚËÂ 3 Ú‚ ÙËÎÏ

/11 ÂÔËÁÓ‰/ (16)
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ПО ДИЕМА СПОРТ
18.00 Левски -

Верея
20.00 Созопол -

Царско село

ФУТБОЛ

22.00 Берое - Пирин
00.00 ЦСКА-СФ - Локо ГО

Николай Бодуров напус-
на английския Фулъм. До-
говорът на защитника с
англичаните бе прекратен
по взаимно съгласие. Той
така и не успя да убеди
сръбския мениджър и бивш
наставник на Левски Сла-
виша Йоканович да го ос-
тави.

Българинът бе част от
лондонския клуб от лятото
на 2014 г. Той записа 49
мача с екипа на лондонча-
ни във всички надпревари.
Пролетта Бодуров игра под
наем в датския Мидтиланд.

Снимка БГНЕС Бодуров
напусна
Фулъм

Чарлс (Джо)
Харт поздравява

феновете на
Торино, след

като подписа с
клуба за 1 г.
Вратарят на

Англия и
Манчестър

Сити отиде в
Италия под

наем, след ка-
то новият

мениджър на
“гражданите”

Хосеп Гуардиола
го обяви за

ненужен

Фенове нанесоха навиждани
сътресения в Ботев Пд. Група от око-
ло 30 души прекъсна първата трени-
ровка на новия треньор Николай
Митов и го изгони от клуба. Така
смолянчанинът остана начело на
“канарите” малко повече от два часа.
Митов бе доведен в “Коматево” от
шефа Румен Чандъров. Досега два-
мата работиха в Септември Сф, кой-
то е собственост именно на Чандъ-
ров. Шефът на “канарите” обяви, че
също напуска клуба, защото не
може да си позволи да налива пари,
а група ултраси да го командват. Той
даже обяви, че прехвърля акциите
си именно на привържениците, кои-
то да се заемат с издръжката.

“Знам, че имаше брожения сре-
щу Митов, но мислех, че феновете
ще се успокоят, затова и изчаках
седмица, преди да го пратя. Запа-
лих се по Ботев, но не мога да поз-

Сътресения
в Ботев Пд
Фенове изгониха треньора Митов, след което багажа си стегнаха
собственикът Румен Чандъров и спортният директор Михаил Мадански

воля, след като аз давам парите,
група фенове да кадрува. Показах-
ме си байганьовщината за пореден
път. Не е въпросът феновете какво
искат и какво не. Аз предполагам,
че Митов не иска да бъде постоянно
под такова напрежение. Той си каза,
че няма смисъл да работи тук, ако
постоянно ще чакаме някой да дой-
де тук и да каже, че не го харесва
визуално, че е от Левски или ЦСКА.
Феновете не могат да кажат защо
не го харесват. Цяла седмица не
могат да ми обяснят - говедо бил,
левскар бил, не бил висок, сини му
били очите”, обяви Чандъров и уточ-
ни, че ще помага финансово до края
на годината.

Куфарите от Пловдив си стегна и
новият спортен директор Михаил
Мадански. Той бе назначен само
преди седмица на мястото на Геор-
ги Марков, който пък бе уволнен

заедно с треньора Николай Костов.
Вчера тренировките на Ботев

бяха водени от Николай Киров и
Иван Кочев. Испанецът Алекс Гар-
сия, който дойде по препоръка на
Чандъров, също си е тръгнал. Сега
в “Коматево” очакват решението на
другия собственик Георги Самуилов,
които да обяви дали ще продължа-
ва да налива пари в клуба или също
ще напусне с Чандъров. От фенско-
то сдружение “ПФК Ботев” пък по-
каниха снощи Чандъров на помири-
телна среща. От организацията при-
зоваха собственика да не се подда-
ва на провокации, защото е “наивно
група хора да се изживяват като
представители на десетките хиляди
фенове” на “жълто-черните”.

Сътресенията в Ботев обиколиха
и редица световни медии, защото
подобно нещо вероятно няма в нито
един клуб в света.

ЦСКА-София взе трима нови. С клуба подписаха
колумбиецът Вилмар Джордан и португалците Рубен
Пинто и Руй Педро.

Пинто идва от Беленензеш. 24-годишният полуза-
щитник е продукт на школата на Бенфика, има мачо-
ве за втория отбор на тима и Пасош Ферейра. Фут-
болистът е играл във всички юношески гарнитури на
Португалия.

Джордан бе част от Литекс от 2013 до 2015 годи-
на, като в рамките на 54 мача в елита успя да се
разпише 29 пъти, след което осъществи трансфер в
Китай.

Педро акостира от Академика. За португалския
клуб записва 50 двубоя и 8 гола в шампионата. През
2011 г. 28-годишният играч бе част от румънския
Клуж, където става шампион на страната и играе в
групите на Шампионската лига. Стрелецът има мачо-
ве за младежкия национален отбор на Португалия.

ВАЛЕНТИН ИЛИЕВ
ПОЕ ЦСКА 1948

В
Валентин Илиев е новият треньор на ЦСКА 1948, съоб-

щиха от клуба. Бившият капитан на “армейците” смени на
пейката Адалберт Зафиров. Дебютът на екснационала ще
е на 11 септември на ст. “Васил Левски”, когато започва
сезонът в “А” окръжна група. “Ръководството благодари на
Зафиров за положените от него усилия за подготовката на
отбора и му пожелава професионални успехи. Решението
е взето на заседание на съвета на директорите. Функциите
на спортен директор ще изпълнява един от членовете на
Управителния съвет на Сдружение “ФК ЦСКА 1948”, който
ще има за задача и да координира дейността на всички
формации на клуба”, съобщиха от ЦСКА 1948. Досега Илиев
беше именно спортен директор. Мястото му пък ще заеме
Тервел Златев, който е член на УС. За последно той бе
изпълнителен директор на Ботев Пд.

ационалният
ни отбор по
футбол няма
поставена за-

ЦСКА-СОФИЯ ВЗЕ ТРИМА

ННННН
Националите нямат цел за Мондиал 2018

дача в квалификаци-
ите за Мондиал 2018
в Русия. Нашите са в
група А с Франция,
Холандия, Швеция,
Беларус и Люксем-
бург, като само по-
бедителят се класи-
ра директно, а вто-
рият ще играе бараж
за финалите.

“Всеки мач е сам
за себе си, от тази
гледна точка няма

голяма цел. Започва-
ме с Люксембург, не
можем да си избира-
ме съперник. Надя-
вам се никой да не
отпада повече след

Преслав Йорданов и
Живко Миланов. На-
дявам се тези, които
остават в лагера, да
дадат заявка за титу-
лярно място. За титу-
лярния състав още
нямам яснота, така че
всеки може да попад-
не в стартовите 11.
Не съм преодолял
още японския кош-
мар, макар да знам,
че загубите са част от
футбола. Дано да по-
бедим Люксембург и
да отмием поне мал-
ко това петно. Но

Люксембург вече е
съвсем различен от-
бор и не вярвам да го
подценим. Особено
след това, което ни
се случи в Япония.
Доста поуки се нало-
жиха от само себе си,
но най-важната е, че
когато играем за на-
ционалния отбор,
трябва да даваме
максимума. Надявам
се сега да започнем
с победа, без значе-
ние какъв е резул-
татът. А и днес във
футбола няма чак та-

кива аутсайдери.
Люксембург е балан-
сиран отбор и ние,
ако влезем лежерно,
след това ще ни бъде
трудно в хода на
мача. Вижда се, че
имат доста натурали-
зирани играчи. Знам,
че няма да има кой
знае колко публика,
но всяка подкрепа от
трибуните е добре
дошла”, каза селек-
ционерът Ивайло Пе-
тев. Срещата е във
вторник на Нацио-
налния стадион.

Червенков изгони
двама от Локо ГО

Ангел Червенков изгони двама
от Локо ГО. Договорите по взаим-
но съгласие бяха прекратени на
Милен Савов и Димитър Байда-
ков. Двамата нямат записани
минути от началото на сезона и
рядко попадат в групата за ма-
човете от Първа лига и настав-
никът е решил да ги освободи.
Трансферният пазар в България
затваря на 7 септември.

Монтана взима
Христос

Гръцкият ляв бек Христос на-
прави първа тренировка с Мон-
тана. Защитникът от южната
ни съседка пристигна във втор-
ник в града, за да подпише дого-
вор. Неофициалният му дебют ще
бъде в петък в контролата със
Спартак в Плевен.

Теглят в сряда
жребия за купата

Жребият за първия кръг на
турнира за Купата на България
ще се проведе в сряда от 12.00
часа в Парк-хотел “Витоша” в
София. В него ще участват 32
отбора, разделени в две урни. В
първа урна ще бъдат всички 14
отбора от Първа лига, ОФК По-
морие и ФК Созопол. Във втора
урна са отборите от Втора лига
и по един представител на зони
Северозапад, Североизток, Юго-
запад и Югоизток, които трябва
да бъдат излъчени в предвари-
телната фаза на турнира до 12
септември.

Боби Цонев отива
в Модена

Борислав Цонев е на път да
подпише с Модена. Младежкият
национал кара пробен период в
тима, който пролетта изпадна
от Серия Б. Цонев е със статут
на свободен агент, тъй като кон-
трактът му с Левски изтече през
юни и може да подпише с Модена
и след затварянето на прозоре-
ца. Брат му Радослав вече под-
писа с Лече, който подобно на
Модена е в трета италианска
дивизия, но двата тима са в
различни групи.

Руснаци искат
национал на
Лудогорец

Румънският национал на Лудо-
горец Андрей Препелица е желан
от руския Ростов, съобщава в.
“Спорт Експрес”. 30-годишният
футболист иска да напусне Раз-
град, където е резерва. Според
руснаците в момента текат пре-
говори между двата тима. Пре-
пелица има 12 мача за Румъния,
като на Евро 2016 участва в два
мача. Халфът пристигна в Лудо-
горец миналото лято и записа
25 мача в “А” група.
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Задача

БЕЛИТЕ НА ХОД ПЕЧЕЛЯТ

Отговор:

1.Тg5 Цh8 (1…Оg5 2.Дg5 Цf7 3.Дg7)
2.Дh7 и черните се предават
предвид неизбежния мат: 2…Цh7
3.Тh5х.

кратки

Страница на Лейла ДИМИТРОВА

Рекордните 181 мъжки и
142 женски отбора, предста-
вители на 176 страни, ще
участват на 42-рата шахмат-
на олимпиада в Баку. Над
3100 състезатели, съдии,
треньори, журналисти и де-
легати са регистрирани до
момента. Днес е официално-
то откриване на форума, а
утре са партиите от първия
кръг. Екип от 400 артисти,
хореографи и поддържащ
персонал е отговорен за
едночасовата програма за
откриването, която ще се
състои тази вечер. Нацио-
налните ни състави отпъту-
ваха за Баку късно снощи с

България с един
медал от 28
представители
на младежките
европървенства

От 18 до 27 август в Прага
се проведоха европейските инди-
видуални първенства за юноши и
девойки до 8, 10, 12, 14, 16 и 18
години, където участие взеха и
държавните ни млади медалисти
в тези възрастови групи. При
девойките до 14 г. Габриела Ан-
това се класира втора и записа
най-доброто представяне от
българската делегация. Състеза-
телката на софийския ШК “Шах
XXI” с личен треньор Стефан
Стойнов раздели второ-пето
място в групата си със 7 точки
от 9 кръга, но бе с най-добри
показатели и взе среброто. Стра-
ната ни бе представена от 28
участници, но останахме само
със сребърния медал на Антова.
Поставеният под №1 в групата
до 8 г. Светлен Иванов завърши
пети, а първата по рейтинг при
12-годишните момичета Белосла-
ва Кръстева финишира шеста. На
същата позиция, но при 14-годиш-
ните девойки, се нареди и Гергана
Пейчева.

Почти половин година след обявя-
ването на Ню Йорк за домакин на мача
за световната титла между настоящия
й носител Магнус Карлсен и претен-
дента Сергей Карякин най-сетне стана
ясно и мястото, където ще се провеж-
дат шахматните битки. Пръв в. „Гар-
диън“ обяви новината, че двамата топ-
шахматисти ще мерят сили в реконст-
руираната сграда на Фултън маркет,
една от знаковите в Ню Йорк. Здани-
ето е разположено в центъра на Ман-
хатън, на няколко минути пеша от Уол
Стрийт, а ВИП-ложите са с изглед към
друга местна забележителност - Брук-
линския мост. Саут Стрийт Сийпорт

(South Street Seaport) е един от най-
старинните райони на Ню Йорк, а в
сградата на Фултън маркет от 1822 г.
до 2005 г. функционира Фултънския
рибен пазар – един от най-големите в
света, който в годините на разцвета си
е вторият по големина след този в
Токио. Преди 11 г. пазарът беше пре-
местен в Бронкс, а старото му обита-
лище бе реконструирано и преориен-
тирано към място за луксозни ресто-
ранти и развлекателни заведения.
Главните събития ще се случват на
втория етаж, където са наети помеще-
ния с площ 3000 кв. м. Съперниците ще
коват шахматната история в затворе-
на, звуконепроницаема зона. Предви-
дени са отделни зали за зрители, ко-
ментатори, както и кафене.

Преди броени дни стана известен и
официалният спонсор на мача – руски-
ят химичен холдинг „ФосАгро“. Компа-
нията има дългогодишен опит в сътруд-
ничеството с различни шахматни орга-

ОЛИМПИЙСКА ИНТРИГА:

Êàñïàðîâ îòèâà êàòî òðåíüîð
íà ÑÀÙ â ðîäíèÿ Áàêó?!
Целта на българите е
по-челно класиране от
стартовите им номера

полет през Истанбул. Цяла-
та ни делегация е настанена
в петзвездния хотел „Буле-
вард“, който е на 6,5 км от
залата за игра. И пред двата
ни отбора целта е една и
съща - класиране по-високо
от началната им позиция по
рейтинг, каза за ДУМА ръко-
водителят на родната ни
делегация Николай Велчев,
изпълнителен директор на
БФШ. Със средно ЕЛО 2604
т. мъжете ни са №23 в стар-
товия списък, а жените - №9
(2387). Отборите на Русия
са фаворити и в двете състе-
зания, като за жените титла
(която би била четвърта по-

ред) изглежда по-достижима,
отколкото за мъжете, които
спечелиха последното си
злато през 2002 г., когато в
състава за последно игра
Гари Каспаров. Около името
на бившия световен шампи-
он се върти и най-голямата
предолимпийска интрига - ще
се появи ли той в родния си
град като треньор на отбора
на САЩ?! За подобна
възможност спомена ръко-
водителят на Руската шах-
матна федерация Андрей
Филатов, който е и старши
треньор на „Сборная“. „До
мен достигна информация,
че Каспаров е подготвял
мъжкия отбор на САЩ преди
олимпиадата и е играл тре-
нировъчни партии с члено-
вете му”, обясни Филатов.
Интересно дали ще се появи

Карлсен и Карякин ще играят в стара рибна борса

Сградата на
Фултън
маркет,

където ще се
определи

световният
шампион

низации, а генералният й директор
Андрей Гурьов е член на една от коми-
сиите на Руската шахматна федерация.

Правим този мач за хората-смарт-
фони, които са свикнали да играят шах
и да следят шахматните събития само
чрез таблети, лаптопи и различни
мобилни устройства, заяви ръководи-
телят на „Агон“ Иля Мерензон. Ориен-
тировъчната сума за организирането
на мача е близо $6 млн., като в тях е
включен и наградният фонд от $1,22
млн. (1,1 млн. евро).

За Русия залогът е голям, тъй като
за първи път след 2008 г. (когато Вла-
димир Крамник загуби титлата от Виш-
ванатан Ананд) неин представител ще
участва в мач за короната. Между 11
и 30 ноември 2016 г. Карякин ще се
опита да вземе титлата в двубой от 12
партии. Ако единият от съперниците
събере 6,5 т. предсрочно, се обявява
за победител. В случай на равенство
– 6:6, се играе тайбрек.

Домакините брандираха с емблемата на
олимпиадата два двуетажни автобуса, които ще

развеждат пътниците из забележителностите на
азербайджанската столица, популяризирайки шаха

Шахматните
олимпийци ще

могат да се
насладят на

работите от
творческото

ателие „Изкуство
и шах“, което се

проведе броени
дни преди

началото на
състезанието.

В него 23-ма
млади

азербайджански
творци

пресъздадоха
своето виждане

за духа на
древната игра

върху шахматни
фигури

като официален треньор на
американците в родния си
град Баку или ще остане зад
кулисите, гадае шахматният
функционер.

Надпреварите и при
мъжете, и при жените са в
11 кръга, с един почивен ден
– 7 септември. Отборите са
съставени от по 4 основни
състезатели и една резерва.
Контролата за игра е 90 мин.
на състезател за 40 хода,
последвани от 30 мин. до
края на партията с добавяне
на 30 сек., считано от първия
ход.

По традиция по време на
олимпиадата ще се проведе
и Конгресът на ФИДЕ, на
който Международната фе-
дерация ще определи поли-
тиката и приоритетите си за
идните 2 години.

Кирил Георгиев
с пореден успех
в Гърция

Гърция е любима дестинация
не само на българските туристи,
но и на родните шахматисти,
които често се включват в ме-
стните открити турнири, при-
влечени от приличните наградни
фондове и добрите условия за
провеждане на състезанията.
Пореден успех в гръцкото си шах-
матно лято записа гросмайстор
Кирил Георгиев, който спечели
еднолично турнира в Неа Каликра-
тия със 7,5 т. от 9 партии. На
половин точка след него остана
друг българин - Николай Нинов, а
в групата с по 6 т., разделила 5-
10-о място, се наредиха и между-
народните майстори Павел Пан-
тев и Димитър Мархолев.

Жукова с орден
преди олимпиадата

В навечерието на шахматна-
та олимпиада лидерката на укра-
инския национален отбор Ната-
лия Жукова получи ордена „Крали-
ца Олга“ втора степен, с който
бе наградена с президентски указ
през януари т.г. Шахматистката
получи наградата си на Театрал-
ния площад в центъра на Одеса
в Деня на независимостта на
Украйна. През миналата година
Жукова стана двукратна шампи-
онка на Европа, което бе главно-
то основание за награждаването
й с държавното отличие.

Габриела Антова (втората от дясно
на ляво) донесе единствения медал за

България от младежките първенства
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Валентин
Илиев пое
ЦСКА 1948

гледайте

ПО БНТ HD
КОЛОЕЗДЕНЕ

21.40 Обиколка на
България (репортаж)

ПО ЕВРОСПОРТ 1
16.00 Обиколка на

Испания
ТЕНИС

19.00 и 22.15 US Open

Волейболистите
паднаха до 16-о
място в ранглистата

Националният отбор по во-
лейбол се срина в световната
ранглиста на IFVB. Играчите на
Пламен Константинов изгубиха
осем позиции и от 8-о се озоваха
на 16-о място с 64 т. Нашите
регресираха, защото не участ-
ваха на Олимпиадата в Рио. Така
пред българите вече са Египет
(№12), Япония (№14) и Австралия
(№15). Освен отсъствието от
Рио отстъплението на волейбо-
листите ни се дължи и на слабо-
то представяне в Световната
лига, където те останаха пред-
последни. Лидер е златният ме-
далист от Рио Бразилия с 315 т.,
пред Полша и САЩ с по 268,
Италия 256, Русия 236 и др.

Найденова бие
в Китай

Александрина Найденова се
класира за втория кръг на тур-
нира по тенис в Гуейян, Китай
($25 000). Поставената под №4
българка разби японката Мидзу-
но Киджима с 6:1, 6:1 за 63 мин.
Тя заслужи 5 т. и $329, а за
място на 1/4-финалите ще играе
срещу участващата с “уайлд
кард” Ханю Гуо (Яп). На двойки
Найденова и Нигина Абдураимо-
ва (Узб) загубиха на 1/4-финал от
китайките Чжанлан Вей и Цян-
цян Чжао с 6:7 (5), 2:6.

Стаматова с успех
в Сърбия

Юлия Стаматова се класира
за II кръг на турнира по тенис на
червени кортове във Врънячка
Баня, Сърбия ($10 000). Поставе-
ната под №2 българка разгроми
Лена Бабунски (Сърб) с 6:0, 6:2 за
62 мин. Така тя заработи 1 т. и
$196, а за място на 1/4-финалите
ще срещне Линда Пренкович
(Гер). Ани Вангелова пък ще иг-
рае във II кръг срещу Ана Миле-
тич (Сърб). На двойки Вангелова
и Кристина Остоич (Сърб) до-
стигнаха до 1/2-финалите без
игра след отказване на съпер-
ничките им Емилия Данчетович
и Нина Никитович (Сърб).

Григор Димитров (№24 в света)
също тръгна солидно на Откритото
първенство на САЩ. В първия си дву-
бой хасковлията отнесе Иниго Сер-
вантес (Исп, №75) с 6:2, 6:4, 7:6 (7).
Той затвори срещата за 2,15 часа. На-

Григор Димитров връща топката от форхенд за победата
над Иниго Сервантес (№75) с 6:2, 6:4, 7:6 (7) в Ню Йорк

Снимка СПОРТАЛ

Гребците Георги Божи-
лов и Кристиян Василев,
завършили 9-и на 2000 м
двойка скул в Рио, се оп-
лакаха, че получават за-
плати от по 350 лв. от
спортното министерство.
Наставникът им Петко Ар-
гиров пък взима с 80 лв.
повече. “Намалиха ни ги в
сравнение с миналата го-
дина, дори в тези цифри
не влизат осигуровки или
каквито и да е облаги.
Правим препускане през

Генералният секретар на федераци-
ята по джудо Асен Коруджиев смята, че
класиралият се 7-и на Игрите в Рио
Ивайло Иванов е имал реален шанс да
стигне финала в кат. 81 кг. 22-годишни-
ят монтанчанин загуби на 1/4-финал от
Травис Стивънс (САЩ), а в първия етап
от репешажите за бронза отстъпи на
Амиран Папинашвили (Груз). “Жребият
на Ивайло бе тежък, но въпреки това
започна с 2 победи над много силни
съперници като Франк де Вит (Хол) и И
Сеун-Су (ЮКор). Американецът, който
впоследствие спечели сребро, не го
превъзхождаше с нищо. Ако го бе над-

ИВАНОВ ИЗПУСНАЛ ФИНАЛ
НА ОЛИМПИАДАТА

И Гришо тръгна мощно на US Open

шенецът имаше проблеми само в тре-
тата част, в която се наложи да спа-
сява сетбол при 5:6, но преодоля
трудностите и стигна до тайбрек, кой-
то го спечели с 9:7 т. Гришо приклю-
чи мача с 4 аса и 6 двойни грешки.

При съперника му директните точки
от сервис бяха 8, а двойните грешки
9. Именно проблемите при изпълне-
ние на сервис натежаха на испанеца,
който остава без победа в турнир от
Големия шлем. Във втория и третия
сет Димитров също имаше проблеми
с първия сервис, но това не му се
отрази.

Във II кръг задачата на Гришо
също е преодолима. Той излиза сре-
щу 29-годишния Жереми Шарди (Фр,
№55). Двамата са се срещали три пъти,
като Григор има две победи - в Бриз-
бейн 2015 г., както и на “Аустрелиън
оупън” 2012 г. Единственият успех на
французина е на “Ролан Гарос” 2011 г.
С победата над Сервантес българинът
заслужи 45 т., но няма да ги прибави,
защото миналия сезон също игра във
II кръг. Тогава той загуби от Михаил
Кукушкин (Каз) с 2:3 сета.

В мъжката схема изненади нямаше,
а хърватинът Иво Карлович постави
уникално постижение. Той коригира
рекорда по отбелязани точки от сервис.
Карлович заби 61 аса за победата над
Ля Янсюн (Тайван) с 4:6, 7:6 (4), 6:7 (4),
7:6 (5), 7:5. Досегашното постижение се
държеше от Рихард Крайчек (Хол), кой-
то на 1/4-финал през 1999 г. направи 49
аса срещу Евгений Кафелников (Рус).

В женската схема Цветана Пирон-
кова (№71) игра късно снощи с Джо-
ана Конта (Вбр, №14) в мач от II кръг.

вил, Иво щеше да спори на 1/2-финал с
друг грузинец - Автандил Чрикишвили,
който бе в слаба форма и също му бе по
силите”, съжалява Коруджиев.

“Знаехме, че Травис е успешен в
два други спорта на земя - джу-джицу и
граплинг. Ивайло също, не вярвах, че
ключовата ситуация може да завърши
със загуба с ипон. Дори не усетих как
последователно съперникът го хвана за
двата крака, а след това и за колана”,
обясни националният треньор Атанас
Герчев. Ивайло и другият ни джудист от
Рио Янислав Герчев (60), син на настав-
ника, признаха, че са получавали по
280 лв. заплата от спортното министер-
ство от началото на годината.

ДВОЙКАТА НИ СКУЛ ОТ РИО
СЪС ЗАПЛАТИ ПО 350 ЛВ.

състезанията, ориентира-
но към печеленото на кво-
та за Олимпиадата, която
пък не се премира. 13-те
квоти се разпределят едва
на 2 старта - получават ги
първите 11 от световното
първенство, раздават се
още 2 на квалификацион-
на регата. Много по-труд-
но беше да завършим 11-
и на световното в Егбелет,
Франция, през септември,
отколкото да вземем ме-
дал от Евро 2015 в Познан
през май, от който ни раз-
делиха 60 стотни. Ако бях-

ме насочили подготовката
си към европейското, сега
щяхме да сме с малко по-
големи заплати, но няма-
ше да представяме Бълга-
рия на Игрите”, ядосва се
Аргиров. Той не смята, че
9-то място от общо 13 лод-
ки е провал, тъй като са-
мото спечелване на кво-
тата в борба с 30 тандема
било страхотен успех, а
контузията на Божилов в
рамото през април и по-
следвалата операция дори
поставяли участието на
тандема в Рио под въпрос.

Мони ГЕОРГИЕВСимеон ПЕТРОВ

Оликсандър Поливода
от континенталния украин-
ски Колс бе героят на 4-ия
и най-дълъг етап в 65-ата
колоездачна Обиколка на
България от Ивайловград
до Елена (231 км). Украи-
нецът се откъсна от основ-
ната група още на втората
височина край яз. “Ивайлов-
град” и не допусна да бъде
изпреварен до края. Той
кара близо 200 км пред
основната група и финиши-
ра с време 5:51:08 часа. В
рискованото му начинание
първоначално го подпомог-
наха 4-ма, между които и
един българин - Станимир
Чолаков (Хемус 1986 Тро-
ян). През почти цялата дис-
танция до Поливода остана
единствен нашият колоез-
дач, но той бе застигнат от
основната група на метри
преди преодоляването на
най-голямата височина на
Твърдишкия проход (I кате-

Украинец е героят
на 4-ия етап
Българи оцветиха най-дългия участък от Обиколката на България

гория). Там Поливода беше
над всички на близо 2 мин.
пред преследвачите, след-
ван от испанеца Мартин
Лестидо от румънския Туш-
над. А трети премина друг
българин Александър
Алексиев от Несебър Шок-
блейз.

Лестидо завърши втори
за 5:52:34 ч., а само на
секунда след него остана
23-годишният казанлъче-
нин Алексиев.

Лидерът Марко Текио
(Ит) пристигна с основната
група на 2:14 мин. и запази
жълтата си фланелка на
връх 22-ия си рожден ден.

87 колоездачи потегли-
ха в етапа. Десет състеза-
тели се откъснаха по висо-
чината край яз. “Ивайлов-
град” и премията на баира
от III категория спечели
Александър Шушемоин
(Вино Форевър). Малко по-
късно обаче казахстанецът
получи криза и се отказа.
От групата на бегълците се

отказа и Игор Дементиев.
Украинецът беше виртуа-
лен лидер, тъй като пред-
нината му надхвърляше
носителя на жълтата фла-
нелка Марко Текио. На-
празно от украинския тим
го молеха да не спира, тъй
като беше на път да спече-
ли жълтото трико. При пре-
минаването на стената на
яз. “Ивайловград” пък укра-
инецът Олександър Шейбик
(Куота Конструкционес)
падна при острия завой и
също напусна колоната. От
надпреварата се отказа и
младокът Михаил Михайлов
(Хемус 1898 Тр) и сръбски-
ят му съотборник Никола
Козомара. Премията в Нова
Загора за активност спече-
ли Йеухен Собал, пред
Чолаков, но още по улици-
те на града беларусинът
изостана от бегълците и те
останаха само трима. Три-
мата си поделиха парична-
та премия на община Нова
Загора, като първи пресе-

че линията Поливода, пред
Чолаков и Алексей Воло-
шин (Вино Форевър). При
изкачването към Твърдица
Поливода се откъсна от
останалите двама бегълци
и натрупа преднина от 1
мин.

Премията на втората ви-
сочина на 37 км грабна Во-
лошин. Постепенно група
от 5-ма бегълци, между ко-
ито и Чолаков,  ритмична
езда, чести смени и добър
синхрон направиха разли-
ка пред основната група и
влязоха в Любимец с пред-
нина повече от 4 мин.,
където бяха посрещнати от
група деца с българското
знаме. Преднината им на-
расна до 5:50 мин. в Хар-
манли, където премията за
активност спечели Собал.

Днес колоната ще изми-
не петия предпоследен
етап от Елена до Мъглиж
(79 км) отново през
Твърдишкия проход, а
стартът е в 15.15 часа.

Владимир НИКОЛОВ


